
SKJOLD, NEDSTRAND, TYSVÆR, VATS OG BOKN 
 

BØKENE 
 

RETTING, KORRIGERING OG TILLEGGSINFORMASJON  
 

 
 
ANGÅENDE BØKENE SKJOLD (1 OG 2) OG TYSVÆR (4 OG 5) (GAMLE SKJOLD KOMMUNE) 
 

DIS-Haugaland (i dag Slekt og Data Haugaland) og forfatterne av bygdebøkene hadde tidligere et samarbeid 
via en elektronisk postliste der man samlet sammen retninger og kommentarer, som deretter ble lagt ut på DIS 
sine nettsider av Espen Berg i 2010 og var på nynorsk. Jeg har i 2018 endret mesteparten av teksten til 
bokmål og ryddet litt i disse tekstene, som deretter er lagt ut på disse arkene. Vil etter hvert legge ut nye 
rettinger, korrigeringer og tilleggsinformasjon når jeg finner informasjon om dette eller får tilsendt informasjon. 
Vil legge ved dato i slutten av teksten når noe blir endret eller det blir lagt ut ny retting, korrigering eller annen 
informasjon.  
 

ANGÅENDE BØKENE TYSVÆR (6 OG 7) (GAMLE NEDSTRAND KOMMUNE) 
 

Det er tidligere ikke gitt ut retninger og korrigeringer til disse bøkene. Vil etter hvert legge ut nye rettinger, 
korrigeringer og tilleggsinformasjon når jeg finner informasjon om dette eller får tilsendt informasjon. Vil legge 
ved dato i slutten av teksten når noe blir endret eller det blir lagt ut ny retting, korrigering eller annen 
informasjon.  
 

ANGÅENDE BØKENE TYSVÆR (1 OG 2) (GAMLE TYSVÆR KOMMUNE) 
 

Bygdeboknemnda og forfatteren gav i 1991 ut 2 små hefter med retninger og korrigeringer til disse bøkene og 
disse var på nynorsk. Jeg har i 2018 endret mesteparten av teksten til bokmål og ryddet litt i disse tekstene, 
som deretter er lagt ut på disse arkene. Vil etter hvert legge ut nye rettinger, korrigeringer og tilleggs-
informasjon når jeg finner informasjon om dette eller får tilsendt informasjon. Vil legge ved dato i slutten av 
teksten når noe blir endret eller det blir lagt ut ny retting, korrigering eller annen informasjon.  
 

ANGÅENDE BOKEN TYSVÆR (3) FØRDESFJORDEN (EN DEL AV GAMLE AVALDSNES KOMMUNE) 
 

På nettsiden www.slektsforumkarmoy.no/b-bok/gardsliste.html er det lagt ut retninger og korrigeringer til boken 
Avaldsnes bind 2, som delvis dekker det samme området som boken Tysvær bind 3. Det som er på disse 
arkene kommer i tillegg. Vil etter hvert legge ut nye rettinger, korrigeringer og tilleggsinformasjon når jeg finner 
informasjon om dette eller får tilsendt informasjon. Vil legge ved dato i slutten av teksten når noe blir endret 
eller det blir lagt ut ny retting, korrigering eller annen informasjon. 
 

ANGÅENDE BOKEN VATS (GAMLE VATS KOMMUNE) 
 

Det er tidligere ikke gitt ut retninger og korrigeringer til disse bøkene. Vil etter hvert legge ut nye rettinger, 
korrigeringer og tilleggsinformasjon når jeg finner informasjon om dette eller får tilsendt informasjon. Vil legge 
ved dato i slutten av teksten når noe blir endret eller det blir lagt ut ny retting, korrigering eller annen 
informasjon.  
 

ANGÅENDE BØKENE BOKN (1 OG 2) (BOKN KOMMUNE) 
 

Det er tidligere ikke gitt ut retninger og korrigeringer til disse bøkene. Vil etter hvert legge ut nye rettinger, 
korrigeringer og tilleggsinformasjon når jeg finner informasjon om dette eller får tilsendt informasjon. Vil legge 
ved dato i slutten av teksten når noe blir endret eller det blir lagt ut ny retting, korrigering eller annen 
informasjon.  
 

DISSE ARKENE BLE SIST OPPGRADERT DEN 26.03.2021 
 

Tekst, som er blitt rettet på, korrigert, endret eller fått tilleggsinformasjon, vil ha rød farge frem til neste 
oppgradering av disse arkene. Dette gjelder også ny tekst som er lagt til på disse arkene.  



GAMLE SKJOLD KOMMUNE 
 

 
 

HÅVIK 
Skjold 1, side 17-33. 
 

Håvik 54b: Astrid født 1865, emigrerte i 1887 til USA.  
 

Håvik 57: Barn nr. b mangler og skyldes skrivefeil. Familien hadde bare 7 barn. 
 

Håvik 57c: Aseline Hansdatter, født 1871, var tjenestejente på Halleland i Skjold i 1891 ifølge tellingen. Hun 
jobbet da for gårdbruker Samson Velumson, født 1835 på Halleland (29). Ifølge tellingen fra 1900 så bodde 
hun da Haraldsgade 67 i Haugesund. Hun var enke, hadde etternavnet Ringø, var syerske, og hadde sønnen 
Jon J. Ringø, født 1899. 
 

Ifølge tellingen fra 1910 var Aseline (Asselina) nå gift med Ivar Sunde, født 1875 og fra Kinn. De bodde da på 
Grønhaug i Skåre kommune og hadde sammen barna Anna, født 1906, Elisa, født 1908, og Helmer, født 
1909. (02.08.20). 
 

TOSVOLL  
Skjold 1, side 35-56. 
 

Tosvoll 10: Søren Tosvoll er nevnt lensmann i 1686 (ref. Sunnhordland tingbok).  
 

HAGA  
Skjold 1, side 69-86. 
 

Haga 14A: Johannes Hansson. Denne mannen bodde på Haga i 1720 og 1723. Johannes er likevel ikke nevnt 
i matrikkelen 1723. Der ble disse brukarene på Haga nevnte: Tomas og Knut.  
 

DALEN  
Skjold 1, side 87-93. 
 

Dalen 8: Johannes Aursland, som ifølge kirkeboken ble født 11/8-1899 på Aursland (17b) i Skjold og døpt 
10/9-1899, kjøpte bruk 1 og 2 på Dalen (8) i Skjold i 1927 for 3000 kroner ifølge panteregisteret nr. II AG 45, 
1924, side 409, fra Karmsund sorenskriveri. Fikk skjøte 21/2-1927. Han bodde på Dalen mellom 1927 og 
1930, og deretter på Dagsland i Skjold mellom 1930 og 1934, der han leide hus på bruk 4. Han brukte også 
gården mellom 1930 og 1934, men leide ut huset på gården til Andreas Eikeland. Se Dagsland (76) på disse 
arkene. Ifølge Norges Bebyggelse, sørlige seksjon, herredsbindet for Rogaland nordre del, side 907, ble huset 
satt opp i 1930. Fjøs og stall ble satt opp i 1935.  
 

I Stavanger Aftenblad 10/7-1926, side 10, var det en artikkel om at Skjold herredstyre på et møte den 8/7-
1926 hadde besluttet enstemmig å garantere for et lån på 3750 kroner fra Småbrukerbanken til Andreas 
Eikeland, som har kjøpt eiendommen Dalen for 3000 kroner. Det er påstående løe på eiendommen og det skal 
oppføres et nytt bolighus. Opprinnelig søkte man om et lån på 5000 kroner. I det samme panteregisteret, som 
nevnt over her, står det at Anna Lovise Eikeland har sendt et skadesløsbrev (pantebrev) til Bergen privatbank 
den 4/6-1926 angående et beløp på 3500 kroner. Men kan se ut som at dette ble avlyst/avsluttet 19/7-1927. 
Teksten i panteregisteret ble deretter strekket over. Andreas fikk kanskje avslag hos banken på lånet da det 
ikke var han som kjøpte gården? Hvis han kjøpte gården først og deretter solgte den videre, så ville jo navnet 
hans ha stått oppført på panteregisteret, selv om han bare hadde gården en liten stund. 
 

Men som nevnt så fikk Andreas leie huset på gården, og han bodde der mellom cirka 1930 og 1933, før han 
og familien flyttet til Saltveit i Skåre. Johannes, som eide gården, flyttet til Holvik i Gloppen herrad i Nordfjord i 
1936 og gården ble da paktet bort til neste bruker på Dalen (9). I 1947 ble gården solgt til Eivind Dagsland. 
Johannes Aursland var gift med Magnhild Eikeland, som var datter til Andreas. Les mer om Johannes under 
Dagsland (76 og 76b) i Skjold på disse arkene. Les mer om Andreas og hans familien under Dagsland (76) i 
Skjold på disse arkene. På nettsiden til Slekt og Data ligger det en artikkel om familien og den heter 
Handelsmannen Eikeland. (01.08.20). 
 

ANNDAL  
Skjold 1, side 94-114. 
 

Anndal 54e: Inger født 1884 i Skånevik, bodde Callsburg i Iowa, USA, gift med Sakarias Knaphus.  
 

 



DAGSLAND  
Skjold 1, side 115-139. 
 

Dagsland 45: Martin Alfred Kallevik, født 4/3-1905 på Sørvåg i Avaldsnes og døpt 24/4-1905 i Førdesfjorden 
kirke (Førre kirke), var sønn av Reinert Martin Einarson fra Sørvåg (andre oppsitjarar 30d) i Avaldsnes 
(Tysvær fra 1965) og av Anna Katrine Knutsdatter fra Kallevik (andre oppsitjarar 9k) i Avaldsnes (Tysvær fra 
1965). Datoene er hentet fra kirkeboken, der det også står at Martin Alfred ble født på Sørvåg. Se også mer 
informasjon på disse arkene. Han ble gift 28/9-1938 i Haugesund med Ragnhild Strand, født 21/5-1913 i Førre 
(andre oppsitjarar 70c) i Avaldsnes og døpt 22/6-1913 i Førdesfjorden kirke (Førre kirke). Hun var datter av 
Lars Larsen Strand og Elsa Jonsdatter i Førre (andre oppsitjarar 70c). (10.07.20). 
 

Dagsland 76: Andreas Osmundson Eikeland (Ekeland, Egeland), født 3/3-1891 på Nordre Kalvhagen, Fikstveit 
(116e) i Skjold, døpt 12/4-1891 og konfirmert 8/10-1905 i Skjold kirke, flyttet til Risøy i Haugesund engang 
mellom 1906 og 1908. Her jobbet han som bødkersvend og ble gift 12/12-1909 i Vår Frelsers kirke med Anna 
Lovise Endresdatter, født 26/12-1888 i Eltravåg (158) i Sveio, døpt 13/1-1889 og konfirmert 18/11-1903 i Sveio 
kirke. Se side 178 og punkt 158 i Sveio bind 2. Vielsen deres ble også registret i kirkeboken i Sveio kirke. Alle 
datoene er hentet fra kirkebøkene. 
 

Engang før september 1910 flyttet Andreas og Anna Lovise til Hauge på Skåre da de kanskje trengte litt større 
plass og her ble sønnen Oskar Emil født 1910 ifølge kirkeboken og tellingen fra 1910, som nevner den lille 
familien på Hauge i Skåre og Andreas jobbet da fortsatt som bødkersvend. Ifølge adresseboken for 
Haugesund 1912/13 så bodde den lille familien fremdeles på Hauge og Andreas var nå blitt bødker. 
 

Engang før mai 1912 så flyttet den lille familien til Grønhaug der Magnhild Bertine ble født 1912 og Anna 
Lovise ble født 1914 ifølge kirkeboken. I 1914 malte Ole Laurentius Frøvig, født 1877 og død 1951, et 
altermaleri til Torvastad kirke og Andreas var en av dem som ble brukt som modell. Han er disippelen til høyre 
med rød kappe. I 1916 bodde familien på Sørhaug der Karluf Andreas ble født 1916 ifølge kirkeboken. 
 

Familien flyttet til bruk 5, Bjørkheim, på Fikstveit (52) i Skjold etter at Andreas hadde fått skjøte på gården 
30/4-1917 ifølge panteregisteret nr. II AG 44, 1924, side 121 og linje 4. Han betalte 4000 kroner for gården og 
selgeren var hans bror Osmund Immanuel Osmundson Eikeland, født 18/5-1881 på Nordre Kalvhagen, 
Fikstveit (51 og 116b) i Skjold. Andreas er også nevnt på bruk 4, Kalvhagen, på Fikstveit (43) i Skjold sammen 
med familien. Men dette er nok feil og de bodde nok ikke der. 
 

Ifølge panteregisteret nr. II AG 44, 1924, side 120 og linje 3 så kjøpte Sigvald Johannes Osmundson Eikeland, 
født 20/1-1888 på Nordre Kalvhagen, Fikstveit (69 og 116d) i Skjold, bruk 4, Kalvhagen, på Fikstveit (44) for 
500 kroner 4/4-1910 av Johan Laurits Selvåg på bruk 2, på Fikstveit (32). Johan var født 16/4-1871 på Selvåg 
på Finnøy og hadde kommet hit i 1905. Ifølge panteregisteret så ble dette kjøpet vedtatt av Andreas Eikeland. 
Men dette var nok sannsynligvis det samme som å være vitne under salget og Andreas var broren til Sigvald. 
 

Bruk 5, som ble fraskilt bruk 1 i 1909, hadde tidligere vært en del av plasset Kalvhagen. Bruk 4 hadde også 
tidligere vært en del av plasset Kalvhagen, der foreldrene til Andreas var husmannsfolk på den Nordre delen. 
Huset deres sto nok nå enten på bruk 4 eller på bruk 5. Kanskje hadde Andreas nå overtatt det gamle 
barndomshjemmet eller satt opp et nytt hus i nærheten. 
 

Osmund Larsson, som var faren til Andreas, døde 1/9-1911 og det var før Andreas flyttet hit. Men hans mor, 
Marta Helena Johannesdatter, levde fremdeles da Andreas flyttet hit og kanskje bodde hun sammen med dem 
så lenge som Andreas bodde her på Fikstveit. Marta døde 20/4-1937 og bodde da fremdeles på Fikstveit 
(116). Alle datoer er hentet fra kirkebøkene. Ifølge adressebok for Rogaland fylke med skatteligninger fra 1928 
så hadde Marta, som da var pensjonist, en formue på 8000 kroner. Hadde aksjer i et andelsselskap, Vorrenes 
Ysteri.  
 

Andreas, som er både er gardbruker og bøkker på Fikstveit, og Anna Lovise får her barna Arne Ludolf, født 
1918, og Inger Osmine, født 1920 ifølge kirkeboken. I 1919 var Andreas i militærtjeneste på Gimlemoen ved 
Kristiansand og sendte blant annet hjem et kort om dette til familien sin. Andreas solgte gården i 1921 for 6000 
kroner og flytter sammen med familien til Skjold prestegård kort tid etter at datteren Inger Osmine døde 1921 
på Fikstveit ifølge kirkeboken og der det også står at hun var kjøpmannsdatter. Kan det være at Andreas holdt 
på med flyttingen da datteren døde eller kan det være at han hadde hatt butikk på Fikstveit? 
 

Andreas fikk skjøte i 1922 på bruk 28, Haug, bruk 19, Foss, og bruk 6, Bergsvik, på Skjold prestegård (148 og 
240) (Skjoldavik) i Skjold for 17800 kroner. Familien bosatte seg i 1921/22 på sistnevnte bruk og her startet 
Andreas opp en egen butikk i første etasje der han drev en "krambu". Ifølge adresse-bok for Rogaland fylke 
med skatteligninger fra 1924 og fra 1926 så var han da landhandler i Skjold. Ifølge tilsendt informasjon så fikk 
han varene sine levert enten med bil fra Haugesund eller med båt fra Stavanger. Båten la da til ved 
dampskipskaien, som hørte til eiendommen og lå nedenfor huset. 
 

Familien bodde i andre etasje og her hadde de en flott utsikt utover Skjoldafjorden. Huset ble bygd av lafta 
tømmer i 1918 ifølge Norges Bebyggelse, sørlige seksjon, herredsbindet for Rogaland nordre del, side 924, og 
på eiendommen var det også et uthus. I Skjoldavik fikk Andreas og Anna Lovise barna Elmer Thorvald, født 



1922, og Harry William (Villiam), født 1924, ifølge kirkeboken. Datteren Anna Lovise døde her i 1925 ifølge 
kirkeboken. 
 

Butikken gikk dessverre meget dårlig da flere av kundene ikke hadde penger og det ble istedenfor en del 
bytting av varer, der kundene "betalte" med egg, melk, bær og andre ting. Ble også en del som handlet på 
"krita" og en del av dem igjen hadde nok kanskje ikke råd til å gjøre opp for seg. Til slutt valgte Andreas å 
selge butikken sammen med huset og eiendommene for 14500 kroner i 1926. Han tapte 3300 kroner på dette 
salget og det var nok mye penger for en som i tillegg hadde tapt en god del på butikkdriften. Kan her nevne at 
Skjold Samyrkelag fikk skjøte på denne tomten i 1961 og bygde etter hvert en ny storbutikk her. 
 

Familien bodde på Dagsland i Skjold mellom 1926 og 1930. Her ble datteren Anna Lovise født 1928 og døde 
her i 1929 ifølge kirkebøkene og dødsfaldsprotkollen. Ifølge tilsendt informasjon så bodde de på bruk 4 
(Dagslandstreet nedra) og leide nok da et hus her av Rasmus Viland, som hadde flere bruk på Dagsland. Han 
eide blant annet bruk 4 mellom 1925 og 1935. Se side 130 og punkt 41 i Skjold bind 1. Andreas er ikke nevnt 
på bruk 4 i bygdeboken og det skyldes nok at han ikke hadde skjøte på verken hus eller eiendom. Dette er 
med på å bekrefte at de leide huset. 
 

Familien hadde nok dårlig råd nå etter butikkdriften i Skjoldavik og har ikke funnet noe informasjon om hva de 
levde av mellom 1926 og 1929. Kanskje fikk de hjelp av fattigvesenet en periode? Ifølge Skjold bind 1, side 
132-133 og punkt 76, så drev Andreas krambu på Dagsland omkring 1930 og var også handelsmann. Dette 
kan tyde på at han hadde en liten butikk i huset på bruk 4? Eller kanskje han bare var en handelsmann og 
solgte varer til andre butikker? Eller kanskje gjorde begge deler? Finner han ikke i adressebok for Rogaland 
fylke med skatteligninger fra 1930 og det kan bety at han ikke betalte skatt i 1929. 
 

I Stavanger Aftenblad 10/7-1926, side 10, var det en artikkel om at Skjold herredstyre på et møte den 8/7-
1926 hadde besluttet enstemmig å garantere for et lån på 3750 kroner fra Småbrukerbanken til Andreas 
Eikeland, som har kjøpt eiendommen Dalen for 3000 kroner. Det er påstående løe på eiendommen og det skal 
oppføres et nytt bolighus. Opprinnelig søkte man om et lån på 5000 kroner. Det kunne nå se ut som at 
Andreas hadde fått seg en ny gård og kunne bli gårdbruker igjen. 
 

I panteregisteret nr. II AG 45, 1924, side 409, fra Karmsund sorenskriveri, står det at Anna Lovise Eikeland 
hadde sendt et skadesløsbrev (pantebrev) til Bergen privatbank den 4/6-1926 angående et beløp på 3500 
kroner. Men det kan se ut som at dette ble avlyst/avsluttet 19/7-1927. Teksten/feltet i panteregisteret ble 
deretter strekket over. 
 

Men ifølge det samme panteregisteret så var det ikke Andreas som overtok gården på Dalen. Her står det at 
det var Johannes Aursland, født 1899 på Aursland (17b) i Skjold, som fikk skjøte i 1927 på bruk 1 og bruk 2 på 
Dalen i Skjold for 3000 kroner. Det samme står på side 92 og punkt 8 i Skjold bind 1. Kan det være at Andreas 
fikk avslag på lånet hos Småbrukerbanken eller at han trakk seg fra kjøpet? Hvis han kjøpte gården først og 
deretter solgte den videre, så ville jo navnet hans ha stått oppført på panteregisteret, selv om han bare hadde 
gården en liten stund. Se Dalen (8) på disse arkene.  
 

Ifølge Norges Bebyggelse, sørlige seksjon, herredsbindet for Rogaland nordre del, side 907, ble huset på 
gården satt opp i 1930 av lafta tømmer. Fjøs og stall ble satt opp i 1935 av mur og tømmer. I en artikkel i 
Stavanger Aftenblad 10/7-1926, side 10, nevnes det en påstående løe på Dalen og det kan tyde på at det lå 
en eldre gård på Dalen og da sannsynligvis også et eldre hus, som kanskje ble revet da det ble bygd nytt hus i 
1930. Den nevnte løen ble nok også revet da det ble satt opp ny fjøs og stall i 1935. Det hadde tidligere vært 
husmannsgård på Dalen.  
 

Ifølge tilsendt informasjon så bosatte Johannes seg på gården og kanskje allerede fra 1927 da han fikk skjøte. 
Han ble den første selveiende gårdbrukeren på Dalen ifølge Skjold bind 1, side 91, og i tillegg var han lærer 
(lærerpost) på Anndal skole, som lå på nabogården. Det var nok Johannes som fikk satt opp et nytt hus og 
fjøs på gården. Han fikk også bygd en stor kai i Dalavika, som hørte til gården. Se Dalen (8) på disse arkene. 
 

Johannes, som var ungkar, ansatte Magnhild Bertine Eikeland, født 1912, som hushjelp (huspost) på gården 
engang mellom 1927 og 1929 ifølge tilsendt informasjon. Hun bodde da hos foreldrene sine, Andreas og Anna 
Lovise Eikeland, på bruk 4 på Dagsland. Johannes og Andreas ble nok venner via Magnhild Bertine, og i 
tillegg var Arne Ludolf Eikeland, født 1918 og broren til Magnhild Bertine, en av elevene til Johannes ifølge 
den samme informasjonen. Dette vennskapet var nok hovedårsaken til at Johannes og Andreas byttet hus i 
1930/31. Johannes leide da hus av Rasmus Viland og Andreas leide hus av Johannes, som beholdt selve 
gården.  
 

I 1931 bodde Andreas med familie på Dalen ifølge tilsendt informasjon og dette året ble sønnen Kjell Arvid 
født her. Ifølge adressebok for Rogaland fylke med skatteligninger fra 1934 så var Andreas handelsmann på 
postadressen Dagsland i 1933. Gården Dalen hadde postadresse til Dagsland der poståpneriet lå. Ifølge 
tilsendt informasjon så hadde ikke Andreas butikk i Dalen og det kan tyde på at han som handelsmann solgte 
varer til andre butikker og kanskje fikk han levert varene med båt, som anløp kaien i Dalavika. Denne kaien 
tilhørte gården og Andreas deltok nok også i gårdsarbeidet på gården.  
 



Datteren Magnhild Bertine, som nå bodde i det huset der hun hadde vært huspost, var nå huspost i det huset 
som hun tidligere hadde bodd i på Dagsland. Hun tok seg av huset mens Johannes enten var på jobb på 
Anndal skole eller jobbet nede på gården sin. Han hadde en egen sykkel og brukte den blant annet til å frakte 
varer ifølge den tilsendte informasjonen. Kanskje han fraktet varene til Andreas? Magnhild Bertine og 
Johannes ble etter hvert kjærester og giftet seg i 1936. 
 

Ting kan tyde på at det ikke gikk så bra for Andreas i Dalen og at han slet økonomisk. Kanskje gikk han 
konkurs? Familien valgte til slutt å flytte til Nedre Saltveit i Skåre i midten av 1933. Magnhild Bertine sluttet nok 
da som huspost hos Johannes og flyttet sammen med familien til Skåre. Men de to var nok blitt kjærester da 
og holdt kontakten. Ifølge tilsendt informasjon så flyttet Johannes til Oslo omkring 1934 for å studere og Dalen 
gård (bruk 1 og 2) ble da paktet vekk til Martin Alfred Kallevik, født 1905. Se side 92 og punkt 9 i Skjold bind 1. 
Se mer informasjon om Johannes lenger nede i artikkelen. 
 

I midten av 1933 flyttet familien til Nedre Saltveit i Skåre ifølge minneteksten i Haugesunds avis den 25/3-1970 
etter Andreas døde. Fikk også tilsendt informasjon om dette. Dette bekreftes også av adressebok for 
Rogaland fylke med skatteligninger fra 1934 der det står at Anna Eikeland var landhandler på Saltveit i Skåre i 
1933. Kan det være at Andreas slo seg konkurs på Dalen siden det er hans kone som nå driver butikk?  
 

Ifølge adressebok for Rogaland fylke med skatteligninger fra 1936 så var Anna landhandler også i 1935 på 
Saltveit og kan hende at man bodde i det samme huset. Andreas er ikke nevnt. I adressebok for Rogaland 
fylke med skatteligninger fra 1938 er ingen av dem nevnt og det kan tyde på at butikken ble nedlagt 1936/37. 
Andreas ble ført opp som agent i kirkeboken da sønnen Oskar Emil giftet seg i 1939. 
 

Ifølge den tilsendte informasjonen så flyttet Andreas med familie til Hauge i Haugesund i 1942 og de flyttet nok 
i løpet av 1941 da de er oppført i adressebok for Rogaland fylke med skatteligninger fra 1942 på Hauge og 
Andreas var da byselger. Det samme er oppført i adressebok for Rogaland fylke med skatteligninger fra 1944. 
Det er blitt nevnt at familien hadde en skjult radio i huset under andre verdenskrig og at den noen ganger ble 
plukket i deler for å enkelt skjule delene hvis tyskerne kom. Det var nok sønnen Elmer Thorvald, som var 
utdannet radioreparatør, som tok seg av dette. 
 

I adressebok for Rogaland fylke med skatteligninger fra 1947, 1949 og 1955 så nevnes Andreas fortsatt på 
Hauge og er nå blitt selger på Vestlandske Bygg (Steinindustri?) og arbeidet her til 1955 ifølge minneteksten i 
Haugesunds avis den 25/3-1970 etter Andreas døde. Men kanskje er det rette årstallet 1956 da han også 
nevnes som selger i adressebok for Rogaland fylke med skatteligninger fra 1957. Kan tyde på at han nå ble 
pensjonist da han ikke nevnes i de senere adressebøkene og i minneteksten står det at han holdt på med 
slektsforskning.  
 

I 1958 kjøpte Andreas bruk 15, Soltun, på Dagsland (76) i Skjold av gårdbruker Hans S. Dagsland på bruk 2 
på Dagsland (28). Dette bekreftes av grunnboken (1935-1993) for Vindafjord. Her hadde Andreas feriehytten 
(Synnevastovå). Hans ble født 18/8-1912 på Dagsland ifølge kirkeboken. Kan være at Andreas kjente Hans 
fra tidligere av da han selv hadde bodd på Dagsland og Dalen, som lå i nærheten. Se side 132 og punkt 15 i 
Skjold bind 1 der hele familien til Andreas og Anna står oppført. Sønnen Elmer Thorvald tok over eiendommen 
og feriehytten på Dagsland i 1969.  
 

Andreas Eikeland døde 22/3-1970 og ble gravlagt 25/3-1970 på Nordre Hauge i Haugesund. Anna Lovise 
Eikeland døde 27/12-1965 og ble gravlagt 31/12-1965 på Nordre Hauge i Haugesund. På nettsiden til Slekt og 
Data ligger det en artikkel om familien og den heter Handelsmannen Eikeland. (01.08.20). 
 

Dagsland 76a: Oskar Emil, født 8/9-1910 på Hauge i Skåre og døpt 6/11-1910, bodde senere sammen med 
familien på Fikstveit (43 og 52) i Skjold, Skjold prestegård (148 og 240), Dagsland i Skjold, Dalen i Skjold og 
på Nedre Saltveit i Skåre. Ble gift 21/1-1939 i Haugesund med Gunda Elisabeth Larsen, født 12/9-1906 på 
Hasseløy i Haugesund og døpt 7/10-1906. Datoer fra kirkeboken. Familien hennes bodde på Hauge i Skåre i 
1910 ifølge tellingen dette året. 
 

Oskar og Gunda bosatte seg på Hauge, som ble en del av Haugesund i 1911. Ifølge adresse-bøkene for 
Rogaland fylke med skatteligninger var Osker snekker i 1943-1946, bygningsarbeider i 1950, tømmermann i 
1952 og fabrikkarbeider i 1956. Oskar døde 12/2-1986 og Gunda døde 16/5-1996 ifølge Gravminnebasen til 
Slekt og Data, og tilsendt informasjon. (01.08.20). 
 

Dagsland 76b: Magnhild Bertine, født 6/5-1912 på Grønhaug i Haugesund og døpt 16/6-1912, bodde senere 
sammen med familien på Fikstveit (43 og 52) i Skjold, på Skjold prestegård (148 og 240), på Dagsland i 
Skjold, på Dalen i Skjold og på Nedre Saltveit i Skåre. Datoer fra kirkeboken. Hun jobbet som huspost på 
Dalen og på Dagsland i Skjold hos Johannes Aursland mellom cirka 1927 og 1933. De ble etter hvert 
kjærester og ifølge en annonse i Haugesunds Avis den 21/11-1936 så ble Magnhild denne dagen gift med 
Johannes på Sandane i Gloppen herrad i Nordfjord, der han i 1936 begynte som lektor på Firda gymnas. 
 

Johannes Aursland, som ifølge kirkeboken ble født 11/8-1899 på Aursland (17b) i Skjold og døpt 10/9-1899, 
kjøpte bruk 1 og bruk 2 på Dalen (8) i Skjold i 1927 ifølge Skjold bind 1, side 92 og punkt 8, og ifølge 
panteregisteret nr. II AG 45, 1924, side 409, fra Karmsund sorenskriveri. Bodde på Dalen cirka mellom 1927 
og 1930, og deretter på Dagsland i Skjold mellom 1930 og 1934, der han leide hus. Han var lærer (lærerpost) 



på Anndal skole mellom cirka 1927 og 1934. I 1934 paktet han bort gården på Dalen til Martin Alfred Kallevik 
og flyttet deretter til Oslo for å studere. Ifølge tilsendt informasjon så reiste han til Uppsala i Sverige i 1935 for 
å studere fonetikk og var ferdig i 1936.  
 

Johannes og Magnhild Bertine bosatte seg på Holvik i Gloppen herrad. Se side 564 og punkt 71 i Soga om 
Gloppen og Breim bind 4. De bodde her til 1970 da Johannes sluttet som lektor og flyttet sammen med 
Magnhild Bertine til Haugesund. De solgte Dalen gård (bruk 1 og 2) i Skjold i 1947 til Eivind Dagsland, født 
20/10-1914 på Dagsland (31h) i Skjold, for 13000 kroner ifølge pante-registeret nr. II AG 45, 1924, side 409, 
fra Karmsund sorenskriveri. Se også side 92 og punkt 10 i Skjold bind 1. Ifølge tilsendt informasjon så døde 
Johannes 26/3-1975 og Magnhild Bertine døde 29/4-1992. 
 

Ifølge Skjold bind 1, side 92 og punkt 9, så bodde Martin Alfred Kallevik, født 4/3-1905 på Sørvåg i Avaldsnes, 
som pakter på gården Dalen. Han leide nok gården av Johannes mellom 1934 og 1947. Vet ikke når Martin 
kom til Dalen. Kanskje allerede i 1934. Det var minnetekst etter han i Haugesunds avis 14/4-1981, side 3, og 
der sto det at han ble gift med Ragnhild Strand i 1938 i Haugesund og at han kom hjem i 1941 etter tysk 
fangenskap. Så kanskje har det vært andre forpaktere på gården før Martin? Men disse er ikke nevnt i 
bygdeboken. I 1947 ble gården solgt og Martin flyttet da til Dagsland (45) i Skjold.  
 

Se Dalen (8) på disse arkene. (01.08.20). 
 

Dagsland 76c: Anna Lovise ble født 5/3-1914 på Grønhaug i Haugesund og døpt 13/4-1914. Bodde senere 
sammen med familien på Fikstveit (43 og 52) i Skjold og på Skjold prestegård (148 og 240). Hun døde her 
19/5-1925 og ble gravlagt 22/5-1925. Datoene fra kirkebøkene. (01.08.20). 
 

Dagsland 76d: Karluf Andreas ble født 29/5-1916 på Sørhaug i Haugesund og døpt 9/7-1916 ifølge 
kirkeboken. Bodde senere sammen med familien på Fikstveit (43 og 52) i Skjold, Skjold prestegård (148 og 
240), Dagsland i Skjold, Dalen i Skjold og på Nedre Saltveit i Skåre. Var ugift og bodde hjemme hos foreldrene 
sine da han døde 30/9-1936 ifølge gravminnebasen til Slekt og Data og annonse i Haugesunds Avis 3/10-
1936. (01.08.20). 
 

Dagsland 76e: Arne Ludolf, født 5/3-1918 på Fikstveit i Skjold og døpt 12/5-1918, bodde senere sammen med 
familien på Skjold prestegård (148 og 240), Dagsland i Skjold, Dalen i Skjold og på Nedre Saltveit i Skåre. Han 
ble gift 26/6-1948 i Bergen domkirke med Sigrid Gerd Egenes, født 31/8-1922 i Haugesund og døpt 24/9-
1922. Alle datoer hentet fra kirkebøkene. 
Ifølge adressebøkene for Rogaland fylke med skatteligninger så bodde Arne i 1943 på Hauge i Haugesund og 
var da baker. Har fått tilsendt informasjon om at han da jobbet i Sveio. Han står ikke oppført i 1947. Men 
mellom 1950 og 1970 så hadde han en tobakksbutikk, som hete Haugevegen Frukt & Tobakk, på Hauge 
ifølge adressebøkene. Arne døde 20/11-1989 og Sigrid døde 18/2-2009 ifølge gravminnebasen til Slekt og 
Data, og nettsiden til Gravplassene i Haugesund. (01.08.20). 
 

Dagsland 76f: Inger Osmine, født 6/1-1920 på Fikstveit i Skjold og døpt 28/3-1920, døde 25/11-1921 på 
Fikstveit i Skjold og gravlagt 2/12-1921. Datoer fra kirkebøkene og i "protokol over anmeldte dødsfald i Skjolds 
lensmandsdistrikt" fra Skjold lensmannskontor. Ført opp som kjøpmannsdatter da hun døde. (01.08.20). 
 

Dagsland 76g: Elmer Thorvald (Torvald), født 11/12-1922 på Skjold prestegård (Skjoldavik) og døpt 14/1-
1923, bodde senere sammen med familien på Dagsland i Skjold, Dalen i Skjold og på Nedre Saltveit i Skåre. 
Datoer fra kirkeboken. Ble gift 3/11-1951 med Rigmor Thorsen, født 10/11-1921 i Haugesund. Dato fra 
kirkebok da de giftet seg.  
 

De bosatte seg på Myrå i Haugesund og ifølge adressebøkene for Rogaland fylke med skatteligninger er 
Elmer nevnt her mellom 1948 og 1966 da den siste boken kom ut. Han jobbet som radioreparatør og 
radioselger. Ifølge tilsendt informasjon var han først på Haugesund radiofabrikk på Condorbygget, deretter hos 
Thordal radiobutikk og tilslutt hos Brødrene Jacobsen. Kjøpte bruk 15 Soltun på Dagsland (77) i Skjold av 
Andreas Eikeland, som var hans far. Fikk skøyte i 1969. Se side 133 og punkt 77 i Skjold bind 1. Elmer døde 
12/2-2006 og Rigmor døde 5/8-2015 ifølge gravminnebasen til Slekt og Data. (01.08.20). 
 

Dagsland 76h: Harry William (Villiam), født 20/5-1924 på Skjold Prestegård (Skjoldavik) og døpt 22/6-1924, 
bodde senere sammen med familien på Dagsland i Skjold, Dalen i Skjold og på Nedre Saltveit i Skåre. Datoer 
fra kirkeboken. Ble gift 12/10-1946 i Odda ifølge annonse i Haugesunds avis 10/10-1946 med Magda Hagen, 
født 25/6-1924 på Lervik på Stord og døpt 12/10-1924. Datoer fra kirkeboken. 
 

Ifølge adressebøkene for Rogaland fylke med skatteligninger så bodde de på Hauge i 1946, i Sørhauggata i 
1952, på Djupaskar i 155 og i Haraldsgata i 1962 og 1964. Harry, som jobbet som skomaker, døde 30/3-2013 
og Magda døde 3/4-2016. (01.08.20). 
 

Dagsland 76i: Anna Lovise, født 21/1-1928 på Dagsland i Skjold og døpt 11/3-1928, døde 20/2-1929 på 
Dagsland i Skjold og ble gravlagt 27/2-1929. Datoene og sted er hentet fra kirkeboken og bekreftes også av 
Dødsfaldsprotkol for Skjold fra Skjold lensmannskontor. (01.08.20). 
 

Dagsland 76j: Kjell Arvid, født 26/11-1931 på Dalen i Skjold, bodde senere sammen med familien på Nedre 
Saltveit i Skåre og på Hauge i Haugesund. Dato hentet fra kirkeboken da han giftet seg. Ble gift 21/5-1952 



med Ingrid Emilie Birk, født 31/1-1928 i Haugesund og døpt 11/3-1928. Hennes far Jakob Eriksen Birk var 
skomaker i Haugesund. Datoene hentet fra kirkebøkene. 
 

Ifølge adressebøkene for Rogaland fylke med skatteligninger så bodde Kjell og Ingrid i Skåregata fra 1958 og 
til 1966. Kjell var da sjåfør og jobbet på renseri i Haugesund. Ifølge tilsendt informasjon jobbet han senere på 
Sannes & co og flyttet senere til Norheim på Karmøy. Kjell døde 7/5-2017 på Norheim og Ingrid døde 22/7-
2007 ifølge gravminnebasen til Slekt og Data. 
 

Har hovedsakelig brukt skanna kirkebøker, grunnbøker, folketellinger, bygdebøker, adressebøker og tilsendt 
informasjon som kilder i denne artikkelen. Henvisninger til disse kildene er nevnt i teksten. På nettsiden til 
Slekt og Data ligger det en artikkel om familien og den heter Handelsmannen Eikeland. (01.08.20). 
 

KALVALAND  
Skjold 1, side 175-204.  
 

Side 184, 2. spalte, siste avsnitt, feilskrevet. Det rette er: Flere i Døvik-slekta var skulehaldarar. Bjørn Larsson, 
eldste sønnen til Lars og Randi Teinå (Århaugen), praktiserte som lærer. 
 

Kalvaland 17f: Lars født 1905, Shaunavon i Saskatchewan, Canada, ugift.  
 

Kalvaland 17l: Jenny født 1915, Shaunavon i Saskatchewan, Canada, ugift.  
 

SVINAKLEIV  
Skjold 1, side 205-232. 
 

Svinakleiv 16a: Rasmus Johannesson født cirka 1725 gift med Malena Eriksdatter, trolig fødd på Svinakleiv 
(16a) i Skjold omkring 1725. Ved skiftet 9/5-1763 etter Gjertrud Sakariasdatter. Li (29A) i Skjold var Rasmus 
Støle formynder for den ugifte Gjertrud Eriksdatter (45 år gammal). Innerster Gjertrud Eriksdatter bodde på 
Støle i 1801. Hun var trolig søster til Rasmus sin kone. Sjå Støle i Skåre nr. 45 og Ersland (154).  
 

Svinakleiv 16d: Kolbein Erikson født 1728 var gift med Brita Jensdatter. Dei var husmannsfolk på plasset 
Bakken under Moksheim ved ekstraskatten i 1762, men er tilbake på Storasund i 1764 då sonen Erik? (skal 
trolig være Sakarias) var gravlagt. En sønn Sakarias var født på Bakken i 1760. En Erik Kolbeinson var 
gravlagt 22/6-1794, 40 år gammal. Det var trolig sonen (a) deres. Sønnene Erik og Jens var i 1789 mellom  
arvingene etter farsøstera Lisbet. Sjå Ersland (154).  
 

Svinakleiv 22f: Anna Karina født 1854, Newman Grove i Madison, Nebraska, USA, gift med Rasmus  
Jørgenson fra Breivik u. Svinakleiv (86i).  
 

Svinakleiv 86i: Rasmus født 1858, Newman Grove i Madison, Nebraska, USA, gift med Anna Karina 
Simonsdatter fra Svinakleiv (22f).  
 

ERSLAND  
Skjold 1, side 233-267. 
 

Ersland 20: Ola Erikson gift med enka Siri Olsdatter. Siri kan ikke ha vært mor til Erik (h.), født 1726, da hun 
var gift med Lars Knutson Dommasnes fram til 1733. Ola Erikson må derfor ha vært gift to gonger siden Erik 
trolig var sonen hans.  
 

Ersland 27: Johannes Sjurson fra Ersland (24a). Trolig Skastad i Skåre (43).  
 

Ersland 60: Anders Andersson født 1758, fra Nerhus i Mauranger, Kvinnherad (17c), død 1823. Gift med Kristi 
Torbjørnsdatter f. 1760, fra Bondhus i Kvinnherad (39e), død 1828. Mor hennes, Kristi Sjursdatter fra Hesvik, 
var søskenbarnet til Torbjørn Samsonson Årek (10). De budde en tid som husmannsfolk på Nerhus (18). Barn 
fødde på Nerhus: Per f. 1796 (a.), Gotskalk f. 1798, Kristi f. 1799 (c.) og Torbjørn f. 1802 (trolig b.).  
 

Ersland 80a: Ingeborg står oppført med feil navn i kirkeboken angående dåpen den 29/1-1766 i Fjelberg kirke 
og der er navnet Syneva skrevet. Men foreldrene til Ingeborg stemmer og to av fadderne er i familie med 
foreldrene. Ingeborg var oppkalt etter sin farmor Ingeborg Ingebrigtsdatter (se Kvinnherad bind 5 side 287). 
Skifte etter faren Hans Halvorsen den 10/8-1770 bekrefter at datteren hete Ingeborg og Syneva er ikke nevnt 
der. De bodde da på Svendsbøe i Vikebygd. Finner henne heller ikke død mellom 1766 og 1770. Ingeborg 
nevnes også i sjeleregisteret fra 1777 på Svendsbøe. (13.02.18). 
 

Ersland 144c: Henrik født 1823, under Nordre Askeland i Tysvær (97), Krakkhaug under Ersland (149) og 
Løkjen under Spåtveit i Vats (H4).  
 

Ersland 154: Lisbet Eriksdatter født 1728 på Svinakleiv (16c) og død 1788. Ugift. Sjå Svinakleiv (16a) og 
(16d).  
 

LI  
Skjold 1, side 269-296. 
 

Li 6 og 7: Torbjørn. På tinget for Fjelberg 17/10-1650 fikk Roald Espeland lese et kjøpebrev på 1/2  
pund smør 16 mrk korn i Espeland. En av selgerne var "hans svoger" Torbjørn Pederson Li. Roald Espeland i 
Ølen var sønn av Erik Roaldson på Øvra Vik i Vikebygd. Torbjørn Li må ha vært gift med en av søstrene hans 



og dermed vært medarving til godset. Faren Erik Ø. Vik stod i 1647 som eier av heile Espeland. Torbjørn 
Pederson Li må helst vært han på Li i Skjold, for det finnes ingen andre Torbjørn Li på den tida. Kan henda var 
Torbjørn son av Peder Eikesdal (1) i Vats som i 1617 var eier av noe jordegods i nettopp Li. Sjå Sponavik (6). 
Her er det gjetta på at Torbjørn Sponavik var son av Peder Eikesdal. Det kan godt mulig ha vært den samme  
mannen. Han flyttet fra Li til Sponavik.  
 

VESTRÅ  
Skjold 1, side 297-343. 
 

Vestrå 54a: Helga født 1842, Bakken i Skåre (11). Gift med Henrik Jakobson fra Svehaugen under Sundfør 
(1651)  
 

Vestrå 72: Osmund Gudmundson fra Vestrå (71a), født 1775 på Viland i Ilsvåg, Vikedal. død 1811. 
 

MELAND  
Skjold 1, side 345-382. 
 

Meland 64d: Brita født 1757, Skrunes i Vats (11) og (12) og Koltveit i Vats (15). Gift 1 gang med Sjur 
Osmundson og 2 gang med Osmund Valentinson.  
 

Meland 70a: Johannes født 1839, Meland (72), Kvalvåg og Fjon i Sveio (43) og USA. (Johannes Velumson  
bodde ikke på Kvalvåg. Det var det Johannes Monsson som gjorde, sjå Meland nr. 35a og 37.)  
 

Meland 76: Jon Olson født 1834 på Øynå under Svensbø i Vikebygd. Død 1921 og gift 1870 med Marta 
Gurina Gudmundsdatter. Født 1844 på Skogen i Vikebygd og død 1911. Jon Olson var ikke født på Svensbø-  
Øynå, men på Svensbø, son av Ola Johannesson og Brita Ivarsdatter. 
 

KALSTVEIT  
Skjold 1, side 383-398.  
 

Kalstveit 4: Kolbein Akselson født 1640 på Meland (9d) og død 1723. Gift med Anna Johannesdatter født 1675 
på Kalstveit (3a) og død 1736. Her på garden bodde en Kolbein i åra 1672-76, trolig den samme mannen som 
senere bodde på Bjoland (29), se Kalstveit (3a). Kolbein avstod i 1675 «bunestaden» i Kalstveit til svigerfaren 
Johannes Jonson ovf. Kommentar: Det er her misvisende å kalla Johannes Kalstveit for svigerfaren til Kolbein 
Akselson. Det var han først en gong ut på 1700-talet.  
 

HARALDSEID  
Skjold 1, side 399-457. 
 

Haraldseid 10: Her mangler mellom barna: Gustav født 1898 og som bodde i Haugesund.  
 

Haraldseid 15: Ola Jonson født 1604 (eller 1607) og trolig fra Austrheim øvre (5c). Gift med NN. De hadde 
trolig også datteren Brita, kanskje Haraldseid (57).  
 

Haraldseid 18: Lydik Sakariasson fra Austrheim nedre (7c), født 1705 på Nesheim i Vats og død 1787. Gift 1 
gang med Karen Lind Leganger, født 1708 på Prestegarden i Nedstrand (11a3) og død 1760. Gift 3 gang i 
1771 med Anna Jonsdatter født 1709 og død 1772. Gift 4 gang i 1775 med Eli Larsdatter født 1739. Eli giftet 
seg 2 gang i 1788 med Sjur Paulson Snauhammar under Førre i Førresfjorden (andre oppsitjar 34). 
 

Barn av 1 ekteskap: (a) Anna født 1742. (b) Sakarias født 1744. (c) Sofia født 1746 og død 1756 i Finnås 
prestegjeld. (d) Elisabet til Høyevarde i Avaldsnes og død før 1780. Gift med Magnus Gabrielsen, se Skjold 
prestegard (12d). (e)  Susanna til Bergen og gift med urmaker Ole Møller. (f) Anna Marie til Stavanger og gift 
med Gustav Salqvist (karduanbereder), sjå Vestrå (217). (g) Engel født 1757 til Bergen og ugift i 1780. (h) 
Gesina til Bergen og gift Johannessen. 
 

Barn av 2 ekteskap: (i) Karen Lind født 1776 på Snauhammar under Førre i Førresfjorden og død 1779. (j) Siri 
født 1782 på Snauhammar under Førre i Førresfjorden og bodde der (Andre oppsitjar 35). Gift med Osmund 
Olson. 
 

Kommentar: Lydik var trolig bare gift to gonger og første kona var mest sannsynlig Karen Lind Leganger. 
Navnet på tredje barnet Sofia (c) er til dømmes henta fra Leganger-slekta. Dessuten er Anna (a) og Anna 
Marie (f) kanskje identiske. Den 2/6-1768 blei det i Stavanger inngått ekteskap mellom Anna Maria 
Lydiksdatter og Gustavus Henningson Salqvist, garvermester og født 1733 i Uddevalla, Sverige. Anna Maria 
døde 13/6-1819 i Stavanger og mannen var død 30/11-1812. Han hadde fått borgarbrev i Stavanger 16/12-
1772. Karen Lind Leganger var søster til Sofia Leganger, se Anndal (46), Smedsvik (7) og Ersland (78).  
 

Haraldseid 33: Svein budde her allerede i 1669. Han var lagrettemann 5. november 1669, 18. mars 1673 og 5. 
mai 1682.  
 

Haraldseid 59i: Per Ivar Rotvoll Tautra har gitt denne kommentaren:  
 

I Skjold-bøkene lese vi at Ingebrigt Knutson Erland (14) og Brita Persdatter Haraldseid (59i) var foreldre til 
uektefødde Marta Ingebrigtsdotter som var gift og bodde på Hommelsto under Eggja (86). Godt mulig er alt 
dette rett. Jeg vil likevel sette et lite spørsmåltegn ved opplysningene. Brita Persdatter Haraldseid hadde 
mange søsken og blant annet broren Svein Person som bodde på Flatnes i Fjære skipreide (Sveio i dag). Han 



hadde ikke barn etter seg, og ved skiftet etter han 1/7-1778 var det søsknene hans, eller deres etterkommere, 
som arva. Brita Persdatter er ikke nemnd i dette skiftet. Det skulle tyda på at hun var død uten livsarvinger. 
Derfor ønsker jeg å stilla spørsmål ved om hun virkelig var mor til Marta Ingebrigtsdotter. Rett nok var Marta 
født utenfor ekteskap, men etter lova hadde uektefødte barn rett til å arve mora. Fra andre skifte har jeg erfart 
at lova har vært praktisert.  
 

Bygdebokforfattaren viser til følgende kilde:  
 

Rentekammeret - Regnskaper - Fogedregnskaper: Ryfylke 1757 - legg: Vedlegg nr. 35-64: "At ingen Egtegifte 
eller beslægtede Personer udi Schiolds Præstegjæld i afvigte Aar 1757 haver begaaet Lejermaal, undtagen 
Soldaten Engebret Knudssen Erland, som er Egtegift og har besvangret Tøsen Britta Pedersdatter, hvilket 
attesteres af mig som Stædets Pastor. Schiold d: 4 Novembr: 1757 N: Holbye".  
 

Dette notatet fra futerekneskapen stadfester at Ingebrigt Knutson Erland var far til et barn med Brita 
Pedersdatter. Men her står det hverken navn på barn eller gardsnavn for Brita. Hun har i grunnen en ganske 
vanlig namnekonstellasjon. I dåpslista for Skjold finn vi denne: 28/1-1758 vart Brita Vågen sin uekte datter 
Marta døpt. Siden presten i 1757 hevda at det ikke var flere enn en utenomekteskapelig affære i Skjold, må vi 
gå ut fra at gravide Brita Persdatter i 1757 og nybakt mor Brita Vågen på nyåret 1758 er same kvinna. Det jeg 
nå kan være frista nå kan til å spørre om, er grunnlag for å slå fast at Brita Persdatter (Haraldseid) vågen er 
dotter av Per Kolbeinson Haraldseid (57). Sjeleregisteret 1758 fører under Vågen Randi og Daniel med flere 
barn, blant annet Brita på 19 år. Daniel Danielson skal være gift med Randi Sveinsdotter, enka etter Per 
Kolbeinson. Men denne Brita f. 1739 er ikke skreven med patronymikon i 1758. Mye tyder på at det var Per 
Kolbeinson sin datter som fikk barn utenfor ekteskap, men så var det dette skiftet i 1778 da. 
 

Haraldseid 59j: Johannes født 1741, Eide i Vats (12). Gift med Anna Anbjørnsdatter, sjå Lindanger (15a).  
 

Haraldseid 246d: Siri (Sigrid)  
 

Haraldseid 259d: Johannes Helgeson født 1826. Han bodde i Baslio på Bjoa og gift med Valborg Eriksdatter.  
 

Haraldseid 259f: Brita Helgesdatter sitt uekte barn Tor Helgeson født 1860. Han var tjenestekar/dreng hos  
onkelen Johannes i Baslio (se over). Der bodde Tor til han drukna i 1880.  
 

Haraldseid 260g: Brønla Marie Gunnarsdatter, født 1882, var nok den samme som tjenestepiken Maria G. 
Haraldseid, som ifølge tellingen fra 1910 jobbet på hotellet til Holger Johannesson Dueland. Se Dueland (17c) 
på disse arkene. (02.08.20). 
 

Haraldseid 268a: Marta Serina født 1856 på Bjordal i Vikebygd og død 1916. Ifølge tellingene fra 1885 og 
1900 var hun gift med Laurits Olsen født 1852/53 og død 1921 på Avaldsnes. Dette bekreftes også i 
kirkeboken da deres første sønn Ole Johan ble døpt i 1879 i Haugesund. Marta sin søster Brita Johanne 
(268b) er nok den samme som Bertha Haraldsdatter, som blir oppgitt i kirkeboken i dåpen. Laurits sine 
foreldre, Ole Johan Jonsen, født cirka 1825, og Torborg (Torbor) Lambertsdatter (Larsdatter, Lambrigtsdatter), 
født 1825, bodde en periode på Vik i Skudenes. Se side 561 og punkt 80 i Karmøy, Skudenes og 
Skudeneshavn. Da Laurits var cirka 13 år gammel bodde familien i Haugesund ifølge tellingen fra 1865. Ifølge 
tellingen fra 1900 hadde Marta og Laurits disse barna: Ole (døpt Ole Johan) født 1878/79, Henriette født 1882, 
Harald født 1884, Lauritz født 1886, Torbjør født 1888, Bergitte født 1894, Sigrid født 1896, Marta født 1898 og 
Olaf født 1900. (04.07.20). 
 

Haraldseid 283: Tor Aslakson, trolig født 1717 og sønn av Aslak Torson Bauge i Skånevik (38). Han døde 
1777 og var gift med Anna Anfinnsdatter og trolig datter av Anfinn Torbjørnson Baugstø i Skånevik (6). Hun 
døde 1766. Ekteparet hadde mange barn som døde som små. I tillegg til Sunde i Holmedal, Skånevik (19),  
bodde de også på Ørland i Ølen (30), Vik nedre i Vikebygd, Askje i Fjelberg og til sist Kobba under 
Håvardsholm i Sveio. Anna døde på Askje og Tor på Håvardsholm.  
 

Haraldseid 287 og 300: Metta Sjursdotter, som er omtalt begge stedene, er sikkert samme jenta.  
 

Haraldseid 301: Sjå Malasete nr. 68Bb.  
 

MALASETE  
Skjold 1, side 469-493. 
 

Malasete 2B: Ola Malasete var lagrettemann 1671 og 1675. Han fikk i 1683 bot for "udøktig" gevær.  
 

Malasete 68Bb: Sjå oppføring på Haraldseid (301).  
 

ASBJØRNSHAUG  
Skjold 1, side 495-516. 
 

Asbjørnshaug 5: Ola Johannesson kom fra Bjordal ytre.  
 

Asbjørnshaug 5B (ny oppføring): Torbjørn Asbjørnshaug var lagrettemann 29/10-1688 og 29/10-1689.  
 

Asbjørnshaug 11: Fra skiftet etter Lars i 1745 er det oppgitt at broren Jon hadde "to sønner med samme 
navna som sønnene til broren Nils den eldre". Det rette skal være at sønnene til Jon Johannesson heite Ola 



og Mattias.  
 

HOKEL  
Skjold 1, side 517-563. 
 

Gardssoga side 521: Tala Jørgensdatter er her omtalt i saka vedrørende ""Kvinnetjuven" Kari Halvardsotter. 
Tala er derimot unevnt i sjølve rettssaka og kan ikke ha vært presteenka som blei utsett for tjuveri.  
 

Hokel 50: Lars Larsson Jelsa født 1829 på Jelsa i Jelsa (34f) og død 1896, kanskje i Brooklyn i New York, 
USA. (Sjå foto fra Ossian nær Decorah i Iowa sammen med omtale av Lars i sogeskriftet "Vindetreet 2000".)  
 

Hokel 77: Holger Johannesson Dueland, født 1844. Se Skjold prestegård (147, 155, 169 og 216) og Dueland 
(17c) på disse arkene. (02.08.20). 
 

Hokel 306h: Ragnilla (Ragnhild) Hansina (Hanna) Johannesdatter født 18/8-1869 bodde hos sin tante 
Sønneva Hansdatter og onkel Sakarias (Zakarias) Gudmundson på Meland på bruk 3 (47), se side 366 i 
Skjold 1, ifølge tellingen fra 1875. Da Ragnilla ble konfirmert 30/9-1883 står det i kirkeboken at hun bodde på 
Meland. Under foreldre står det navnet på foreldrene Johannes Kristofferson og Ragnilla Hansdatter. Hokel 
(306), se side 561 i Skjold 1. Når hun giftet seg 27/11-1891 i Skjold med Ola Olson Tveit står kun fødestedet 
Vikjå og faren Johannes oppført. (13.02.18). 
 

Hokel 311: Tormod Henrikson født 1784 i Sandeidsjøen under Østbø i Sandeid og gift 1814 med Anna 
Jakobsdatter. Det er oppgitt feil fødselsår for Anna i Vats-boka og Tysvær 2. Hun ble døpt palmesøndag 1789 
og døde i Våg i 1877. Se Våg nr. 12. Barn: (a) Anna født 1810. Se Slogvik i Tysvær (54) og (33).  
 

RISANGER  
Skjold 1, side 565-584.  
 

Risanger 9B: Halvard skreiv seg for Halvard Bårdson Risanger då han i 1688 sette bumerket sitt under et  
regnskap for Skjold prestegard. Dette tyder sterkt på at han var sønn til Risanger (9A).  
 

SKJOLD PRESTEGARD  
Skjold 2, side 17-94.  
 

Skjold prestegard 5: Mellom barna er ikke med datteren Tala gift med Jakob Torgerson Tengs (ved Egersund). 
Hun var sannsynligvis dotter av Gunnar og Tala, sjå Ætt og Heim 1963, side 113-128 og Ætt og Heim 1966, 
side 98-99.  
 

Skjold prestegard 147: Holger Johannesson Dueland, født 1844. Se Skjold prestegård (155, 169 og 216), 
Hokel (77) og Dueland (17c) på disse arkene. (02.08.20). 
 

Skjold prestegard 155: Holger Johannesson Dueland, født 1844. Se Skjold prestegård (147, 169 og 216), 
Hokel (77) og Dueland (17c) på disse arkene. (02.08.20). 
 

Skjold prestegard 169: Holger Johannesson Dueland, født 1844. Se Skjold prestegård (147, 155 og 216), 
Hokel (77) og Dueland (17c) på disse arkene. (02.08.20). 
 

Skjold prestegard 216: Holger Johannesson Dueland, født 1844. Se Skjold prestegård (147, 155 og 169), 
Hokel (77) og Dueland (17c) på disse arkene. (02.08.20). 
 

Skjold prestegard 235: Edvard Olsen Garberg var født 1868 på Elsæterhagan i Skogn, Trøndelag og vokste 
opp på Flatåsen under Kjerbo i Skogn. Han var gift 1 gang med Elin Nilsdatter Røddal (ekteskapet oppløyst). 
Se mer om Edvard i artikkel om molybdengruva i Skjoldavik i sogeskriftet "Vindetreet 1999".  
 

Skjold prestegard 379f: Halvard (Halvor) Hansson (Hansen), født 1839, bodde i Haugesund som snekker i 
1865 på 2de Rode. Se telling 1865. I tellingen fra 1885 bor han i Haraldsgaden 2den og bruker Hokel som 
etternavn. På samme adresse bor Hans Halvorsen Hokel og som er født 1869. Dette kan være en sønn av 
Halvard. Fra før har han datteren Brønla Johanna født 1860. Se Skjold bind 2 side 81. 
 

Finner han ikke i tellingen for 1891 og kanskje død eller reist til USA. I tellingen 1891 nevnes Anna 
Halvardsdatter født 1875 på Hokel hos Malene Olsdatter, som er mor til Halvard. Anna er sønnedatter og 
"logerende hørende til familien (Sønnedatter)". Så dette er også et barn av Halvard. Står i tellingen fra 1891 at 
hun er født i Haugesund. 
 

VIKJÅ  
Skjold 2, side 95-112. 
 

Bilde side 106: I midten står Lars Magnus Thime, som var broren til Ole Thime. Fått tilsendt informasjonen fra 
en som kjente dem begge og hadde bodd hos Ole. (03.07.20). 
 

SMEDSVIK  
Skjold 2, side 113-141. 
 

Smedsvik 15: Bernt Nagell Dominikusson født 1814 på Smedsvik (14a) ble gift 1 gang 1837 med   
Agneta Gudmundsdatter, som ble født 1818 på Lindanger (40g) og som døde 1860. Bernt ble gift 2 gang 1863 
med Marta Serina Tollefsdatter fra Gjerde i Vats (17f) og som ble født 1834. I boka "Sukka-ætta", side 445-



451, er det fyldige opplysninger om denne familien. I USA fikk Bernt og Marta Serina også disse barna: (n) 
Elisabeth gift med Hans Hauge fra Ølen (jfr. "Sukka-ætta" side 451, nr. 10). (o) Agnete Nagell født 1872 og gift 
med Erik N. Ihle fra Story County, Iowa, USA. (p) Severin Bernt Nagell til Kelly i Iowa, USA og gift med Lettie. 
(q) Tom Johan Nagell født 1875 til Kelley i Iowa og St. Croix Falls i Polka County, Wisconsin, USA. Gift med 
Rakel Andersen Husa. Bernt og andre kona Marta Serina budde med barna sine i Story County i Iowa, cirka 5 
amerikanske mil fra Ames, byen der bilde side 128 er tatt. 
 

Smedsvik 15m: Anna Marta er i "Sukka-ætta" kalla Anna og gift med Knut D. Knutson fra Jewell, Iowa.  
 

Smedsvik 47: Ludvig Gramstad, født 1858 i Stavanger og døde 1926 i Stavanger. Fikk skøyte i 1916 og hadde 
det til 1917. Nevnt her i 1915 sammen med sin familie. Før dem kom hit så bodde de i Skudenes mellom 1910 
og 1915. I 1917 flyttet familien til Stavanger der de også hadde bodd tidligere. Ludvig var Emissær i 
Kinamisjonen og Lægprædikant. Var gift med Amalie Gramstad, født 1875 i Stavanger og døde 1928 i 
Stavanger. De hadde barna Ludvig Johan, født 1901 i Stavanger, Tycho, født 1902 i Stavanger, Alice, født i 
1904 i Stavanger, Trygve, født 1906 i Stavanger, Johannes, født 1909 i Stavanger, og Arthur, født 1913 i 
Skudenes.  
 

Kilde: Telling 1910, Gravregister Slekt og Data og Bente Borgen. 
 

Smedsvik 118a: Knut Person født 1782 og bodde trolig under Falkeid i Tysvær og USA. Gift 1 gang med 
Femma Eriksdatter fra Kringeland (24c). Lilland (14). Knut giftet seg 2 gang med Gunla Olsdatter. Knut ble 
konfirmert i 1798 da han var 18 år gammal og var derfor trolig fødd i 1780 og ikke i 1782. Barn 1 ekteskap: (a) 
Per født 1802 på Lindanger og budde trolig på Falkeid i Tysvær (106). (b) Dødfødd jente født 1805 på 
Kreppene. 
 

EGGJA  
Skjold 2, side 143-171.  
 

Eggja 6c: Ola, se Eggja (7) og Våga østre i Sveio (5), gift med Siri Halvardsdatter, sjå Bjoland (9c) rettinger.  
 

Eggja 6e: Giske født 1651, kanskje på Svensbø i Vikebygd, og gift med Endre Jørgenson.  
 

Eggja 10: Ola Ivarson fra Bakkavoll i Vats (27a) og født 1700 på Austrheim nedre (6b). Gift 1 med enka 
Malena Velumsdatter fra Eggja (9). Født 1670 på Eikanes i Vats (10c) og døde 1722. Ola ble gift 2 gang med 
Marta Larsdatter født 1696 på Frøvik (12a) og ble nevnt 1758. Ola blei boende på Eggja etter at han gifta seg 
med enka Malena. Men han brukte en mindre part av garden etter bygselsetel av 1720 fra Henrik 
Johannesson på bruk 4. Et par år seinere flytta trolig enkemannen Ola bort med barna Ivar og Lars, ukjent 
hvor hen. Fra 1733 budde Ola og familien på Erland (12). Andre kona til Ola, Marta, døde etter 1758. Ho var 
enke alt 15 år tidligere. Barn og sannsynligvis fra det 2 ekteskapet: (a) Ivar født omkring år 1723 til Erland (13) 
og Anndal (30). (b) Lars til Vatland (18). (c) Ragnilla født 1732 bodde på Sjurseikje i Vats under tellingen i 
1801 og døde der ugift i 1810. Det hete da at den ugifte Ragnilla "underholdes av Slekten". (d) Brønla født 
1735 på Erland og budde på Meland (42). 
 

Eggja 11d: Henrik født 1708 og nevnt 1729 som soldat. I følge en soldatrull fra 1734 døde han 21/5-1733. Det 
var om lag en måned før skiftet etter foreldrene. 
 

Eggja 11e (ny): Erik Olson født 1704 på Eggja og døde 23/5-1733 som soldat. 
 

Eggja 14b: Marta født 1780 til Solheim (1). 
 

Eggja 37e: Karen Serina, født 1850, var gift med Johan Rikardson Høie. Se mer informasjon om dette på 
Høye (6.2f) på disse arkene. (06.07.20). 
 

Eggja 83: Botolf Steinson fra Nordtveit i Vats (4) og Eggja (5a). Født 1614 og gift med NN, som kanskje hete 
Siri Persdatter. Botolf møtte som vitne i saka 1693. (Ref. Ryfylke tingbok 1693, Bb nr.26, side 11.) Han  
fortalte da at han for mer en 20 år siden hadde vært lottebrukar på Frøland i 25 år. Sjå Frøland i Vats (3).  
 

Eggja 90e: Berta født 1880 og død 1954. Til Stavanger og gift med Olav Andresen Lian fra Lien i Greipstad, 
Vest Agder.  
 

TVEIT  
Skjold 2, side 183-212.  
 

Tveit 24: Lars H. Tveit fra Tveit (23a). Født 1873 på Svantesvoll i Vats (27f) og død 1952. Gift 1904 med 
Ingeborg Pålsdatter, som ble født 1879 på Elleflot (16a) og som døde 1956. Lars hadde datteren Severine født 
1907 med Berta Lovisa Sakariasdatter Nesheim i Vats. Hun ble gift med Bernhard Skogen i Vikebygd og var 
datter til Brynhild Larsdatter Nesheim i Vats (17b). Severine ble gift med Knut Alfred Trovåg, Vikebygd. 
 

Tveit 29: Ragnilla (Ragnhild) Hansina (Hanna) Johannesdatter døde 18/12-1964 og bodde da i Sveio på bruk 
45 «Fredheim» hos sin datter Marta Kristine Olsdatter. Personlig informasjon da Ragnilla var min oldemor. 
(13.02.18) 
 

 



AUSTRHEIM ØVRA  
Skjold 2, side 213-238.  
 

Austrheim øvra 16: Levard Tollakson Haugen født 1604. Osmund Jelsa fikk i 1669 tinglyst et pantebrev på et 
pund smør i Jelsa, pantsett av svogeren Levard Austrheim for 24 riksdaler. Kona til Levard var altså dotter til 
Elling Person Jelsa som hadde 1 1/2 laup smør i Jelsa i 1624. Ref. Jelsaboka, side 538 og RT 1669, Bb nr.5a, 
side 33b.  
 

Austrheim øvra 19A, bruk BB (ny oppføring): Knut nevnt 1678. Ola Nising stevna i 1678 leilendingene sine på 
Øvra Austrheim, Ola, Torkjel og Knut, samt Gaute Rossabø, og anklaget dem for å ikke ville holde marke-
gierdene mot Eikesdal. Ref. RT Bb nr. 13, folio 2-3.  
 

Austrheim øvra 19B, bruk BB (ny oppføring): Rasmus Austrheim møtte som vitne i saka mellom Frøvik og 
Bjerga i 1686. Ref. RT Bb nr.21, side 27b. Han var lagrettemann 4. mars og 20. juli 1693. Oppsitjarane på 
Øvra Austrheim, Rasmus, Ole og Torbjørn ble anklaga av Størkor, Nils Krakk og Lars Elleflot i 1694. Ref. RT 
Bb nr.27, side 16a.  
 

Austrheim øvra 35: Trond Jonson født 1692 på Aurdal i Vats (43a) og døde 1742. Gift 1 gang med Ingrid 
(Inger) Johannesdatter fra Hiksdal i Ølen. Født 1696 og døde 1733. Gift 2 gang med enka Anna Larsdatter fra 
Austrheim øvra (18). Født 1698 og død 1761. Da Anna ble enke giftet hun seg for 3 gang med Anders Jonson 
Austrheim øvra (36).  
 

Trond hadde fire barn som levde opp og en av dem var sønnen Jon, som slo seg ned på Krakk (15) i Vats. 
Han var også odelsgutt til Hiksdal i Ølen. Moren Ingrid (Inger) døde i den store sotta som gjekk i bygdene på 
forsommeren 1733. Då var ho rundt 37 år, og etterlot seg sonen Jon. Det står i skiftedesignasjonen som vart 
sett opp etter henne den 27/7-1733. Faren blei formynder for Jon, og Ola Gunnarsson Aurdal blei tilsynsmann. 
Det rette fødselsåret til Jon (10b) er omkring 1727 og ikke 1737. (Se mer om helsøskena til Jon i den nye 
Ølen-boka, som ble utgitt i 2001).  
 

AUSTRHEIM NEDRA  
Skjold 2, side 271-291.  
 

Austrheim nedra 3: Rasmus Erikson Austrheim nevnt 1603-1652. Han er ført opp som eier av 1 laup smør i 
ytre Matre i 1624 og i 1647. Barn: (a) Erik nevnt 1673 og 1675. Helga Vårå tingles i 1673 et pantebrev på gods 
i Vårå, utlagt for gjeld som Rasmus Austrheim var skuldig, og i varer pantsett av Rasmus Austrheim sin sønn, 
Erik. RT 1673, Bb nr.8, side 28b. Erik Rasmusson solgte i 1675 odels- og bustadretten til vel 2 vett korn i Vårå 
til Helge Vårå sine arvinger. (b) Trolig en datter gift med Ola Sjurson Ikdal / Austrheim (4), som senere var ført 
opp som eier av 1 laup smør i ytre Matre, som Rasmus tidligere hadde og det kan tyde på at Ola var gift med 
datteren til Rasmus.  
 

Austrheim nedra 8: Guttorm Erikson, født 1692 på Helland i Sandeid og død før 1762, var gift med Siri 
Sakariasdatter, født 1702 på Austrheim nedra (7b) og død etter 1762. Guttorm fikk i 1738 bygsla jord i garden 
Skokland i Skåre (9). Sjå Skastad i Skåre (10). 
 

SØRHUS  
Skjold 2, side 305-325. 
 

Sørhus 6: Per nevnt 1634-45 og denne mannen budde trolig på Sørhus i Vats. Se Sørhus (34) i Vats. Erik og 
Ola (Orm?) budde på Sørhus i Skjold ved koppskatten 1645.  
 

Sørhus 10A: Kolbein Torgilsson Søre Skogen (1a) født cirka 1650, nevnt 1675-84 og døde cirka 1685. Han 
var gift med Eli Andersdatter Eggja (6d) skifte 1721. De fikk ikke barn. Eli giftet seg på nytt som enke med Ivar 
Jensson Sørhus (10B). Kolbein er nevnt første gang på Sørhus i 1675. Det må være på Sørhus i Skjold da 
Johannes Gammelson og Henrik Levardson bodde på Sørhus i Vats i 1675. Kolbein Sørhus var lagrettemann 
flere gonger. Blant annet i 1677 og 1684.  
 

Sørhus 46: Dette er feilføring da familien hører hjemme på Litlaskog (27). Bruket på Litlaskog heite også  
Moberg, det samme som på Sørhus. Dermed oppstod forvekslinga.  
 

BJERGA  
Skjold 2, side 327-342. 
 

Bjerga 5: Lars Johannesson født 1621 var gift med Tala Andersdatter. På tinget 30/10-1672 fikk Laurits 
(Sakariasson) Tveit lese et kjøpebrev på 1 vett korn i Tveit, kjøpt av Jacob Lauritson, Giedske, Anne 
Lauritsdatter og Siri Lauritsdatter for 30 rdr. Brevet datert 3/7-1672. Dette ser ut til å være barna til Lars og 
Tala. Trolig var det sonen Jakob som budde på Tveit (14) i 1670.  
 

Bjerga 6: Lars Jonson født 1630 på Frøland (2x) i Vats. I ei sak mellom Frøland og Kaarhus i 1693, møtte 
Laurits Bjerga som vitne. Han var då 63 år gammel og fortalte at far hans, Jon Roaldson, bodde på Frøland på 
den tida Peder Saxe bodde på Kaarhus. Lars Bjerga (6) var altså ikke sonen til Lars og Tala ovenfor. Ref. 
Ryfylke tingbok 1693, Bb nr.26, side 11.  
 



FRØVIK  
Skjold 2, side 343-370. 
 

Frøvik 6: Lars Larsson gift med Sissela? På side 345 (siste avsnitt) i gardssoga for Frøvik står det at det 
godset som Lars Larsson hadde på Tveit i 1624, trolig var på vegne av kona. Men i et av breva fra Tveit 
(datert 8/9-1632, prenta i Ætt og Heim 1963), sier Aslak Torbjørnson Tveit: " huilchen forne Minn Bonnestad i 
Thued ieg hafr Opsagt for Zacarias Andersenn, effderdj hans Quinde er min Slegt, Och er Rett Oddells Borrn 
Thill en partt i forne grd Thued; paa sin s: faders Vegne Saauellsom ieg paa Min faders vegne." Det var altså 
Lars Larsson selv og ikke kona hans, som var i slekt med folket på Tveit.  
 

Frøvik 85: Denne familien finnes omtalt i Frøholm, A., Valdres Bygdebok I, del B, Gardar og slekter i Vang. 
Austsida i Vang sokn, Valdres Bygdeboks Forlag 1990, side 548. Her er det nevnt to barn i tillegg til de som er 
med i Skjold 2, side 366. Knut født 1827 og Ingeleiv født 1831. Det heter om Ingeleiv at ho utvandra "til 
Amerika med mora og stykfaren (stefaren) i 1849". I skjoldaboken er det indirekte sagt at mora i denne 
familien, Randi Olsdatter døde fra barna.  
 

Men i Vang-boka står det at ho trolig "budde heime i Lien, då ho var enke og var gift 2 gang med lærer Per 
Håkonsson ...". (Det var to garder i Vang med Lien-navnet: Nordre og Søre Lien). Anders Pålson hadde selt et 
gardsbruk på Jøvne i Vang året før han i 1834 fikk husmannskontrakt på Klubben under Frøvik i Skjold. 
Anders hadde også eid og bodd på garden Øvre Øldre i Vang i åtte år før han i 1828 kom til Jøvne. Han var 
fødd på garden Nordland i Vang.  
 

SKOGEN NORDRE 
Skjold 2, side 371-377. 
 

Skogen nordre 4: Tørres Damson ble trolig oppfostra i Skånevik. Han ble konfirmert der i 1757 og gift samme 
plassen 1767 med Marta Knutsdatter.   
 

SKOGEN SØRE  
Skjold 2, side 379-387.  
 

Skogen søre 1: Torgils født 1607 og nevnt 1686. Han var gift med Haldis (Mikkelsdatter?) Aursland (4Ab). Et 
notat fra tingboka 1686 (Bb nr.21, side 35): "Torgius Schouen hafde i Rette Cit: Eli Surhus for 7 Woger och 1/2 
spand korn 1 kalf som hannom paa schifftet effter hans søn war udlagt. Forte Eli Surhuses nu til echte 
hafuende Mand nafnl: Ifuer, mødte och nectet iche fordringen, blef fordi tilkiendt at bet: inden 14 dage effter 
denne doms Lougl: forkyndelse, eller weed Nam och Wurdering at udsøges". Denne teksten må helst tolkes 
som at Eli hadde vært gift med Torgils sin sønn, men var nå gift på nytt med Ivar. Ellers er det vanskelig å 
forklara hvorfor hun satt med arvemidler i boet etter Torgils sin sønn som må ha død barnlaus. Barn: (a) 
Kolbein født omkring 1650, Sørhus (10A).  
 

Skogen søre 4: Tore født 1602 og nevnt 1663-66. Han var gift med NN. Barn: (a) Tore nevnt 1663. (b) Torkel 
født 1640 og nevnt 1666. (c) Elling nevnt i prestemanntalet 1664 som knekt. Trolig identisk med Elling Toreson 
Langelandsvik, som er nevnt i en soldatrull fra 1670 (RA). Han ble utskreven i 1663.  
 

Skogen søre 16d: Valborg Serina Anbjørnsdatter, født 1871 og bodde på Tørsdal i Vats (57), var gift med Ole 
Olson Tørresdal.  
 

Skogen søre 23: Anders Hansson var husmann "under Fossen" i Ryfylke. Han bodde på Fosnaneset i 
Avaldsnes (andre oppsitjar 4) og var gift 1 gang med Kjersti Andersdatter fra Skjold prestegard (376b). Gift 2 
gang med Ingeborg Reiarsdatter, gift 3 gang med Sønneva Jonsdatter og gift 4 gang med Marta Larsdatter.  
 

LONGALANDSVIK (LANGELANDSVIK) 
Skjold 2, side 405-423. 
 

Longalandsvik 5: Nils Olson levde fremdeles i 1683. Han er nevnt i saka mellom Frøvik og Bjerga i 1686 (Bb 
nr. 21, side 27b). Det var kona, Ragnilla, som var død før det vart skifta etter far hennes i 1683.  
 

Longalandsvik 9d: Kristen Kristenson født 1739. En Kristen Kristenson "af Skjold" ble gift 8/7-1770 på Imsland 
med Guro Larsdatter Torsteinsbø. De bodde som innerster på Torsteinbø i 1801. Kristen Kristenson var då 61 
år gammel (født 1740). Etter alderen kan han være sønnen til Kristen Torgerson.  
 

Longalandsvik 29d: Dette barnet mangler fordi det ikke eksisterer. Det er kun skrivefeil i boken. Det rette er (d) 
Hjørdis Olaug, født 1944. Til Førre, Tysvær (363.1). (e) Oslaug Marie, født 1948. Til Førre, Tysvær (353.1). Se 
disse arkene. (15.02.18). 
 

Longalandsvik 74d: Mette (Metta) Helene, født 1877 (kirkebok) og død 1954 i Haugesund (Slekt og Data 
gravminner), var gift med Ole Johannes (Johan) Osmundson Rønnevik, født 1873 på Rønnevik (47d) i Tysvær 
og død 1961 i Haugesund (Slekt og Data gravminner). Se mer informasjon under Rønnevik på disse arkene. 
(29.10.20). 
 

 
 
 



LONGALAND (LANGELAND) 
Skjold 2, side 425-442. 
 

Longaland 2: Jakob Knutson Klungtveit født 1602. Barn: (a) NN Jakobsdatter budde på Hundsnes i Tysvær 
(10) og (8). Ikke på (12). Gift 1 gang med Osmund Erikson og gift 2 gang med Erik Olson. Osmund Erikson var 
ikke gift med Torborg Eriksdatter og Erik Olson var ikke gift med Anna Nilsdatter slik det står i bygdeboka, 
Tysvær bind 2, side 36. 
 

Longaland 3B: Nils Longaland blei i 1680 stevna av Garmand-familiens fullmektig for 8 års landskyld av 1 
(1/2?) laup smør og 8 spann korn. Men Nils kunne visa fram kvittering i retten. Ref. RT 1680, Bb nr. 15, side 
9b. 1 1683 fikk han ei bot på 1/2 dalar for "vaabenting forsømmelse".  
 

HATLASTAD 
Skjold 2, side 451-477.  
 

Hatlastad 5: Knut Larsson var født 1626 og var trolig gift 1 gang med NN, som var enka etter Bjørn Hatlastad 
(4). Knut var gift 2 gang med Alis Kristensdatter, som døde 1696. Ved skiftet etter Alis er Jakob Larsson 
Andetjøn nevnt som onkel til barna. Jakob Andetjøn var sønnen til Lars Pederson Lærdal i Sandeid og kona 
Abelone Kristensdatter. I 1711 solgte Jakob Andetjøn og Lars Tendinggjerde 2 pund smør og 9 spann korn i 
Lærdal til Anders Helgeson Steinsland. Ref. Ryf. tingbok 1711, Bb nr.40, side 4. Lars Pederson Lærdal og 
Anders Fe(r?) aas stevnet Ivar Vatnekvam i 1661 for "Arffi Watnequamb efftersom Rødningsquinden effter 
deres formeening for kort tid findes at werre død". Ivar Vatnekvam møtte i retten og " berette och med dem da 
hans quinde døde, louglig schiffte at haffue holt":  
 

Ivar må ha vært gift 2 ganger og 1 gang med enka etter Kristen Vatnekvam. Abelone Lærdal var trolig datter 
hans. Av Vats-boka ser man at Ivar Vatnekvam hadde ei datter med navnet Alis, oppkalla etter den første 
kona?? Mor til Abelone Lærdal hete da kanskje Alis. Jeg heller derfor mest til troa at Alis Hatlastad var datter 
til Lars og Abelone Lærdal. Da blir det rett at Jakob Andetjøn var "børnenes Morbroder". Som vi ser, hadde 
Knut og Alis Hatlastad ei datter som hete Abelone, sikkert oppkalla etter mormora.  
 

Hatlastad 15: Stein Steinson født 1844 i Trovåg i Vikebygd og gift 1871 med Marta Johannesdatter født 1846 
på Hatlastad (14a). Sjå Sørhaug i Skåre (156).  
 

Hatlastad 15c: Stener Steinsen (Stensen) ble født 29/7-1877 på Hatlastad og ifølge tellingen fra 1900 så 
bodde han da i Haugesund. Var gift med Olava Joakime Amalie Steinsen (født Clementsen) født 20/5-1873 i 
Haugesund. Hun døde i 1954 og han døde i 1957 ifølge gravminnebasen til Slekt og Data. Det er der datoene 
for når de ble født, også er funnet. Ifølge tellingen fra 1910 hadde de barna Konrad født 10/4-1904, Signe 
Amalie født 12/3-1906, Agnes født 18/10-1908 og et udøpt barn født 27/10-1940. Ifølge tellingen fra 1900 står 
det at de også hadde datteren Jusefine født 1894. Stener var matros, sjømann, i 1900 og i 1910 jobbet han 
som lagerformann. (04.07.20). 
 

Hatlastad 69: Lars Knutson, som ble født 1758 på Helland i Vikedal og døde 1811, ble gift 1793 med Brita 
Nilsdatter, som ble født 1756 på Bråtveit i Suldal (9a) og døde 1837. Lars var fødd i 1769 ifølge kirkeboka og 
ikke i 1758.  
 

Hatlastad 82: Gjertrud Ivarsdatter ble født 1777 på Røsgård i Uvdal og døde 1865. Denne setninga er feil og 
bygger på en teori som senere viste seg ikke å stemme: "Gjertrud var trolig søster til Tårina på Skoganeset." 
Hatlastad, ny oppføring. I en soldatrull fra 1754 er det nevnt husmansønnen Rasmus Rasmusson "Vagelie", 
25 år gammel og født på Hatlastad.  
 

SVINALI NEDRA  
Tysvær 4, side 17-29. 
 

Svinali nedra 9c: Malena født 1716 og trolig på Aksdal i Førresfjorden (1.8). Gift med Daniel Gunnarson.  
 

SVINALI ØVRA  
Tysvær 4, side 31-41. 
 

Svinali øvra 4: Ola Larsson født 1610. Gift 1 gang med enka NN og gift 2 gang med enka Inger Gunnarsdatter 
fra Svinali nedra (6), som ble født 1635 på Romsaland (9f) og som døde 1683. Inger var gift 1 gang med Jens 
Svinali nedra (5) og gift 2 gang med Torbjørn Larsson Svinali nedra (6). Barn av 1 ekteskap: (a) Erik til 
Stakland (27).  
 

ROMSALAND  
Tysvær 4, side 43-68. 
 

Romsaland 9: Det er usikkert om første kona til Gunnar Rasmusson virkelig hete Ragnilla Torbjørnsdatter og  
kom fra Underhaugen i Ølen, jfr. også side 45, avsnittet "Private eiere". Jfr. boka "Slektene Velde og 
Espeland" av Berge Velde, side 34-35 og side 25. På de to førstnevnte sidetalla blir teorien om Ragnilla 
Torbjørnsdatter fra Underhaugen lagt fram. På det sistnevnte sidetallet går det fram at Ragnilla-navnet også 
fants i slekta til Gunnar. Det kan derfor være ei Ragnilla i Gunnar Rasmusson si eiga slekt som ble oppkalla då 
nr. 9i fikk navnet Ragnilla.  
 



Romsaland 10: Siri Holgersdatter født 1645 på Lindanger (10a). På Lindanger er ho oppført med fødselsåret 
1652. Det er uråd å si hvilke årstall som er rett, men det burde vært gitt opp samme fødselsåret på begge 
stedene. Det er mest sannsynlig at 1652 er det retteste fødselsåret til Siri.  
 

Romsaland 33d: Anna Kristoffersdatter ble født 1827 og flyttet i 1851 til USA Hun var gift med A. Bergendahl, 
Haugesund (kveker). Nye opplysninger sier at Anna aldri utvandra til USA. Bare mannen gjorde det. Han var 
skredder i Haugesund og drog til Amerika "efter at hun var død". 
 

Romsaland 100: Dette er samme familien som Apalvik nr. 6.  
 

APALVIK  
Tysvær 4, side 69-78. 
 

Apalvik 2B: Askjell Johannesson og Magnilla Knutsdatter hadde også sønnen 2Bd. Askjell født 1710 Klubben 
(7) og se Apalvik (3). En trykkfeil gjør at Askjell står oppført like bak broren 2Bc. Johannes født 1699.  
 

Apalvik 6: Dette er samme familien som Romsaland nr. 100.  
 

DUELAND 
Tysvær 4, side 131-143. 
 

Dueland 10a: Henrik Johannesson født 1728 til Dueland (11). I en soldatrull fra 1754 er nevnt 
husmannssønnen Henrik Johannesson "Baustad", 27 år gammal. Han var født på Skogen i Skjold. Etter 
alderen å dømme kan han være sønnen til Johannes Dueland (10), som i så fall må ha bodd som husmann på 
et Skogen-plass før han kom til Dueland. Det kan være Skogen søre eller Nordre. Se oppstillingen over de 
første husmennene der i brukarlistene for Skogen søre.  
 

Dueland 17c: Holger Johannesson Dueland ble ifølge kirkebøkene født 12/1-1844 på Dueland i Skjold, døpt 
17/3-1844 og konfirmert 10/10-1858 i Skjold kirke. Ifølge tellingen fra 1865 så bodde han da i Haugesund og 
var skreddersvend. Ifølge kirkebøkene ble han gift 18/10-1866 i Skåre kirke med Jette Marie Hansdatter, som 
ble født 8/6-1839 på Jåtog (Jaatog, Jaatoug, Jottoug) i Vanse, døpt 23/6-1839 og konfirmert 28/10-1853 i 
Vanse kirke. Vanse kommune endret navn til Lista i 1911 ifølge Wikipedia. 
 

Ifølge boken Tilbakeblikk II, side 15, så kjøpte Holger tomt i Haugesund cirka 1866 og fikk etter hvert satt opp 
et større hus med butikk og verksted i første etasje. Ifølge kirkebøkene fikk de her barna Hanna Lovise 
(Louise), født 1867, Carl (Karl) Johan, født 1868, Marthin Emanuel, født 1870 og død 1873, Holger, født 1872 
og død 1902, Marthin Emanuel, født 1874 og død 1878, Henriette, født 1878, Eleonora født 1880, og Christian 
August Selmer født 1883. 
 

Holger var skredder mellom cirka 1870 og cirka 1908 ifølge tellingene og kirkebøkene. Jette Marie døde 17/5-
1900 og ble gravlagt 21/5-1900 ifølge kirkeboken. Familien hadde flyttet litt lenger sør i Haraldsgata. Ifølge 
kirkeboken så giftet Holger seg på nytt 20/3-1905 med Charlotte Johansdatter Berglund Eriksen, født 2/9-1850 
i Gøteborg, Sverige. Hun kom nok til Haugesund etter 1900 da hun ikke er nevnt her i tellingen for dette året. 
Ifølge Tysvær bind 4, side 143 og punkt 39, så kom hun til Norge i 1867/68. Men finner henne ikke i tellingene. 
 

Før 1908 flyttet Holger og Charlotte til Skjold. De ble nevnt på Dueland (39) i Skjold før de senere bodde i 
Skjoldavik under Skjold prestegård. De leide nok bopel i Skjoldavik da de ikke er oppført med eget bruk i 
Skjold bind 2. Ifølge kirkeboken så døde Charlotte av kreft 5/10-1908 i Skjoldavik i Skjold og hun ble gravlagt 
9/10-1908. Ifølge boken Tilbakeblikk II, side 15, så solgte Holger huset sitt, med adressen Haraldsgata 76, i 
1909 til murersvend Mikael (Mikal) P. Pedersen, født 1864? i Bergen (Brudvig). 
 

I 1910 fikk Holger skjøte på bruk 9 på Skjold prestegård (169) for 4000,- ifølge Karmsund sorenskriveri, Pante-
register nr. II AG 45, 1924, side 629. Etter hvert fikk Holger bygd opp et lite hotell på eiendommen, som fikk 
navnet Charlottenlund. Kanskje ble det også navnet på hotellet. Tjenestepiken Maria G. Haraldseid, født 1882, 
jobbet på hotellet. Dette var nok den samme som Brønla Marie Gunnarsdatter, født 18/4-1882 på Haraldseid 
(260g) i Skjold. 
 

Holger med flere fikk skjøte på bruk 6, Bergsvik, bruk 7, Berg, og bruk 19, Foss, på Skjold prestegård (147, 
155, 169 og 216) i 1916 for 15000 kroner. Han fikk skjøte på bruk 10, Bratteteig, på Hokel (77) i 1919 for 6000 
kroner. Holger solgte etter hvert eiendommene og tilslutt hotellet med eiendom i 1919. Han flyttet tilbake til 
Haugesund og bosatte seg i Skåregata 79 ifølge kirkeboken, som også viser at han døde her 17/8-1921 og ble 
gravlagt 23/8-1921. På nettsiden til Slekt og Data ligger det en artikkel om Holger og den heter Skredderen 
Holger Dueland. (01.08.20). 
 

Dueland 17g: Nils Johannes Johannesson Dueland, født 1855 på Dueland, jobbet som skredderlærling hos 
sin bror Holger Johannesson Dueland (17c) ifølge tellingen fra 1875. Ifølge tellingen fra 1885 så var han nå 
blitt skreddermester og var gift med Ingeborg Gurine Rikardsdatter Dueland, født 1858 på Høie (6.2h), 
Avaldsnes prestegjeld. De hadde barna Ingeborg Gurine, født 1881 og Johannes, født 1883/84. 
 

Ifølge tellingen fra 1891 hadde de nå også fått barna Rikard, født 1886, Karl, født 1888, og Nelly, født 1890. 
Nils og Ingeborg Gurine er ikke oppført i tellingen fra 1900. Kan tyde på at de er døde da sønnen Karl er 
fostersønn i Sund kommune. Finner ikke de andre barna i denne tellingen eller i tellingen fra 1910. (02.08.20). 
 



Dueland 39: Charlotte Johansdatter Berglund Eriksen, født 1850 og død 1908. Se under Dueland (17c) på 
disse arkene. (02.08.20).  
 

ERLAND 
Tysvær 4, side 173-207. 
 

Erland 40k: Osmund Torgerson Erland, født 1880 på Erland i Skjold og død 1901 da han druknet under bading 
i Haugesund, var skreddersvend hos skredder Holger Johannesson Dueland i 1900 ifølge tellingen fra dette 
året. Se Dueland (17c) på disse arkene. (02.08.20). 
 

BJOLAND  
Tysvær 4, side 208-237.  
 

Bjoland 9: Halvard Halvardson var trolig sønn til Halvard Saksbjømson Eikeland i Vikedal og gift med enken 
Siri Gunnarsdatter fra Alfseikje i Vats (B). Hun var født på Blikra i Vats (4d) og hadde tidligere vært gift med 
Jon Person. Inge-Johan Aursland har gitt disse opplysningene: I matrikkelen 1670 er Halffour Degrenes, Niels  
"Quindherret", og Joen Waage eier av 2 spann korn hver i Bjoland. Haluor "Degrenees" er i den samme 
matrikkelen oppført med 1 pd smør og 4 1/2 spann korn i Eikeland i Vikedal. I et odelsskattemanntall fra 1661 
for Føyen skipreide i Sunnhordland finner vi Haldor Degernes som eier av nettopp den same parten. Her er 
det og sagt at det gjeld Eikeland i Vikedal. I november 1653 lot Halduord Degernes tinglyse et kjøpebrev på 16 
mrk. smør og 3 spann korn i Eikeland, kjøpt av Sirrj og Signeue (Synnøve) Halduordsdlttre (ref. RT VIII, side 
95). Dette er 2/3-parter av det han eide i 1661. Den siste 1/3-parten har han nok arva med kona som sikkert 
var søster til Siri og Synnøve.  
 

I ei odelssak på Bjordal i 1653, framgår det at kona til Halvor Degernes først hadde vært gift med en Torstein. 
Etter opplysninger fra Per Ivar Rotvoll Tautra, var denne Torstein en halvbror til Torstein Olson Søvik, sjå 
rettinger til Søvik (3). Han etterlot seg barna Torstein T. Lunde, Stord, og Giske gift med Elling Stakland (13A), 
Skjold. Halvard Eikeland og medarvingene hans eide heile Eikeland i 1617. Halvard Bjoland hadde gods både 
i Bjoland og Eikeland i 1624. Det er derfor grunn til å tro at Halvard Bjoland var sønnen til Halvard 
Saksbjørnsen Eikeland. Halvard Halvardsson på Bjoland skatta av 38 spann korn i 1644, men fra 1648 bare 
av 9 spann korn. Han er siste gang nevnt i odelsskattelistene i 1653. I 1654 er det en Oluff Bjoland som 
skatter av 7 spann korn. Han var kanskje brukar noen år. Halvard og Siri hadde barna: (a) Gunla (Gunhild) 
født omkring 1620. Gift 1 gang med Torstein Olson, Indre Bjordal i Vikebygd og døde før 1653. Gift 2 gang 
med Halvor Helgeson Degernes, Stord. (b) Synnøve nevnt 1653 og oppkalla etter farmora Synnøve 
(Sønneva) Eikeland nevnt 1624? (c) Siri nevn 1653. På Austra Våga (5) i Sveio budde en Nils fra 1661 og 
utetter. Han var gift med ei Siri Halvardsdatter, som var enke etter Ola Andersson Eggja (6c) i Skjold. Skal tro 
om navna til Jon Vaage og Nils "Quindherret" er blitt forveksla i matrikkelen 1670? Sjå ovenfor! Dei var trolig 
gifte med Siri og Synnøve. 
 

Bjoland 12b: Gunnar Person nevnt 1677 i Bergen og gift med Anna Olsdatter. Se Austre Våga i Sveio (5) og 
Eggja (6c).  
 

Bjoland 77b: Helge Johannes Gunnarson født 1853 omkom då briggen "Margrethe" forliste i februar 1879. 
Ref.: Sjømannsruller for Stavanger 1860-1900. Finnes på internett under: http://www.hist.uib.no/arkivverket/  
 

IKDAL  
Tysvær 4, side 267-302. 
 

Ikdal 5: Sjur Jakobson fra Ikdal (4a) var gift to ganger og ene gangen med Lisabet nevnt 1640. Barn av det 
første ekteskapet: (a) Jakob født 1616, Ikdal (13). (b) Ola født 1618, Austrheim nedra (4). (c) Kari, Håland 
(4A). Barn av det andre ekteskapet: (d) Tyri nevnt 1661, k. Longaland, var halvsøster til Jakob og Kari. 
Bjørn Ikdal kjøpte i 1677 4 spann korn i Ikdal av Kristen Straum, Gunnar Alna, Helga Sjursdatter og Anna 
Sjursdatter.  
 

Ref. RT 1677, Bb nr. 12, side 26. Dette betyr nok at Sjur Ikdal ha hatt flere barn enn de som er med i 
bygdeboka og det er: (e) NN gift med Kristen Johannesson Straum (12). Kristen ble gift 2 gang med enka etter 
Elling Straum (11). (f) NN gift med Gunnar Ivarson Alna, Vikebygd. (g) Helga Sjursdatter. (h) Anne Sjursdatter. 
Både Kristen Straum og Gunnar Alna hadde en son som heite Siur. Sønnene og svigersønnene til Sjur Ikdal 
solgte odelsretten til Eikesdal og ikke til Eikeland slik det står i bygdeboka) i Vats i 1665. Ref. Vats-boka, side 
361.  
 

Ikdal 13: Jakob Sjurson, født 1616 på Ikdal (5a) og død omkring år 1675, var gift med Ingeborg Bårdsdatter fra 
Aukland (14d)? Jakob er oppført som eier av heile Torsvoll i 1671-75. Den tidligere eieren var Bård Aukland, 
og Bjørn Ikdal overtok godset etter Jacob. Det kan tyde på at Ingeborg først var gift med Jakob før hun gifte 
seg med Bjørn Olson Lindanger.  
 

MUNKHUS  
Tysvær 4, side 303-318. 
 

Munkhus 10Bc: Sissela Arnesdatter tilvisinga til Mehus (78) er feil, ho ætta nok helst fra Favnabø i Ølen.  
 

 



FINSHUS  
Tysvær 4, side 335-350.  
 

Finshus 16: Eivind Torkelson, født 1749 på Høyland i Etne (2c) og død 1819, var gift med Kari Ingemunds-
datter, født 1745 på Ingjelsgjerd i Etne (4d) og døde 1825. Denne familien budde trolig og ei tid på Espeland 
(33) i Ølen. I hvert fall bodde det der ei kortere tid en Eivind Torkelson som i 1781 hadde ei datter Kari til 
dåpen. Det er sannsynlig at det er samme mannen. Datteren som var døpt i Ølen må ha dødt som liten. Det er 
rimelig at Eivind Torkelson har fått barn i det lange tidsrommet mellom sønnen Ingemund i 1775 og datteren 
Kari i 1784.  
 

ØSTENSTAD  
Tysvær 4, side 395-420. 
 

Side 397 "Private eiere" (tillegg): På tinget for Fjelberg og Etne i 1659 vitnet Peder Sæbø og Kolbein Dalen at 
Nils Årland på Stolmen (i Austevoll) sin kone Ranved Tomasdatter var rett odelsbåren til 3 vetter korn i 
Østenstad i Skjold sokn.  
 

Østenstad 6: Ola er nevnt 1612-1649 og må være den mannen som er identisk med den Ola Johannesson 
som i 1643 pantsatte 2 vett korn i Østenstad til Torger Lindanger for 51 1/2 riksdaler. Dette pantebrevet arva 
Jon Holgerson Vikedal etter bror sin. Ref. RT 1667, Bb nr.4, folio 10. Ola Østenstad skatta av 1 pund korn 
1644-46.Han var trolig gift med Brynhild Nilsdatter som i odelsskattemanntalet 1661 er oppført med 1/2 pund 
korn i Østenstad. I 1674 stevna hun Torfinn Håland som hadde tatt på seg ombudet hennes "i hvilket - - - 
imidlertid 3 1/2 spann korn for hinde i Østenstad var forbrudt. Mente hand hinde det frit igen og burde 
forskaffe". (RT Bb nr.9, side 33b). I tingboka for 1672 er det opplyst hva barna til Ola Østenstad hete (Bb nr.7, 
side 64): (a) Nils Olson, se Østenstad (12B). (b) Laurits Olson, se Østenstad (12C). (c) Ola Olson. (d) Peder 
Olson. (e) Kari Olsdatter og trolig gift med Anders Østenstad (7) og gift 2 gang med Jørgen Østenstad (8).  
 

Østenstad 7: Anders, nevnt 1661 og død cirka 1663, var trolig gift med Kari Olsdatter Østenstad (6e). Han 
hadde datteren Brynhild og som kanskje var oppkalla etter mormoren.  
 

Østenstad 8: Jørgen Jørgenson ble født 1636 og var gift 1 gang med enka Kari Olsdatter. Se Østenstad 7. 
Hun døde cirka 1667. Det passer godt med at Jørgen gifta seg på nytt omkring 1670. Han hadde ellers 
datteren Kari i andre ekteskap og var sikkert oppkalt etter den 1 kona. Se Østenstad (12B). Om kona til Jørgen 
Jørgenson står det at "hun hete kanskje Brita eller Sønneva". Denne setninga blir overflødig da det senere ble 
funnet ut at den andre kona hete Brita Holgersdatter Fikstveit.  
 

Østenstad 10c: I teksten under står det at Hans Hansson Østenstad/Stokkadal og Malasete hadde reist sak 
mot "stefaren" Torkel (Jonson Østenstad nr. 11). Stefar til Hans var Kristen Munkhus.  
 

Østenstad 11a: jfr. Sørhaug i Skåre nr. 13a: Malena Torkjelsdatter født cirka 1718 hører trolig ikke til her. Se 
nedenfor. jfr. Sørhaug nr. 51: Jens Hansson, født cirka 1702 og døde cirka 1778, var gift med Malena 
Torkjelsdatter født cirka 1718? Brukertiden hans er oppgitt til cirka 1720-1767. Men han er hverken nevnt i 
matrikkelen 1723 eller i 1731. Etter boken var kona Malena, datter til Torkjel Jonson Sørhaug (13), fra Skjold. 
Jens og Malena hadde sønnen Jon Jensson som budde på Hemmingstad (10) i 1745. Han må vel da ha vært 
minst 20 år gammel og altså ikke fødd senere enn 1725. Men da må moren hans være fødd minst 10 år 
tidligere enn det boka oppgir og altså før 1708. Torkjel Jonson gifta seg 1 gang etter 1706/07, men før 1711. 
Malena kan i alle fall ikke være datter til Torkjel sin 2 kone Helga Berdinesdatter. For ingen av etterkommerne 
av Jens og Malena er nevnt i skiftet 1803 etter Berdines Johannesson Haraldseid (63) i Skjold. Han døde 
barnlaus og var søstersønnen til Helga.  
 

Østenstad 11b: jfr. Sørhaug i Skåre nr. 13b, sjå Hemmingstad i Skåre nr. 11. Jon Torkjelson fra Sørhaug (13b) 
født cirka 1719 og gift med enka Ingeborg Andersdatter. Skal vi holde oss til bygdeboken her, så var Jon 
Torkjelson morbror til Jon Jensson, som var første mannen til Ingeborg. Slik reglene var på den tiden, måtte 
Jon Torkjelson og Ingeborg Andersdatter da ha kongelig løyve for å få lov til å gifte seg. Finnes det noe slikt?  
 

Østenstad 12C: Lars Olson fra Østenstad (6b). Han solgte i 1672 1/2 vett korn med bøksel i Østenstad til Nils 
(Simonsen) Årland i Austevoll for 16 riksdaler. Ref. RT 1672, Bb nr.7, side 64. Nils Årland var gift med Karen 
Tomasdatter, som var søsterdatter til Ola Johannesson ovenfor.  
 

Østenstad 44: Karsten Holgersen fra Østenstad (43b), født 1898 i Stavanger og død 1957, var gift med Ruth 
Eleonore Olsen fra Mehus (44b). Født 1917 i Brooklyn, USA og døde 1994.  
 

HESTHAMMAR  
Tysvær 4, side 437-447.  
 

Hesthammar 4: Mikkel Andersson, født 1728 på Halleland (22b) og døde omkring 1753, gift med Dorte 
Knutsdatter født 1719 trolig på Sørvåg i Førresfjorden (bruk 2.1). Dorte ble gift 2 gang med Jakob Larsson. 
Det må være Dorte det var skifte etter på Nordre Askeland i Tysvær (101) den 3/10-1782. Selv om hun er kalla 
"Gunnarsdatter" og datterdattera og er ført med feil patronymikon (Johannesdatter i staden for Jonsdatter), er 
det mye som tyder på at det var enka etter Mikkel Hesthammer det vart skifta etter. 
 



Hesthammar 12b: Ingeborg Tjerandsdatter, født 1824 på Vestbø i Sandeid, bodde på Sands landet i Sand og 
var gift med Torjus Erikson. 
 

LINDANGER  
Tysvær 4, side 449-501. 
 

Lindanger ??: Elling gift med NN Holgersdatter Lindanger (6h). Elling Lindanger er i rostjenestemanntalet for 
1644 oppført med 1 pund korn. Samme året er Holger Lindanger ført med 3 pd korn og 3 lauper smør, Torger 
Lindanger med 1/2 pd korn og 2 lauper smør og Erik Lindanger med 3 vett korn. Elling Lindanger er også 
nevnt i rostjenestemanntalet 1645-46, men då bare med 1/2 pd korn. Han flyttet til Straum (11).  
 

Lindanger ??: Knut Person født 1782 i Knipen under Smedsvik (118a) var gift 1 gang med Femma Eriksdatter 
fra Kringeland (24c), som ble født 1761 og døde 1825. Se Lilland (14). Knut ble gift 2 gang med Gunla 
Olsdatter. Knut ble konfirmert i 1798, 18 år gammal, og var derfor trolig fødd i 1780 og ikke i 1782. Se 
Smedsvik 118a. Han og familien bodde først på Lindanger, så på Kreppene, så under Falkeid i Tysvær og så i 
USA. Barn av 1 ekteskap: (a) Per født 1802 på Lindanger og bodde trolig på Falkeid i Tysvær (106). (b) 
dødfødt jente i 1805 i Kreppene. Knut Person er også nevnt under Kreppene (??) på disse arkene. 
 

Lindanger ??: Nils Nilsson født 1772 og gift med Siri Sjursdatter født 1770. Denne familien bodde som 
husmannsfolk under Lindanger i 1801. Barn: (a) Kari født 1798. (b) Anders født 1801. 
 

Lindanger 6: Holger Olson Koll, født 1575 på Skiftun i Hjelmeland (4b) og død 1651, var 1 gang gift med 
Torbjørg (Torborg) Halvardsdatter fra Randa på Fister, Hjelmeland (5) og som ble født 1580. Holger var 2 
gang gift med NN Eriksdatter (søster av Bjørn Erland) og 3 gang med Johanna Eilivsdatter. Enka etter Holger 
Olson gifta seg på nytt med Tore Jakobson Baustad/Sørtveit i Nedstrand. Ref. Ryfylke tingbok 1654 (RT VIII, 
side 106).  
 

Lindanger 8a: Torborg Olsdatter, født 1620, Sør Hidle (13) og Aubø i Sjernarøy, var gift med Simon 
Jørgenson. Torborg var trolig fødd omkring 1640. Etter det sjømilitære manntallet 1706 var yngste sønnen 
hennes, Simon, fødd omkring 1683.  
 

Lindanger 10a: Siri Holgersdatter født 1652, Romsaland (10). På Romsaland er ho oppført med fødselsåret 
1645. Det er uråd å si hva for et årstall som er rett, men det burde vært gitt opp samme fødselsåret på begge 
stedene. Det er mest sannsynlig at 1652 er det retteste fødselsåret til Siri.  
 

Lindanger 15a: Anna Anbjørnsdatter født 1734, Eide i Vats (11) og (12). Gift 1 gang med Lars Jørgenson og 
gift 2 gang med Johannes Person fra under Malasete (68A), sjå Haraldseid (59j). 
 

Lindanger 201a: Kristi født 1735 og trolig på Nedre Liknes i Åkra (bruk 15.9). Hun døde ugift 1809 og hadde 
barna Kari født 1767 med Pål Halvorson Osen under Åm i Vats (H5), NN med Jon Kolbeinson Bådsvik (7) og 
NN født 1776 og nevnt 1778 med Ola Jensson Lindanger, trolig fra Kreppene nordre (4b). Datteren Kari se 
Lindanger (249).  
 

Lindanger 249: Kari Pålsdatter, født 1767 og døde 1829, var datter av Pål (Paal) Halvardson på Lindanger. Se 
Tysvær bind 4, side 484 og punkt 200b. Moren var Kristi Andersdatter, født 1735 på Lindanger og døde 1809. 
Se samme side og punkt 201a. Kari Pålsdatter var i 1801 innersten (leieboer) hos sin onkel Knut Andersson, 
født 1743 og døde 1814. Se samme side og punkt 202. 
 

Kari sin ektemann Erik Larsson hadde tidligere bodd på Brekke der han var gift med Brita Olsdatter, som var 
født 1708 og døde 1788. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 9. Der står det at ektemannen hete Erik 
Torgersen Lindanger. Men dette er feil ifølge Tysvær bind 4, side 498 og punkt 249. Se også under Brekke på 
disse arkene. 
 

Lindanger 283: Bård Rasmusson Lindanger hadde datteren Anna- Marta født 1818 med Ranveig Gunnars-
datter Austerli (7c). Bård var underoffiser og kom kanskje fra Kalvhagen u. Fikstveit (113a). Ungkar og 
korporal Bård Rasmusson Lindanger giftet seg den 29/12-1818 i Stavanger domkirke med lngeborg Peders-
datter. Han var 33 år gammel og hun var 31 år etter aldersoppgavene deres. Familien bodde senere i og ved 
Stavanger (Hetland).  
 

KREPPENE NORDRE  
Tysvær 4, side 503-512. 
 

Kreppene (Uvisst hva for en av Kreppene-gårdene): Knut Person født 1782. Knut Person er også nevnt under 
Lindanger (??) på disse arkene. 
 

Kreppene nordre 2: Ommund er nemnd i 1679 og året før hadde han vært soldat. Gift med NN, som hadde et 
barn med Tarald Olson, sjå gardssoga og Kreppene midtre (1B). 
 

KREPPENE MIDTRE  
Tysvær 4, side 513-521. 
 

Kreppene midtre 1B (Ny): Ola Taraldson Kreppe er nevnt i tingboka 1684 og må ha bodd på ett av Kreppen-
gårdene. Trolig hadde han sønnen Tarald, som i 1679 vart stevna av Omund Kreppen. Se Nordre Kreppen 
(2). Ref. RT 1679 og 1684, Bb no. 14, side 4 og Bb no. 19, side 31.  



 

Kreppene midtre 10a: Agnes Kristine ble gift 1930 i Stavanger med Tolleiv (Tollev, Torleif) Jakobson, som ble 
født 17/1-1906 på Lindanger ifølge kirkeboken for Skjold. Er også nevnt på Apalvik (13) i Skjold og Toftøy 
(88a) i Nedstrand. Agnes og Tolleiv bosatte seg på Bakkevik (23) i Nedstrand. (03.07.20). 
 

VÅRÅ  
Tysvær 5, side 17-44. 
 

Vårå 15A: Ivar Gauteson fra Aksdal i Førresfjorden (bruk 1.2) og gift med Sønneva Helgesdatter. Sønneva 
Vårå betalte odelsskatt av 38 spann korn i 1644 og 1647-48 av bare 7 spann korn. Ref. lensregnskapene. Ivar 
og Sønneva hadde nok også ei datter som var gift med Ola Knutson Nes nr. 9. 
 

Vårå 15B (ny): Gaute Vårå skatta av 3 vett korn i åra 1650-1654. Han var trolig sonen til Ivar Gauteson 
ovenfor.  
 

Vårå 17: Ommund Helgeson, født 1636 på Svensbø i Vikebygd og døde omkring 1709, var gift med NN 
Helgesdatter fra Vårå (5d). Det må være arvingene til Ommund og kona som i 1714 solgte en part i Vårå til 
Helge Ivarson Vårå (18). Se omtale av denne handelen side 31 under omtalen av Vårå nr. 18. En av selgerne 
var Ola Torbjørnson Søvik som var gift med ei Anna Ommundsdatter. Hun var trolig datteren til Ommund Våra.  
 

Det samme var nok Barbro Ommundsdatter og trolig oppkalt etter farmoren. Mikkel Larsson "Haukås"  
(trolig feilskrevet) er vel identisk med Mikkel Larsson Osnes i Torvastad. Nils Gunnarson "Haukås" (Gaupås?) 
kan være en svigersønn eller barnebarn til Ommund Vårå. Kanskje var han sønnen til Gunnar Olson Dueland 
(8) og kona Marta Ommundsdatter. Det må da kunne førest opp tre barn til her: (c) Barbro nevnt 1714. (d) 
Anna den yngre, Søvik (9). (e) NN (Marta Dueland nr. 8?). Barnet kan også ha vært en sønn.  
 

Vårå 19: Ommund Olson døde 1757 og var gift med Kristi Johannesdatter, som var født 1702 på Kalstveit (3f). 
barn: (a) Kari. Det var skifte etter Kari Ommundsdatter 26/8-1771 på Vedle i Vats.  
 

Vårå 66c: Jon (John), født 1887 og død 1969, var gift med Talette (Talletta) Johannesdatter Sjøen, født 1900 
på Åkra og død 1990. Informasjon fra tellinger 1900 og 1910, og fra gravminnebasen til Slekt og Data. Kjøpte 
Djupaskarvegen nr. 29 sammen med brødrene Osmund og Lars. Jon bodde i 1 etasje med familie der det ene 
barnet var Johannes Voraa, født 1924 og død 1992. Tilsendt informasjon og gravminnebasen. Familien flyttet 
senere til Etne gata 16 i 1935 og Jon var bygningssnekker. Informasjon fra Adressebøker for Rogaland. På 
nettsiden til Slekt og Data ligger artikkelen "Fattighuset i Myrå", der man kan lese mer om Jon Voraa (Vorå).  
(04.07.20). 
 

Vårå 66d: Osmund, født 1889 og død 1975, kjøpte Djupaskarvegen nr. 29 sammen med sine brødre Jon og 
Lars. Bodde der på loftet til 1935 og flyttet deretter ned til 1 etasje. Bodde der til sin død. Var byggmester 
innen tømmer og betong. Kilder: Tilsendt informasjon, tellinger, gravminnebasen til Slekt og Data og 
Adressebøker for Rogaland. På nettsiden til Slekt og Data ligger artikkelen "Fattighuset i Myrå", der man kan 
lese mer om Osmund Voraa (Vorå). (04.07.20). 
 

Vårå 66e: Lisabet (Elisabeth) Maria, født 1889 og død 1972, bodde en periode i Djupaskarvegen nr. 29 og var 
sydame der en periode mellom 1938 og 1940. Informasjon fra Adressebøker for Rogaland. Flyttet tilbake til 
Voraa i Skjold for å ta seg av sin mor. Tilsendt informasjon og gravminnebasen til Slekt og Data. (04.07.20). 
 

Vårå 66ef: Lars, født 1891 og død 1976, var gift med Maria (Marie) Dalen, født 1882 og død 1968. De bodde i 
Kaigata i Haugesund med familie og flyttet senere til Salhusveien. Han var bygningssnekker. Kilder: Tilsendt 
informasjon, tellinger, Adressebok for Rogaland og gravminnebasen til Slekt og Data. På nettsiden til Slekt og 
Data ligger artikkelen "Fattighuset i Myrå", der man kan lese mer om Lars Voraa (Vorå). (04.07.20). 
 

Våra 106, jfr. 101a: Gunnar Olavson Nordstoga døpt 23/03-1808 var gift 28/06-1832 med Sigrid Aslaksdatter 
Bekhus døpt 06/03-1808. Begge to kom fra Vinje i Telemark og var av gardmannsfolk. Gunnar hadde en eldre 
bror som overtok hjemgården. Sigrid var yngst av 12 søsken. Det kan se ut som om Gunnar og Sigrid var 
innerster hos slektninger i tida 1832-1845. Fra 1847 til 1861 er de kalla Brekka, som var husmannsplass under 
garden Vinjerui. Ola Gunnarson hørte til denne familien. Gunnar og Sigrid hadde barna: (a) Olav født 17/07-
1832 (Dette er "01a", Vårå 106, død 1848). (b) Joronn født 28/07-1833 og død 17/10-1842. (c) Aslak født 
06/07-1835. (d) Åsne født 02/01-1838. (e) Sondov født 18/11-1839 (Dette er "Sandof', Vårå nr. 101a). (f) Åsne 
født 29/10-1841. (g) Torjus født 18/04-1843. (h) Halvor født 15/06-1845. (i) Joronn født 27/09-1847. (j) Olav 
født 29/06-1851. (k) Margit født 26/12-1853.  
 

Gunnar og Sigrid fikk sammen med de 3 yngste barna attest i Vinje for utreise til Amerika 16/04-1861. Det 
samme fikk Åsne født 1838, men hun ble ikke oppført sammen med de andre. Den andre Åsne født 1841 fikk 
attest i mars 1866. Dei fire guttene Aslak, Sondov, Torjus og Halvor fikk 09/07-1861 attest for utflytting til 
Skjold. Den eldste Olav fikk attest 18/10-1848 for å flytte til "(Wraa) i Skiolds Præstegield". Som utvandrere til 
USA fins disse registrerte på barken "Hougesund", med avreise 13/5-1865 fra Haugesund. Dei kom fram 26/6-
1865 til Quebec, Canada: Aslak Gundersen, 30 år, Farmer, Torger Gundersen, 22 år, Halvor Gundersen, 20 
år, Sandø Gundersen, 25 år, Helene Gundersen, 30 år (må være kona hans fra Vårå i Skjold), Halvor Olsen, 
66 år, Painter (far til Helene) og Helga Olsen, 68 år (mor til Helene).  
 



Vårå 70a: Nils Jostein Søvik født 1970 bor i dag på bruk 90 Knausen i Grinde. Tysvær bind 5 side 335. Tore 
Birger Langelandsvik Erland (Se Førre 363.1 på disse arkene) var leieboer i kjelleren hos han (14.02.18). 
 

NES  
Tysvær 5, side 45-62.  
 

Nes 9: Ola Knutson født 1630 gift med NN, som trolig ei datter til Ivar Gauteson Vårå (15). Ola hadde en son 
som heite Ivar og i 1678 solgte han en part i Vårå til Tomas Davidson Li (8). Ref. Ryf. Tingbok.  
 

Nes 24: Nils Olson, født 1820 på Fykse i Øystese, Kvam (194g) og død 1898, gift 1 gang 1847 med Guri 
Larsdatter født 1826 på Berge i Øystese, Kvam (129j) og død 1871.Gift 2 gang 1888 med Berta Ingeborg 
Olsdatter født 1846 på Svensbøøynå under Svensbø i Vikebygd. I kirkeboken ble hun kun ført inn med navnet 
Ingeborg i dåpen og ikke fornavnet. Hun døde i Vikebygd med navnet Ingeborg Svendsbø i 1927. Berta 
Ingeborg giftet seg 2 gang med Kristen Johannes Kristenson Goabakka under Tveit indra (143).  
 

FIKSTVEIT  
Tysvær 5, side 81-105. 
 

Fikstveit 36: Olaus Olsen Ur kom fra Sedberg fremre i Årdal. Se Årdal bind 2, side 204 og punkt 20k. Hans 
bror Bertel bodde en periode på Dal i Tysvær. Se gården Dal på disse arkene. (16.03.21). 
 

Bilde side 101: Har fått tilsendt informasjon om at dette er Inger Osmine Eikeland, født 1920 på Fikstveit og 
død 1921 på Fikstveit. Datter av Andreas Eikeland. Se Fikstveit (116e, 43 og 52). Det ble tatt et bilde til 
omtrent samtidig der Inger ser litt mer overrasket ut. Har sett dette bilde. (09.07.20). 
 

Fikstveit 43: Andreas Eikeland og hans familie bodde nok sannsynligvis ikke her på bruk 4. De bodde på bruk 
5 på Fikstveit (52). Se informasjon om familien på Dagsland (76) i Skjold og mer utfyllende informasjon på 
disse arkene under Dagsland (76). (09.07.20). 
 

Fikstveit 52: Andreas Eikeland og hans familie bodde her mellom 1917 og 1921. Deretter flyttet de til Skjold 
prestegård (148). Se informasjon om familien på Dagsland (76) i Skjold og mer utfyllende informasjon på disse 
arkene under Dagsland (76). (09.07.20). 
 

Fikstveit 114: Familien bodde på Steinbru (18) mellom 1850 og 1862-65. (03.07.20). 
 

Fikstveit 114b: Navnet Aselina Gunla er feilskrevet her og er skrevet rett da familien bodde på Steinbru (18). 
Dette bekreftes også av kirkeboken der Gunla Aselina er oppført og er født 1851. Er nevnt i tellingen fra 1865 
og bor da hjemme. Her er navnet skrevet som Aselina Gunhild Johannesdatter og dette er sannsynligvis 
feilskrevet, da Gunla (Gunhild) er fornavnet i kirkeboken da hun ble døpt. 
 

Gunla flyttet til Skåre i 1865 og foreldrene, Johannes og Ragna, flyttet til Haugesund etter 1869. I tellingen fra 
1875 bor de i 3 Langgade 81 og Johannes er oppført som notfisker. Gunla fikk sitt første barn i Skåre i 1873 
og i tellingen fra 1875 står det at hun bor på bruk 237b (ble senere bruk 16) på Kvala i Skåre. I denne tellingen 
brukes bare navnet Asseline og årstallet er litt feil. Her bodde hun med sin ektemann sjømannen Tønnes 
Larsen født 1852 i Skaare sogn, Torvastad prestegjeld. Men dette er feil. Se lenger nede. 
 

I 1875 hadde de barna Laurits Olai født 1873 og Janna Ragine født 1875. Begge barna født i Skaare sokn. I 
1877 fikk de også barnet Gurine Elisabet og Tea Andrine i 1880. I 1881 fikk de skøyte på bruk 5 på Kvala. Se 
side 523 og punkt 27 i Skåre bind 1. Her står det at Tønnes og Gunla Asselina ble gift 1872 og at hun ble født 
1844. Men dette er feil. Både tellinger og Skjold kirkebok bekrefter at hun ble født 1851 og bodde da på 
Steinbru (18) i Skjold. 
 

Tønnes ble født 1852 på bruk 5 på Øvre Liknes på Åkra. Se side 573 og punkt 1e i Karmøy-Åkra. Familien 
flyttet til Kvala på Skåre i 1860 og bosatte seg der på bruk 2. Se side 521 og punkt 17 i Skåre bind 1. I 
tellingen fra 1875 ser man at foreldrene til Tønnes, Lars Tønnesen og Guri (Gurine) Olsdatter, har flyttet til 
bruk 237b (ble senere bruk 16) på Kvala. Her bor de som folgefolk (Vilkaarsmand). Gurine flyttet til Lillesand i 
1885 som enke og bosatte seg nok hos datteren Brita Gurine, som hadde flyttet til Lillesand i 1883. Broren 
Håkon Martin flyttet dit i 1887. Bruk 2 ble solgt i 1879 til Torkel (Torkjel) Olai Johannesson, som ble født 1856 
på Steinbru i Skjold og var broren til Gunla Aselina. Se Fikstveit (114c) i Skjold. Se side 100 og punkt 114 i 
Tysvær bind 5. 
 

Gunla og Tønnes bodde hos foreldrene hans i 1875, og som nevnt så tok de over bruk 5 på Kvala i 1881. Her 
får de barna Mini Jørgine Matilde i 1882 og Hanna Amalie Severine i 1886, som bekreftes av kirkebok. I 
tellingen fra 1891 bekreftes det at de bor på bruk 5 på Kvala og Gunla er her kun oppført med navnet Asseline 
og feil fødeår. Hennes mann Tonnes er også oppført med feil fødeår og også feil sted. Her står det at han er 
født 1851 i Skudesnæs. 
 

Tønnes og Gunla solgte gården i 1892 og flyttet nok da inn til Aukland i Skjold. Har ikke funnet noen kilder 
som kan bekrefte dette og det står ingenting om dette i bygdebøkene. Men ifølge tellingen fra 1900 ser man at 
Tønnes og Gunla, som også i denne tellingen kun har fått navnet Asseline, har fått barna Bertine Olava (Lava) 
født 1893 og Torvald (Torval) Johan født 1897, og begge er født i Skjold. Kirkeboken for Skjold bekrefter dette 
og at begge barna er født på Aukland. Så sannsynligvis bodde familien på Aukland i denne perioden. 



Sannsynligvis var de leieboere eller husmannsfolk, og at det kan være grunnen til at de ikke er blitt nevnt i 
bygdeboken. 
 

I 1900 bodde familien i Haugesund ifølge tellingen fra 1900 og de hadde da adressen Sørhauggade 46, som 
etter byutvidelsen i 1911 fikk adressen Sørhauggaten 108. Dette bekreftes av bykart fra 1902 og 1920. I denne 
tellingen har foreldrene fått etternavnet Økland, som nok er det samme som Aukland, og barna har fått 
etternavnet Tønnesen. Med andre ord ikke samme etternavn? Familien leide nok dette huset. I 1901 da 
datteren Hanna ble konfirmert bodde familien i Aasebygata (Åsbygaten) i Haugesund. 
 

Tønnes fikk skøyte på bruk 5 på Aukland (55) i Skjold i 1904 og familien flyttet dit kort tid senere. Se side 196 
og punkt 55 i Tysvær bind 5. Her står det at Tønnes var født 1852 på Kvala i Skåre. Men som nevnt tidligere 
så er dette feil. Tellingen fra 1910 bekrefter at familien også bodde der i 1910 og også her brukes kun navnet 
Aselina på Gunla. Så det spørs om hun brukte navnet Gunla? I Tysvær bind 5 står det navnet Gunla Aselina. 
 

I 1910 bodde også datteren Hanna Amalie Severine på bruk 5 på Aukland i sammen med sin ektemann 
Harald Kittel Hansen, født 1890 på Steigen. Hele familien flyttet til Haugesund engang mellom 1910 og 1915, 
da gården ble solgt. Kanskje flyttet dem til Kvala da Kvale ble etternavnet på familien ifølge nettsiden Geni. 
Tønnes bodde i Ramsdalen i Skåre ifølge kirkeboken da han døde i 1922 og Asselina Gunhilde bodde også 
der da hun døde i 1931. (03.07.20). 
 

Fikstveit 114b: Torkel (Torkjel, Torkild) Olai Johannesson ble født 1856 og flyttet med familien til Haugesund 
etter 1869. Kjøpte bruk 2 på Kvala i Skåre i 1879. Se side 521 og punkt 18 i Skåre bind 1. (03.07.20). 
 

STEINBRU  
Tysvær 5, side 107-121. 
 

Steinbru 18: Ragna Olsdatter kom fra Aukland (155n) og ikke (156n). Familien flyttet til Fikstveit (114) engang 
mellom 1862 og 1865. (03.07.20). 
 

VATLAND  
Tysvær 5, side 123-146. 
 

Vatland 12b og e: Dette er ei dobbel oppføring.  
 

STAKLAND  
Tysvær 5, side 147-173.  
 

Stakland 13A: Se Bjoland 9 og Søvik 3.  
 

Stakland 14d: Erik Pederson "Breche" er nevnt i en soldatrull fra 1723. Han var då 27 år gammal og fødd "udj 
Skiold Sogn paa Stachland". Stakland 14d og 14c kan kanskje være den samme personen. Sjå Brattestø 8.  
 

Stakland 15c: Helga Sørensdatter født 1747. Hun og mannen Erik Torbjørnson fra Vik nedra i Vikebygd måtte 
ha kongebrev fordi de var tremenninger da de giftet seg i 1774. Helga og Erik budde også på Eide i Føyen 
skipreide. Ref. skifte etter Brita Torbjørnsdatter Eikjeland i Vats (56) 11/12-1823.  
 

Stakland 27: Erik Olson trolig fra Svinali øvra nr. 4a. Ola Larsson Svinali øvra 4 er oppført med 21 spann korn i 
Stakland i 1684-88.  
 

Stakland 27b: Per (Peder) Erikson Stakland født 1703 ble utskreven til soldat i 1726 ifølge en soldatrull fra 
1727.  
 

Stakland 29: Ola Erikson trolig fra Nesheim (6a) = Stakland (27a).  
 

Stakland 30: Bjørn Olson var ikke gift med Marta Ivarsdatter, som var enke etter Ola Erikson nr. 29.  
 

Stakland 39e: Kristoffer, født 1835, ble gift før 1864 med Jørgina (Jorgine) (Guri?) Jonsdatter, født 1835, da de 
får datteren Anna Pernille den 25/4-1864 og hun blir døpt som "ekte" 5/6-1864 i Skåre kirke. Bekreftes av 
kirkeboken. Jørgina kom fra Norddals prestegjeld (Sundelven prestegjeld). Kristoffer første kone Berta Serina 
Larsdatter er nok død før 1864. Ifølge tellingen fra 1865 så bor den lille familien i Haugesund og Kristoffer 
(Christopher) er da kjøpmann. Bor fortsatt i Haugesund i 1875 ifølge tellingen og har da flere barn. Josefine 
Charoline født 1866, Chonradine Samuline født 1868, Christine Jørgine født 1871, Christoffer C. født 1874 og  
Thine Sofie Erikke født 1876. Familien flyttet nok til USA før 1900 da de ikke er oppført i tellingen for dette 
året. (04.07.20). 
 

AUKLAND  
Tysvær 5, side 175-210.  
 

Aukland 42f: Anna Serina Halvardsdatter feil tilvising til under Aukland. Rett tilvising er under Aukland (169).  
 

Aukland 55: Tønnes Larsen ble født 1852 på bruk 5 på Øvre Liknes på Åkra. Se side 573 og punkt 1e i 
Karmøy-Åkra. Dette bekreftes av kirkebok. Se mer informasjon om han og familien under Fikstveit (114 og 
114b) i Skjold på disse arkene. Familien hadde også tidligere mellom 1893 og 1897 sannsynligvis bodd på 
Aukland da de fikk barna Bertine Olava (Lava) født 1893 og Torvald (Torval) Johan født 1897 på Aukland. 



Dette bekreftes av kirkebøkene. Men flyttet til Haugesund før 1900 da tellingen fra dette året viser at de bodde 
i Haugesund. (03.07.20). 
 

Aukland 69h: Peder Mandius feil tilvising til under Aukland. Rett tilvising er under Aukland (156).  
 

Aukland 138: Erik Larsson, født omkring 1787 på Notten under Aukland (137b) og død 1828, gift 1809 med 
Dorte Bjørnsdatter født 1779, kanskje på Tveit indra (43e) og død 1854. Dorte var trolig helst ei Jørgensdatter 
og kanskje dotter til Jørgen Bjørnson og første kona hans. Se Kringeland nr. 118.  
 

Aukland 138f: Erik blei døpt 20/12-1819. Rett fødselsår er derfor 1819, ikke 1820.  
 

BRATTESTØ  
Tysvær 5, side 211-228. 
 

Brattestø 8: Sjå kommentarer/rettinger til Stakland 14d.  
 

Brattestø 11: Her er det skrive "Viland i Ilsvåg, Sandeid". Siden denne garden og Ilsvåg-området tidligere hørte 
til Vikedal sokn, er det i regelen skrive om gårdene her at de hørte til "Ilsvåg, Vikedal".  
 

SØVIK  
Tysvær 5, side 229-252. 
 

Søvik 8: Jfr. Bjoland 9 og Stakland 13A: Per Ivar Rotvoll Tautra har gitt disse opplysningene:  
 

Vedkommende "opplysninga om Torstein Olson som bror eller halvbror til Torstein Olson Søvik (3), vil jeg 
komme med noen begrunnelser for påstanden. Jeg vil dessuten vise at Torstein Olson Søvik må ha vært 
halvbror til den andre Torstein Olson. I odelsprosessen om Bjordal i 1653 (gjengitt i Sunnhordland tingbok) er 
noen av arvingene etter Ola Torsteinson Bjordal innstevna. Det hadde vært skifta etter Ola Torsteinson i 1649. 
To av de stevna var søskenparet Torstein Torsteinson og Giske Torsteinsdotter. Disse to hadde til sammen 
arva 22 merker smør. Andre steder går det fram at 22 merker tilsvarte en brorlodd på skiftet etter Ola 
Torsteinson. Dei må derfor være sønnebarn til Ola og far deres må ha hete Torstein Olson.  
 

Av tingsaka går det fram at Ola Torsteinson Bjordal hadde vært gift to gonger. Teksten i tingboka sier 
utvetydig at første kona hans, Dordi Torsteinsdotter, hadde to sønner etter seg, Ola Torsteinson og Elling 
Torsteinson. Det skal altså ikke være flere barn i dette ekteskapet. Kor mange barn Ola Torsteinson hadde i 
andre ekteskapet sitt (med ei datter av Skjolda-presten Mikkel Pedersen) går derimot ikke fram. Dei to barna 
av Ola Torsteinson Bjordal sitt første ekteskap var ikke stevna for sitt odelsgods. Ingvar Olson Berge som 
stevna mente nemlig at han ikke hadde odelsrett på godset etter Dordi Torsteinsdotter. Det var barna av andre 
ekteskapet til Ola Torsteinson han stevna. Ellers vet en at Torstein Olson Søvik (3) var fra Bjordal og følgelig 
må ha vært sønn av Ola Torsteinson.  
 

Torstein Søvik er født så tidlig som 1586. Han er omtrent jamgammal med Elling Olson Bjordal og må være fra 
Ola Bjordal sitt første ekteskap. Dermed må den andre Torstein Olson være barn av andre ekteskapet. Det ser 
vi og ut fra visse om at barna til Torstein Olson den yngre var stevna for odelsgods mens Torstein Søvik ikke 
var stevna. Det er ellers utelukket at Torstein Olson Søvik kan ha vært identisk med Torstein Olson den yngre, 
faren til Torstein og Giske, siden far deres var død før 1653 og Torstein Søvik framleis levde i 1660-åra. 
Dessuten hadde Torstein Søvik selt sin arvepart i Bjordal i 1650. Ellers er det ikke urimelig med to Torstein'ar i 
samme søskenflokken. Det hende som kjent at foreldrene gav "viktige" navn i slekta til flere barn for å være 
sikre på at navnet skulle gå videre. Dessuten kan Torstein den eldre ha vært oppkalt etter morfaren sin og 
Torstein den yngre etter farfaren. Torstein Olson den yngre var altså født på indre Bjordal. Men hvor han 
bodde seinere veit jeg ikke. Han var død før odelsprosessen i 1653, men levde i 1647, då sønnen Torstein 
Torsteinson synes å være født det året.  
 

At Halvor Digernes var gift med enka etter Torstein Olson, går fram av at Halvor Digernes i 1653 var innstevna 
i saka om Bjordal "paa hans Stiffsøn Tosten Tostensøns vegne". Torstein Torsteinson må seinere ha bosett 
seg på Lunde på Stord. Torstein Lunde stod i flere år som eier av en part i Bjordal. I 1678 fikk Ola Olson 
Bjordal tinglese kjøpebrev fra året før på 22 mrk smør i Bjordal fra Torstein Lunde og Elling Stakland. Elling 
Oveson Stakland må etter dette ha vært gift med Giske Torsteinsdotter."  
 

Søvik 9: Ola Torbjørnson, født 1689 i Søvik (8e) og død 1755, var gift med Anna Ommundsdatter død 1748. 
Om Anna sjå kommentarer/rettinger til Vårå nr. 17 på disse arkene.  
 

Søvik 11: Johannes Rasmusson fra Vikedal øvra i Vikedal, født 1742 på Strandnes i Sandeid og død 1810, 
var gift med Marta Torbjørnsdatter fra Litlaskog (9), født 1742 og død 1811. Feil tilvising for Marta, ho var fra 
Litlaskog (5b).  
 

Søvik 12: Rasmus Johannesson, se Søvik (31). Feil tilvising, det rette er "se Søvik (32).  
 

Søvik 42: Johannes Erikson "Stranden", født 1831 på Hustveit i Ølen og død 1897, var gift med Helene 
Johannessen. Opplysningen om at Johannes Erikson var født på Hustveit i Ølen, er feil.  
 

 



BAKKEN/VAGGLI  
Tysvær 5, side 267-278. 
 

Bakken/Vaggli 2B: "Nils Eriksen Falkeid blir siden boende på Bachen i Skaare skibrede", heter det i et av 
Jakob Odland sine notat fra tingboka, trolig fra 1680-åra.  
 

Bakken/Vaggli 8: Jon Sjurson fra Mehus (13a), født 1761 på Tørsdal i Vats og død 1840, var gift 1 gang med 
Guri Olsdatter, født 1762 på Hatlastad (11d) og død 1819. Gift 2 gang 1821 med Helga Knutsdatter, født 1791 
på Grinde (19b) og død 1822. Gift 3 gang 1823 med Helvig Johannesdatter født 1799 på Fedjedal i Skåre 
(21d). Se Aursland (94) og Bergstøl i Skåre (50).  
 

Bakken/ Vaggli 10: Isak Samsonson født 1830 på Stord og gift 1 gang med Maria Larsdatter født 1832 på 
Berget i Fjelberg, Kvinnherad (band 5, side 439). Gift 2 gang med Borgilla Larsdatter Ytre Økland født 1846. 
Barn 1 ekteskap: (a) Samson født 1858 på Stord, budde Økland på Stord og gift med Berta Sølfestdatter. (b) 
Marta Maria født 1859. (c) Lars født 1860 og død ugift 1899. Hadde emigrert til Sør Dakota, USA i 1886. (d) 
Engel født 1862, Hystad på Stord (s. 294) og gift med Dortea Blokkhus. (e) Isak født 1863 og død ugift 1929. 
Hadde emigrert til Philadelphia, USA i 1893. (f) Brita (Berta) Serina født 1866, til Sør Dakota i 1886 og til 
McHenry County i Nord Dakota i 1900. Gift med Andrew Loftesnes. (g) Nils født 1867, til Sør Dakota 1889 og 
til McKenzie County i Nord Dakota i 1906. Gift med Caroline Hendericka Bartina Carlson. (h) Helge født 1872 
og død 1872. (i) Mons født 1873, til Sør Dakota 1891 og til McHenry County i Nord Dakota 1899. Gift med 
Gurina F. Kannelønning. (j) Jens født 1875, til Sør Dakota 1896 og til McHenry County i Nord Dakota 1899. 
Gift med Martha Elizabeth Tvedten. (k) Sara gift med Magnus Mæland i Bremnes. (I Stord-boka heter det at ei 
Maria utvandra til Amerika og ei Marta var gift med Fredrik Vestnes, Bergen, jfr. b. ovf.) Skøyte 1859. Isak og 
Maria kom hit samme våren fra Hystad på Stord.  
 

Familien budde her og ved tellingen i 1865. Familien må ha flytta tilbake til Stord. Der blei barna Marta Maria, 
Lars, Engel og Isak konfirmerte årene 1874, 1875, 1877 og 1878. Sønnen Lars var døpt i Skåre. Isak tok i 
1868 over et gårdsbruk på Hystad på Stord etter broren Nils. Seinere budde de på et bruk som hete 
Torvbakken på en Økland-gard i Valestrand (gardsnummer 36 og bruksnummer 12/13), Sveio.  
 

Bakken/ Vaggli 13e: Lars Kornelius født 1894, Glen Cove i Nassau County, New York, USA. Gift med Alma 
Mathilde Pettersen. 
 

LITLASKOG  
Tysvær 5, side 279-295. 
 

Litlaskog 27: Tilvisinga til Sørhus (46) er feil. Bruket her på Litlaskog heter også Moberg, det samme som på 
Sørhus - dermed oppstod forvekslinga!  
 

HALLELAND  
Tysvær 5, side 353-385. 
 

Halleland 15: Her er i teksten omtalt Tyri Ånensdatter. se Halleland nr. 225.  
 

Halleland 225: Sjå Halleland 15.  
 

KRINGELAND  
Tysvær 5, side 387-409.  
 

Kringeland 9f: Ranveig Olsdatter født 1737, Gardå (Gard) i Skåre (110) og så videre.  
 

Kringeland 16: Malena Kristofina Olsdatter, som ble født 1859 og som døde 1943, var datter av Ola (Olav) 
Pederson (Person), som ble født 1823 og som døde i 1896 på Frakkagjerd (2.2) i Avaldsnes, og av Helga 
Gjertsdatter, som ble født 1829/30 og som i 1900 var folgeenke hos datteren Ingeleiv Olsdatter på Frakkagjerd 
(2.3). Ola og Helga hadde tidligere bodd på Folkedal (312) i Granvin (Granvin, side 97 og punkt 312) og på 
Aursland (16A) i Skjold. Se Tysvær bind 5, side 457 og punkt 16A. 
 

Ingeleiv Olsdatter, som ble født 1865 og var søsteren til Malena Kristofina, solgte gården sin på Frakkagjerd 
(2.3) i 1905 og sannsynligvis flyttet hun da til søsteren sin på Kringeland og var nevnt der på bruk 1 i tellingen 
fra 1910. Hun flyttet senere til bruk 5 Eikelund på Kringeland (38) i Skjold og bodde der med sin ektemann 
krøterhandler Torgils Hansen Birkeland, som fikk skjøte på bruk 5 i 1913 for 400 kroner av Torbjørn Erikson 
Kringeland, som var gift med Malena Kristofina Olsdatter. Ingeleiv og Torgils ble gift 1902. Se mer informasjon 
om familiene i Tysvær bind 5, side 400 og punkt 16, og side 403 og punkt 38.  
 

Vet ikke om Helga Gjertsdatter, som var mor til Ingeleiv og Malena, flyttet til Kringeland i 1905 sammen med 
Ingeleiv, da gården på Frakkagjerd ble solgt. Men da Helga døde i 1908 av alderdom ifølge kirkeboken for 
Førdesfjorden sokn, så bodde hun på Aksdal Helgeland og da sannsynligvis hos datteren Anna Olsdatter, som 
bodde Helgeland (4.4) i Avaldsnes. Se mer informasjon på disse arkene. (21.03.21). 
 

Kringeland 118: Jørgen Bjørnson kan ha hatt datteren Dorte født 1779, i første ekteskapet. Ei Dorte 
Jørgensdatter Bjoland ble konfirmert i 1796, 16 1/2 gammal. Se kommentarer til Aukland nr. 138.  
 

 
 



ÅREK  
Tysvær 5, side 425-447.  
 

Årek, gårdssaga side 427, siste avsnitt: Her står det at Sønneva Kalvaland hadde sønnen Torger fra et 
tidligere ekteskap. Dette er noe som "heng igjen" fra en teori om at Sønneva (Helgesdatter) Kalvaland skulle 
være identisk med Sønneva Nilsdatter Tosvoll (4). Sønneva Nilsdatter Tosvoll var odelsbåren til halve 
Aursland og halve Årek. Etter at ho var død, solgte sønnen Torger Meland halve Årek til Nils Helgeson 
Kalvaland. Sønneva Kalvaland derimot, var fremdeles i live i 1664. Ref. Ryfylke tingbok 1664, Ba nr.1, folio 18.  
 

Årek 7: Simon Ommundson fra Årek (6b), født 1695 på Håland i Tysvær (63) død 1743, gift 1 gang med Eli 
Bjørnsdatter født 1705 på Sundfør (27f) og død 1735. Gift 2 gang med Brønla Jonsdatter og ikke med Astrid. 
Brønla født 1707 på Tveit indra (6b). Hun ble gift 2 gang med Svein Mattiasson Veim i Førresfjorden (bruk 
4.7), som nok er den samme som Sjur Veim, andre oppsitjar 2. Se Tysvær 3, side 302 og 310. Simon og 
Brønla hadde datteren Astrid gift med Lars Larsson Bakken/Vaggli (6). Astrid og Lars Bakken hadde datteren 
Brønla født 1779 og trolig oppkalt etter mormoren.  
 

Årek 34d: Josefine, Portland i Washington County, Oregon, USA. Gift med Edvard Tomin Eriksen se 
Longalandsvik (74e).  
 

AURSLAND  
Tysvær 5, side 449-467. 
 

Aursland 16A: Ola (Olav) Pederson (Person) og Helga Gjertsdatter bodde på Frakkagjerd (2.2) i Avaldsnes i 
1896. Se mer informasjon om familien der. (21.03.21). 
 

Aursland 58: Ingvald Olai Heskja født 1958, Evje i Tysvær (37b).  
 

Aursland 94: Helvig Johannesdatter. Se Bakken/Vaggli (8) og Bergstøl i Skåre (50).  
 

VÅG  
Tysvær 5, side 469-486. 
 

Våg 7: Nils Olson var fødd 1729 på Landa i Vats, ikke på Stokkadal. I en soldatrull fra 1754 er han sagt å være 
25 år gammal, og født på Landa. Far hans er nevnt på Landa i matrikkelen 1731, og bodde der til omkring 
1755. Se ellers om sønnen Elias på Skastad i Skåre nr. 13.  
 

TVEIT INDRA (INDRA TVEIT)  
Tysvær 5, side 487-511. 
 

Tveit indra 6b: Brønla Jonsdatter født 1707 og gift 1 gang med Simon Ommundson Årek (7). Gift 2 gang med 
Svein Mattiasson Veim i Førresfjorden (bruk 4.7), som nok er den samme som Sjur Veim, andre oppsitjar 2. 
Se Tysvær bind 3, side 302 og 310.  
 

Tveit indra 21: Ola Helgeson, født 1859, og Madli (Malene) Kristensdatter, født 1858, er også nevnt på 
Lilleland (44) som forpakter sammen med sønnen Karl født 1904. Ifølge tellingen fra 1900 bodde Ola og 
Malene i Haraldsgade 45 sammen med barna Ole M. født 1891 i Skjold, Svend O. født 1895 i Skjold, Sigvald 
født 1897 i Skjold og Hild C. født 5/3-1900 i Haugesund. (04.07.20). 
 

Tveit indra 26b: Severin, født 1853, ble gift 1889 med Rakel Kristine Olsdatter, født 1869. Bekreftet av 
kirkebøker. Se Avaldsnes bind 2, side 433 og punkt 49c. De bosatte seg i Haugesund og dette bekreftes av 
tellingen fra 1891. I 1910 bor de i Skåre ifølge tellingen og Severin er da oppført som løsarbeider og slakter.  
 

Severin ble dømt til åtte måneders fengsel av Haugesund byting i 1882 for grovt tyveri og ble da fraktet til 
Botsfengselet i Oslo, der han måte sone dommen. Ifølge protokollen RA, Botsfengslet, D/Db/Dbb/L0020: 898f 
- 195g, 1881-1882, s. 288, kan det se ut som at han slapp ut etter 5 måneder og 10 dager. Kan også se ut 
som at han fikk en straff på 2 piskeslag den 13. oktober 1882 for et rømmingsforsøk.  
 

Årsaken til at han ble dømt var at han slaktet noen sauer han kom over sør for Eivindsvatnet og disse sauene 
tilhørte nok en av gårdene på Lillesund eller på Tømmerdalen. Det nevnes at det skjedde ved landeveien og 
dette var nok den gamle Skjoldaveien, som gikk over Vardafjellet. Han lot hode, horn og innmat ligge igjen og 
la resten oppi en sekk og deretter begynte han å fallby kjøttet til butikkene. På denne måten ble han tatt. Se 
protokoll SAST, Haugesund tingrett, II/IIC/L0021: Pantebok 21, dbnr. 234-1346/30, 1879-1887, s. 137b-138a. 
Etter at dommen var sonet fikk han dekket avreise til Haugesund. Dette inkluderte også husrom og mat før 
reisen.  
 

Har ikke funnet noe informasjon om Severin og Rakel Kristine hadde barn. (30.10.20). 
 

Tveit indra 43e: Dorte født 1779 må sikker fjernes. Kona til Erik Larsson Aukland (138) var etter alt og døma  
datter til en Jørgen.  
 

Tveit indra 137c: Lars født 1846, bosatt i Haugesund og lever i 1910 ifølge tellingen. Var i 1885 sjøfarende 
med eget fartøy ifølge tellingen fra 1885 og Bødkersvend og dagslønnarbeider i 1900. Gift med Anna Marta 
(Martha, Marthe) Nilsdatter (Nielsdatter), som ble født 1855/56 og døde 1925. Hun kom fra Storesund, 
Torvastad. Se side 547 og punkt 5a i Karmøy, Torvastad.  
 



Ifølge tellingen fra 1885 og 1900 hadde de barna: Ingeborg Marie 1879, Sara Geolava 1882/83, Laura Amalia 
1884/85, Niels 1888, Helge 1890, Almar 1893, Signe Karoline 1895/96, Lotte Serine 1899. Brukte etternavnet 
Helgesen. (04.07.20). 
 

Tveit indra 137b: Sissela, som ble født 1842, var gift med Ola Olsen Skretting. Ifølge tellingen fra 1885 så ble 
Ola født 1845/46 i Haa Prestegjeld og de bodde da på samme adresse som Lars og Helge, som var brødrene 
til Sissela. I 1885 hadde de barna Ole Mandius født 1875/76 og død 1907, og Helge (Hilje) Sæverin født 
1878/79. I følge tellingen fra 1900 er Ole blitt ledende los og kommisjonær. Står nå at han kommer fra 
Varhaug. Da han døde i 1918 ifølge Slekt og Data Gravminner står det at han kom fra Skretting i Hå. Sissela 
er i 1900 skrevet som Ciselia. Men dette er nok feil da det står Sissela i Skjold bøkene. Hun døde i 1932. 
(04.07.20). 
 

Tveit indra 137e: Helge født 1853 og død 1919. Var i 1885 Bødker og Bødkersvend i 1900 ifølge tellingene. 
Var gift med Eli Gurine Villumsdatter (Velumsdatter), som ble født 1859 og døde 1930. Kom fra Våga, Austre, 
Sveen (Sveio). Se side 58 og punkt 25e i Sveio bind 3. Ifølge tellingene fra 1885 og 1900, hadde de da 
samme adresse i Haugesund som Lars, som var broren til Helge, og hans kone Anna Marta. Se Tveit indra 
137c på disse arkene. Ifølge tellingene hadde Helge og Eli barna Gustaf (Gusta) født 1880 på Våga, Sveio, 
Ingeborg født 1883, Helga (Helge) (mann) født 1883, Hilmar født 1889, Ingerid født 1892, Sigval født 1894, 
Taanny født 1897 og Karl født 1900. (04.07.20). 
 

Tveit indra 143: Kristen Johannes Kristenson, født 1843 på Bjørnsneset under Kringeland (110a) og død 1912, 
var gift 1 gang 1869 med Gjøri Eriksdatter født 1842 på Goabakka under Tveit indra (142c) og død 1899. Gift 
2 gang 1900 med enka Berta Ingeborg Olsdatter fra Nes (24) født 1846 på Svensbøøynå under Svensbø i 
Vikebygd. Ingeborg er ved dåpen ikke ført inn med begge navnene i kirkeboka. Bare Ingeborg. Hun døde i 
Vikebygd med navnet Ingeborg Svendsbø i 1927. Se oppgraderinger/retninger under Nes på disse arkene. 
 

SUNDFØR 
Tysvær 5, side 513-555. 
 

Sundfør 5f: Mikkel født 1689, bodde trolig også Gardå i Skåre (129).  
 

Sundfør 40: Ola Ellingson Odlene født 1863 på Ådlane i Vik i Sogn (bind 3, side 199) og gift 2 gang med 
Solveig Ellendsdatter født 1866 på Dale i Balestrand og død 1918. Ola og Solveig budde her i 1900 som 
gårdbruker og gårdsmannkone. Skøyte 1899 (ti. 1903) for 7.500 kr. Dei flytta herfra til Nordre Apeland i Sveio 
(23). Senere hadde de bruk på Øvra Vik og Veastad i Vikebygd. Ola jobbet der som skomaker. Sjå Balestrand 
band 2, side 672. Denne familien er her ført sammen.  
 

Se opplysninger også under Sundfør 186. Barn: (a) Helge født 1891 i Vik i Sogn. (b) Gjertin født 1893 i Vik i 
Sogn. Tvilling. (c) Nils født 1893 i Vik i Sogn. Tvilling. (d) Edvard født 1896 i Vik i Sogn. (e) Ingvald født 1899 
og død 1900. (f) Ingvald født 1901. (g) Oskar Sverre født 1907 på Nordre Apeland i Sveio.  
 

Sundfør 61: Bent Simonson født 1841 på Veastad i Vikebygd og gift med Brita Tollefsdatter født 1863 på 
Veastad i Vikebygd død 1938 i Vikebygd.  
 

Sundfør 102d: Otto Malvin født 1939 på Katteid, Ersland.  
 

Sundfør 158: Jakob Hansson - rett tilvising skal være: fra under Fikstveit (111b), se Glette under Sundfør 
(154A). født 1759 og død 1822.  
 

Sundfør 165f: Henrik født 1838, Haugesund, og gift med Helga Jonsdatter fra Vestrå (54a). Rett tilvising for 
dette ekteparet skal være Bakken i Skåre (11).  
 

Sundfør 170: Knut (Knudt) Knutson ble født 5/7-1823 på Sørhuglo, som da lå under Eid sokn, og han ble døpt 
13/7-1823. Datoer fra kirkeboken. Foreldrene, Knut Monsson og Mari (Marie) Knutsdatter, var da innerstar på 
Sørhauglo. Cirka 1824/25 flyttet den lille familien til Øvrabø i Vikebygd og bodde her til 1826, da de flyttet 
videre til Våg (86) i Skjold. Se side 1055 og første avsnitt i boken Heimar og folk i Vikebygd, og side 486 og 
punkt 86 i Tysvær bind 5.  
 

Knut (Knudt) Knutson bodde på Loden på Bokn da han ble gift 4/11 (4/12?)-1854 med Elen Olene (Oline) 
Bergesdatter. Dato fra kirkeboken. Se side 750 og punkt 3 i Bokn bind 2. Elen ble født 26/4-1832 på Øvre 
Førland (31) i Tysvær og døpt 3/6-1832. Datoer fra kirkeboken. Da hennes far, Berge Pederson, døde 1840 så 
flyttet resten av familien etter hvert til Loden på Bokn, der hennes mor, Elen Olsdatter, ble gift på nytt med 
husmann Ommund Johannesen. Se side 197 og punkt 31 i Tysvær bind 1, og side 749 og punkt 4 i Bokn 2. 
Så det var nok på Loden at Knut og Ellen møtes og her får de sitt første barn Bertin John i 1854. I 1857 har 
den lille familien flyttet til Våg (91) i Skjold og her blir Karen Maria født 1857.  
 

Før 1859 har familien flyttet til Morkjå (Morka, Maarken, Havn) under Sundfør (170) og her blir Knut Mattias 
født 1859, Elen Serina født 1861, Berta Johanna født 1864, Laura Olina født 1866, Anna Halvardine født 1868 
og Ole Andreas født 1871. Se side 553 og punkt 170 i Tysvær bind 5 og telling fra 1865. Faren Knut døde 
2/12-1871, gravlagt 7/12-1871 og jordfestet 10/3-1872. Datoer fra kirkeboken. Ifølge tellingen fra 1875 er Elen 
Olene (Olina) da oppført som husmannsenke med jord og delvis fattigunderstøttet. Hun bodde da på Morkjå 
sammen med barna Berta Johanna og Ole Andreas. På den samme tellingen er også sønnen Bertin Johan 



oppført hjemme hos moren og er dagsarbeider på gårdsarbeid. Han var sannsynligvis hjemme på Morkjå da 
tellingen ble utført og hadde nok også hjemmeadressen sin der. Men når han var ute på arbeid så jobbet han 
som tjenestegutt og dreng på bruk 1 på Kalstø i Avaldsnes hos bonden Tore Olsen, født 1824 på Kolstø. Se 
side 46 og punkt 16 i boken Karmøy-Avaldsnes bind 1, og telling fra 1875. Tellingen ble nok ikke utført i 
samme periode både på Kolstø og Sundfør, da Bertin Johan er oppført på begge tellingene. Datteren Karen 
Maria kom nok ikke med i tellingen for 1875 da hun flyttet til Bergen i 1875 og sannsynligvis var tellingen blitt 
tatt der før hun kom til Bergen og ikke utført på Sundfør før hun flyttet. Sønnen Knut Mattias var i 1875 
tjenestegutt på Smedsvik i Skjold, datteren Elen Serina døde i 1871, Laura Olina var fattiglem på Smedsvik i 
Skjold og Anna Halvardine døde i 1871.  
 

Ifølge tellingen fra 1891 så bodde Elen Olene (Oline) og sønnen Ole Andreas da på Visnes (Visneshaugen) på 
Avaldsnes hos sønnen Knut (Knud) Mattias. Se mer om barna hennes under her på dette arket. Har fått 
informasjon om at Elen Olene først bodde en periode i Skåre før hun flyttet videre til Avaldsnes. Bodde i huset, 
som kanskje hadde blitt flyttet fra Sundfør og satt opp igjen på Hauge i Skåre. Ble revet engang mellom 1980 
og 1990. Ifølge tellingen fra 1900 så bodde Elen Olene (Oline Knudsen) i Bergen hos datteren Karen Maria. 
Elen er her oppført som enke og husbestyrerinne. Det står videre at hun er født 1832 og kommer fra Tøsvær 
sogn, Haugesund Sta. Før 1903 er Elen Olene tilbake på Haugalandet og hun døde 25/4-1903 på Tuastad 
fattiggård som fattiglem. Ble gravlagt 1/5-1903 på Avaldsnes. Kilde: Kirkebok og dødsfallprotokoll. Nevnes ikke 
navn på arvinger. Står kun "skifteretten oppgave 9/5-03". (06.07.20). 
 

Sundfør 170a: Bertin John (Johan) ble ifølge kirkeboken født 1/11-1854 på Loden på Bokn og døpt 26/12-
1854. Ifølge tellingen fra 1875 er han oppført både på Sundfør som dagsarbeider på gårdsarbeid og på bruk 1 
på Kalstø i Avaldsnes hos bonden Tore Olsen, født 1824 på Kolstø. Se side 46 og punkt 16 i boken Karmøy-
Avaldsnes bind 1. Tellingen ble nok ikke utført i samme periode både på Kolstø og Sundfør, da Bertin er 
oppført på begge. Han ble gift på Avaldsnes 28/6-1879 med Guri Olsdatter, født 1850 på Kleiberg i Nedstrand. 
Datoen er fra kirkeboken. Guri er nok den samme som Guri Olsdatter født 19/12-1849 på Kleiberg (208c) i 
Nedstrand. Se side 432 og punkt 208 i Tysvær bind 7, og kirkebok. De bodde på Visnes (Visneshaugen) på 
Avaldsnes ifølge tellingen fra 1891. Bertin var verksarbeider på Visnes fra 1879. Se mer om familien på side 
110 og punkt 445 i Karmøy-Avaldsnes bind 1. Finner dem ikke på tellingen fra 1900 og har prøvd flere 
varianter av navnene og også på barna. Kan de ha flyttet ut av landet før 1900? (06.07.20). 
 

Sundfør 170b: Karen Maria, født 6/4-1857 på Våg (91) i Skjold og døpt 3/5-1857, flyttet til Bergen cirka 1875 
og ble der gift 9/12-1877 med skomakersvend Ole Bessesen i Bergen domkirke. Han ble født 28/6-1847 på 
Blindheim i Hammer og døpt 4/7-1847. Datoene er hentet fra kirkeboken. Finner hverken Ole eller Karen 
Maria i tellingen fra 1875 og har prøvd flere varianter av navnene. Karen Maria kom nok ikke med i tellingen 
for 1875 da hun flyttet til Bergen dette året og sannsynligvis var tellingen blitt tatt der før hun kom til Bergen og 
ikke utført på Sundfør før hun flyttet. Ifølge tellingen fra 1885 er han fortsatt skomakersvend og bor i Bergen 
sammen hustruen Marie og barna Karl født 1878, Martha født 1880 og Arnt født 1881/82. Alle barna er født i 
Bergen. 
 

Ifølge tellingen fra 1900 bor familien fortsatt i Bergen og de to eldste barna har flyttet ut. Men nå har de også 
fått barna Konstanse født 1886 og Alfred 1888. Enken Oline Knudsen, som er den samme som Elen Olene 
(Oline) Bergesdatter og mor til Karen Maria, er hos familien og er oppført som Husbestyrerinne. Det kan 
skyldes at Karen Maria hadde vært innlagt som pasient på Neevengården sykehus i 1900 ifølge tellingen. Det 
var et offentlig psykiatrisk sykehus, som åpnet i 1891. Ektemannen Ole jobbet nå som skomaker. I tellingen fra 
1910 er Karen Maria oppført som syk og Ole er skomakersvend. De to yngste barna er ugift og bor hjemme 
hos foreldrene. Konstanse er oppført som husmor og Alfred er lagerarbeider på et fiskehus. Ole døde 5/1-
1919 og ble gravlagt 12/1-1919 på Sandviken kirke ifølge kirkeboken. Karen Maria døde 10/9-1915 på 
Neevengården sykehus og ble gravlagt 17/9-1915 va sykehuset. Står oppført i boken at hun kom fra Kopervik. 
(06.07.20). 
 

Sundfør 170c: Knut Mattias (Knud Mathias Knudsen) ble ifølge kirkeboken født 19/3-1859 på Sundfør (170) i 
Skjold og døpt 19/6-1859. Ifølge tellingen fra 1875 var Knut da tjenestegutt hos gårdbruker og skipsreder 
Helge Jakobsen, født 1820 og død 1899, på bruk 2, Nedra Beitå, Smedsvik i Skjold. Han ble gift på Avaldsnes 
17/9-1881 med Inger Serine Olsdatter, som ble født 19/12-1861 på Vibrandsøy og døpt 29/12-1891. Datoer og 
sted hentet fra kirkeboken. Ifølge tellingen fra 1891 bodde de på Visnes (Visneshaugen) på Avaldsnes. Knut 
var verksarbeider på Visnes i 1880 årene. Se mer om familien på side 125 og punkt 625 i Karmøy-Avaldsnes 
bind 1.  
 

Ifølge tellingen fra 1900 bodde familien da på Eide i Nes, Vest-Agder. Knut bruker da navnet Mathias Sundfor 
og var jernbanearbeider. På Inger sto det at hun kom fra Haugesund. Av fødselsårene med stedsnavn på 
noen av barna kan det se ut som at de bodde i Haugesund i 1891, i Søvde, Sverige i 1894 og 1896, og i Nes i 
1900. Ifølge tellingen fra 1910 bor familien da i Haugesund og Knut er fyrbøter. Inger Serine Sundfør døde i 
30/7-1936 og ble gravlagt 6/8-1936 ifølge annonse i Haugesunds Avis 5/8-1936, kirkebok og gravminnebasen 
til Slekt og Data. Angående Knut Mattias finner jeg ingen sikre kilder på når han døde. Men er blitt fortalt at det 
var i 1934 og på Geni.com står det at han døde 26/6-1934. Men ingen kildehenvisning. (06.07.20).  
 



Sundfør 170d: Elen Serina, født 21/4-1861 på Sundfør i Skjold og døpt 28/7-1861, døde 13/5-1871 på Sundfør 
i Skjold og gravlagt 20/5-1871. Datoer fra kirkeboken. (11.07.20). 
 

Sundfør 170e: Berta Johanna, født 5/1-1864 på Sundfør i Skjold og døpt 5/5-1864, ble på Avaldsnes gift 10/6-
1886 med Ivar Hansen, født 14/11-1851 Graa, Sletten under Moen, i Nordre Fron og døpt 1/1-1852. Datoene 
er fra kirkebøkene. Ifølge tellingen fra 1891 så bodde de da på Visnes (Visneshaugen) i Avaldsnes der Ivar 
jobbet som verksarbeider i 1880- og inn i 1890-årene ifølge kirkeboken og Avaldsnes bind 1. Se mer om 
familien på side 121 og punkt 581 i Karmøy-Avaldsnes bind 1. I 1898 bor familien på Drangeid i Flekkefjord 
der datteren Hilda Alida ble født 26/10-1898 og døpt 25/12 ifølge kirkeboken. Ivar er da jernarbeider. Finner 
ikke familien i tellingen fra 1900 og har prøvd forskjellige varianter på både navn og fødeår.  
 

Men finner dem i tellingen fra 1910 og da bodde familien i Kristiansand. Men det er ført opp feil fødselsdato og 
år på foreldrene, og her står det også at moren Bertha Hansen kommer fra Kristiansand og faren Ivar Hansen, 
som var gråsteinsmurer, var født i Gulbransdalen. Men på barna stemmer fødselsdato og år, selv om det står 
at alle er født i Kristiansand. Sannsynligvis var ikke Ivar hjemme da tellingen ble tatt, da han også er ført opp i 
den samme telling på Mølland vestre (Frigstad) i Iveland, der han jobbet som "Feldspatarbeider". Her oppgir 
han rett fødselsdato og år og rett fødested, som blir oppgitt at det ligger i Guldbrandsdal. Av tellingen kan man 
se at det var flere som arbeidet her på Mølland og Hans bodde nok her på området mens han arbeidet, da det 
lå et godt stykke unna Kristiansand.  
 

Utenom barna som er nevnt i Avaldsnes bind 1, hadde Ivar og Berta nå også barna Jenny født 1895, Amanda 
født 1897, Else født 1905 og som nevnt tidligere Hilda Alida født 1898. Ifølge kommunal telling i Kristiania for 
1923 så bodde Hilda Alida (Elida) Hansen da i Kristiania og var kjøkkenjomfru. Det står oppført at hun kom fra 
Kristiansand. Hun giftet seg hos byfogden 24/8-1935 med byggmester Ivar Pedersen Hagen, født 29/8-1895 
på Nøklebyjordet i Jevnaker og døpt 29/9-1895 ifølge kirkeboken. Hos byfogden blir det oppgitt at hun er født 
på Nes i Flekkefjord og at hennes foreldre er jernarbeider Ivar Hansen og Bertha Johanna. Hilda Alida døde 
28/12-1985 og ble gravlagt på Nordre gravlund i Oslo, i nærheten av sin tante Laura Knudsen (Knutsen). Har 
fått tilsendt informasjon om dette. Les mer om Laura i neste avsnitt. (Sundfør 170f). (12.07.20). 
 

Sundfør 170f: Laura Olina ble født 17/1-1866 på Sundfør i Skjold og døpt 8/4-1866 ifølge kirkeboken. Ifølge 
tellingen fra 1875 så bodde hun da på Smedsvik (14) i Skjold som fattiglem hos folgemann Dominikus Nagell 
Berntson og ble forsørget av Fattigvesenets regning. Dominikus, født 1795 og døde 1884, bodde på bruk 1, 
Øvra Beitå, på Smedsvik i Skjold. Laura ble ifølge kirkeboken konfirmert 3/12-1880 og var blitt vaksinerte 19/8-
1878. Hun bodde da på Romsaland i Skjold og var sannsynligvis tjenestejente eller fattiglem. Hennes foreldre 
sto oppskrevet i kirkeboken da hun ble konfirmert og at fødestedet var Sundfør i Skjold. I tellingen fra 1891 på 
Salbakken, indre Lyngør i Dypvåg kommune, Aust-Agder, så finner man tjenestejenta Laura Knutsen, født 
1865 og som kom fra "Lindfer i Skjald herred". Det er ingen kommune med dette navnet og sannsynligvis er 
dette Sundfør i Skjold herred. Årstallet er et år feil. Men den gang ble man ikke spurt om når man ble født. 
Man ble spurt om alder og så ble dette beregnet senere, og da kunne det fort bli feil år på tellingen. 
 

Ifølge tellingen fra 1900 bodde Laura Knudsen da i Kristiania og jobbet som syerske i husene. Hun var født 
1865 og kom fra Haugesund. Det var nok enklere å oppgi Haugesund som hjemsted enn Sundfør i Skjold. De 
fleste kjente nok bedre til Haugesund. Ifølge tellingen fra 1910 bodde Laura Knudsen fremdeles i Kristiania og 
jobbet da som tjenestejente/dame (Tyende). Var ugift, født 1866 og kom fra Haugesund. Ifølge en annonse 
17/8-1953 i Aftenposten så døde Laura Knudsen 16/8-1953 på Fredheim hvilehjem. Kun navnet Hilda Hagen 
som sto som familie i annonsen og dette var datteren til Berta Johanna, som var søsteren til Laura. Se avsnitt 
over her. (Sundfør 170e). Man finner også dødsfallet/begravelsen på Digitalarkivet under døde 1951-2014. 
Her står det at Laura Knutsen ble født 17/1-1866, døde 16/8-1953 og bodde på Modum. I annonsen sto det at 
hun ble gravlagt 20/8-1953 på Nordre gravlund i Oslo. (12.07.20). 
 

Sundfør 170f: Anna Halvardine, født 20/9-1868 på Sundfør i Skjold og døpt 29/11-1868, døde 26/4-1871 på 
Sundfør i Skjold og ble gravlagt 3/5-1871. Datoer fra kirkeboken. (12.07.20).  
 

Sundfør 170h: Ole Andreas Knutson, født 20/11-1870 på Sundfør i Skjold og døpt 26/3-1871, bodde hos sin 
bror Knut Mattias på Visnes (Visneshaugen) på Avaldsnes i 1891 ifølge tellingen. Kan være den samme som 
dro til Amerika våren 1904 som matros med båten Thingvalla fra Kristiansand. Hans bosted var da Holt. 
Informasjon fra "Emigranter over Kristiansand 1873-1930". (06.07.20). 
 

LILLAND  
Tysvær 5, side 557-568. 
 

Lilland 7: Orm Engelson født 1687 i Vats sokn. Orm er nevnt som brukar allerede i 1723 (matrikkelen).  
 

Lilland 19e: Hans født 1849 og bodde i Jewell i USA. Gift med Liva Sevrisdatter fra Li (23c).  
 

Lilland 44: Ola Helgeson, født 1859, og Madli (Malene) Kristensdatter, født 1858. De bodde i Haugesund i 
1900 ifølge tellingen og bodde her i 1904 da sønnen Karl ble født. Dette bekreftes av kirkeboken. Ola var 
forpakter på Lilland frem til 1907 da de flyttet til Nodland i Førdesfjorden. Se mer om denne familien på Indra 
Tveit (21) i Skjold og Nodland (12.2) i Førdesfjorden. Se også informasjon på disse arkene angående disse 
gårdene.  (04.07.20). 
 



GAMLE NEDSTRAND KOMMUNE 
 

 
 

BORGØY 
Tysvær 6, side 49-64. 
 

Borgøy 17: Halvor Tobias Tolleivsen, født 1865 på Borgøy og død 1913 i Haugesund, flyttet til Haugesund før 
1888 da det første barnet, Hilda Lovise, er født 1888 i Haugesund. I 1891 bodde familien på Risøy der de var 
leieboere og i 1895 kjøpte de huset med dagens adresse Sundgata 155 der de drev kolonialbutikken Borgø`s. 
I følge et dokument/ark ble huset solgt igjen i 1902. Men dette kan være feil da sønnen Johannes ble født her i 
1905. Eventuelt at familien leide huset fra 1902. 
Halvor overtok hjemgården i 1904 og flyttet nok inn fra Haugesund i 1906 eller kort tid senere da alle barna er 
født i Haugesund og det siste er født i 1906. Familien bodde på gården i Borgøy i 1910 og den ble solgt ut av 
familien i 1912. Familien flyttet da tilbake til Haugesund og Halvor døde der i 1913. Hans kone, Leonora 
Kathrine ble født 1869 i Haugesund og døde i Haugesund i 1945. 
 

Kilde: Telling 1891, 1900 og 1910, dokument/ark fra Haugesund Rederiforening, Gravminner Slekt og Data, og 
Hanne Ma Borgø. (20.02.20). 
 

Borgøy 17j: Johannes Borgø, født 1905 i Haugesund og døde 1976 i Haugesund, fikk datteren Cecilie i 1936 
med Cecilie, født 1915 og døde 1936 i barsel i Haugesund. Datteren Cesilie bodde på Leiranger i Nedstrand. 
Se Tysvær bind 6 side 475, punkt 39.  
 

Johannes ble gift på nytt med Marie Nuland, født 1915 og døde 2004, og de fikk barna Hanne Ma, født 1943, 
Halvor, døde etter noen måneder, og en datter, født 1946.  
Kilde: HanneMa Borgø. (20.02.20) 
 

BAKKEVIK 
Tysvær 6, side 163-185. 
 

Bakkevik 23: Tolleiv (Tollev, Torleif) Jakobsen Lindanger fra Toftøy (88a) ble gift med Agnes Kristine 
(Christine) Lillegraven 4/4-1930 i Stavanger Domkirke. Tilsendt informasjon og bekreftet av kirkeboken. De 
feiret dobbelbryllup med hans bror Arne Karsten (Toftøy 88c) og hans kone Mary Olava. Se informasjon lenger 
nede. Agnes ble født 6/2-1908 på Høyland og døpt der 12/4-1908. Hun var datteren til Anna Maria Gerhardine 
Svendsen og Johan Frik Lillegraven, som skøyte i 1918 på Kreppene Midtre (10) i Skjold.  
 

Gina Rørtveit, som nevnes her, er den samme som Anna Regine Tolleivsdatter, fra Klungtveit (22) i Skjold. 
Var blant annet gift med Johan Frik Lillegraven og bodde da på Kreppene midtre (10) i Skjold. Se også litt 
lenger nede her. (03.07.20). 
 

TOFTØY 
Tysvær 6, side 191-215. 
 

Toftøy 21c: Gudmund Kristian Nilsen, født 1850 og død 1916, ble gift 1881 med Elen Elisabet Ellingsdatter, 
født 1858 og død 1899, fra Kopervik. Se side 457 og punkt 148a i Karmøy-Stangeland og Kopervik. De bodde 
noen år på Toftøy og fikk sønnen Nils Emil Holm her den 8/11-1881. Nils ble døpt 22/1-1882 og døde 22/2-
1882. Dette er bekreftet av kirkeboken. I bygdeboken er Nils Emil plassert på feil familie. Se Baustad (244b) i 
Nedstrand og på disse arkene.  
 

Den 18/4-1883 fikk de sønnen Nils (Neils) Emil på Toftøy og som ble døpt 27/5-1883. Før 1885 flyttet den lille 
familien til Kopervik på Karmøy. Se side 562 og punkt 603 i Karmøy-Stangeland og Kopervik. Bekreftes av 
tellingen fra 1885. Sønnen Nils, som ikke står oppført i bygdeboken for Karmøy, døde 5/2-1887 i Kopervik. 
Bekreftes av kirkebok. Se andre barn i bygdeboken for Karmøy og telling fra 1891. (04.07.20). 
 

Toftøy 88a: Tolleiv (Tollev, Torleif) ble født 17/1-1906 på Lindanger i Skjold og døpt 8/4-1906 ifølge kirkeboken 
for Skjold. Men ifølge tellingen fra 1910, kirkeboken i Domkirken i Stavanger da Tolleiv giftet seg i 1930 og 
tilsendt informasjon så ble han født 18/1-1906. Bodde på Bakkevik 23. Se mer der på disse arkene. 
(03.07.20). 
 

Toftøy 88c: Arne Karsten, som ble født 18/1-1909 på Apalvik (13c) i Skjold og døpt 11/4-1909 ifølge 
kirkeboken, var først gift med Mary Olava Wathne, født 19/11-1911 i Stavanger. De giftet seg 4/4-1930 i 
Stavanger domkirke. Tinglysning 20/3-1930. Tilsendt informasjon og bekreftet av kirkeboken. De feiret 
dobbelbryllup med hans bror Tolleiv og hans kone Agnes Kristine. Se Toftøy 88a og Bakkevik 23 på dette 



arket. Arne og Mary fikk datteren Anne Sofie, som ble født 18/4-1938 og døde 31/8-1999. Arne Karsten 
omkom 14/11-1962 ved "Midnight Sun's" forlis ved New Bedford. (Jfr. Fishermans memorial, Karmøy). 
Haugesunds Avis 03/12-1962 side 2. (03.07.20). 
 

KLUNGTVEIT 
Tysvær 6, side 385-413. 
 

Klungtveit 22: Anna Regine Tolleivsdatter (Tollefsdatter) (Gina Rørtveit), født 1886 og død 1978, ble gift med 
Johan Frik Lillegraven på Kreppene Midtre (10) i Skjold. Hun var fra Lindanger (240c) i Skjold og var søsteren 
til Jakob Berdines Tolleivson (Tollefson), født 1884 og død 1953. Han bodde blant annet på Toftøy (88) i 
Nedstrand og var far til Tolleiv og Arne Karsten. Se under Toftøy (88a og 88c) lenger oppe på disse arkene. 
(03.07.20). 
 

LEIRANGER 
Tysvær 6, side 457-482. 
 

Leiranger 36g: Anna Margreta (Margrete) Osmundsdatter giftet seg med Andreas Olson Landråk (Landrog), 
født 1877 i Haugesund. Han hadde orgelfabrikk i Strandgata i Haugesund mellom år 1906 og 1923/24, og den 
hete A. Landrogs Orgelfabrikk. Han døde 1940 og hun døde 1959 ifølge gravminnebasen til Slekt og Data.  
Utenom Jørgine Karoline født 1895, hadde de også barna Anna Margrete født 1896, Ole født 1898, Agnes 
Marie født 1900, Jørgine født 1902, Olga født 1905 og Eli Johanna født 1908. Informasjonen er funnet i 
tellingene fra 1900 og 1910. Den første datteren Jørgine var nok død før 1900 da hun ikke nevnes i tellingen 
og at en ny datter får det samme navnet i 1902. 
 

Datteren Olga, født 1905 og død 1992, giftet seg med kjøpmannen Arthur Selmer Sampson (Samson), født 
1903 og død 1953. De bodde i Haugesund. Arthur ble født i Førre i Tysvær. Se side 384 og punkt 65b i 
Tysvær bind 3. Står feil fødselsår der. Tilsendt informasjon og gravminnebasen til Slekt og Data. (04.07.20). 
 

BAUSTAD 
Tysvær 7, side 125-185. 
 

Baustad 151: Det rette navnet er Christian Haaland. Tilsendt informasjon. (06.07.20). 
 

Baustad 244b: Nils Emil Holm Jakobsen, født 8/11-1881, døpt 22/1-1882 og død 22/2-1882 er her plassert på 
feil familie og dette bekreftes av kirkeboken. Dette er sønnen til sjømannen Gudmund Nilsen og Elisabet 
Ellingsdatter. De bodde på Toftøy (21c) i Nedstrand.  
 

Det rette barnet som skal plasseres her er Karen Margrete (Margrethe) Jakobsdatter (Jacobsdatter), som ble 
født 26/12-1881 og døpt 8/1-1882. Dette bekreftes av tilsendt informasjon, av kirkeboken og med oppførte 
foreldre Jakob (Jacob) Pedersen (Pettersen) og Anna Karina Olsdatter. Karen Margrete jobbet som 
tjenestepike i Stavanger i 1900 ifølge tellingen dette året og 7/5-1907 ble hun gift med Ole Hansen i St. Petri 
kirken i Stavanger. Bekreftes av kirkebok. Ole ble født 10/9-1875 og kom fra Veøy i Møre og Romsdal ifølge 
tellingen fra 1910 og var da sjøhusarbeider.  
 

Karen Margrete døde 29/10-1959 i Stavanger ifølge annonse i Stavanger Aftenblad, gravminnebasen og 
tilsendt informasjon. Ole døde 09.01.1925 i Stavanger og funnet informasjonen i Stavanger Aftenblad. Han var 
da nevnt som arbeidsformann. De hadde barna Margit født 4/1-1910, Anny født 19/5-1911, Herdis født 16/1-
1914, Johanna født 3/3-1916, Martin født 31/3-1918, Olga født 29/4-1920 og Klara født 16/8-1922. (04.07.20). 
 

Baustad 244g: Jakob Jakobsen, født 22/5-1895, er sannsynligvis den samme som Jakob P. Baustad, født 
15/5-1895 i Nedstrand, og som ifølge tellingen fra 1910 bor hos søsteren Karen og hennes mann Ole. Jakob 
er da elev og tømmermannslæring. P står nok for Pettersen. Faren hete Jakob Pettersen og telleren har derfor 
nok ført opp dette som etternavn. (03.07.20). 
 

KLEIBERG 
Tysvær 7, side 393-434. 
 

Kleiberg 208c: Guri Olsdatter, født 19/12-1849, er nok den samme som er nevnt på Sundfør (170a) i Skjold på 
disse arkene. (06.07.20). 
 

INDRE NESSA 
Tysvær 7, side 581-605. 
 

Indre Nessa 44e: Arne Nessa, født 25/5-1919 og døde 25/2-2000, hadde eiendom på Indre Nessa (46) og på 
Ytre Kvam (56 og 64). Dette er nok den samme Arne Nessa, som var i Førre (83.2). Se side 336 og punkt 
24.1, og side 340 og punkt 83.2 i Tysvær bind 3. Se også mer informasjon under Førre på disse arkene. 
(05.07.20).  
 

Indre Nessa 46: Arne Nessa, født 25/5-1919 og døde 25/2-2000, hadde også eiendom på Ytre Kvam (56 og 
64). Dette er nok den samme Arne Nessa, som var i Førre (83.2). Se side 336 og punkt 24.1, og side 340 og 
punkt 83.2 i Tysvær bind 3. Se også mer informasjon under Førre på disse arkene. (05.07.20).  
 

 



GAMLE TYSVÆR KOMMUNE 
 

 
 

ODLAND 
Tysvær 1, side 16-39. 
 

Odland 14c: Signe født 1884 gift med Ole Johan Lindø, Haugesund. 
 

Odland 14g: Olga Julie født 1879 til Nedre Kvinnesland 37.  
 

Odland 15e: Solveig og Alfred Ervik bor på Torvastad der han var lærer.  
 

Odland 23: Malene Jakobsdatter født 1795. 
 

Odland 23b: Kirsten= Kristine, født 1821 og død 1904, var gift 2 gang med Christoffer Christoffersen Sæbø. (). 
 

Odland 23e: Jakob død 1917.  
 

Odland 26: Håvard og Marie kom fra Straumsberget, Jelsa. Håvard var født Trondsvoll.  
 

Odland 26a: Laura til Lervik 70.  
 

Odland 26b: Hans til USA.  
 

Odland 27: Magla Karine død 1959. 
 

Odland 27a: død 1928 ugift. 
 

Odland 27b: Henning Martin til Østenstad i Skjold. 
 

Odland 27c: Lars Olai til 96. 
 

Odland 27d: Marte død 1978. Bodde også på Fosn. 
 

Odland 27e: Ånen bodde i Iowa, USA. 
 

Odland 27j: Gunhild Mathilde ugift. 
 

Odland 27k: Johannes til 163. 
 

Odland 36c: Ruth gift med Leif Årre Pedersen. 
 

Odland 96a: Torborg Karine og Per hadde pleiedatter Lina Teodora født 1899 og gift med Lars Olai Knutsen  
 

Odland 27c: Lina og Lars hadde datteren Kristine Margrethe født 1930 og gift med Karl Marton Stangeland. 
De bodde på Tananger. 
 

HETLAND 
Tysvær 1, side 40-59. 
 

Hetland 18: Stryk siste setning: Han gikk gjennom isen … 
 

Hetland 21: Se mer informasjon om Jørgen Danielsen og Karen Serine Nilsdatter på Gismarvik (10.3) under 
Avaldsnes på disse arkene. (20.03.21). 
 

Hetland 54: Daniel og Marta hadde og sønnen Sjur, født 1823 og død 1848. 
 

Hetland 76A: Se Vatneim 29A. 
 

Hetland 81: Tormod og Anna, død 1875, bodde på Lindø, Fosn og tok navnet Lindø. Flyttet til Haugesund 
1869. Tormod reiste til Amerika 1877 med ei ny kone. 
 

VATNEIM 
Tysvær 1, side 60-68. 
 

Vatneim 29A: Jens skal være Lars, den samme som Lars Bjørnevåg, Hetland 76A (ikke 76B).  
 

Vatneim 30a: Karluf Harry har også sønnen Helge bosatt i Haugesund. 
 

HAUKÅS 
Tysvær 1, side 69-88. 
 

Haukås 35: Aksel (siste setning) skal være Joakim som reiste til Amerika 
 



Haukås 49e: Konrad Hartvig er fra 1. ekteskap. 
 

APELAND 
Tysvær 1, side 89-100. 
 

Apeland 40c: Doris er født 1957. 
 

Apeland 40d: Åse Berit har også datteren Birte født 1989. 
 

Apeland 40e: Kjetil bodde senere på Fjellhaug, Frakkagjerd og døde 2016. (14.02.18). 
 

Apeland 40g: Gift med Nina Hen = Nina Iren og senere samboer med Venke. Dag Einar døde 2015. Barn 1 
ekteskap: (a) Iris samboer med Thomas. (b) Vegard samboer med Hege Charlotte. Barn med Venke: (c) Fritz 
Emil. Venke hadde barnet Isabel fra tidligere forhold. (14.02.18). 
 

RØNNEVIK 
Tysvær 1, side 101-111. 
 

Rønnevik 26c: Stryk Apeland 53. 
 

Rønnevik 35: Klaus var først i USA, deretter på Kolstø, Avaldsnes, senere på Rønnevik. 
 

Rønnevik 47d: Ole Johannes (Johan) Rønnevik, født 1873 (kirkebok) og død 1961 i Haugesund (Slekt og Data 
gravminner), var gift med Mette (Metta) Helene Eriksdatter, født 1877 på Longalandsvik (74d) i Skjold og død 
1954 i Haugesund (Slekt og Data gravminner). Ifølge tellingene så bodde de i Haugesund i 1900 og i Skåre i 
1910. Ole var oppført som hustømmermann i begge tellingene og de hadde da barna Oskar (Reinholt), født 
1899 i Skåre, Einar, født 1901 i Haugesund, Jon, født 1904 i Skåre, Andreas, født 1906 i Skåre, og Torborg, 
født 1909 i Skåre. (29.10.20). 
 

Rønnevik 47e: Osmund Laurits, født 1880, var tømmermann i 1900 og bygningssnekker i 1910 i Haugesund 
ifølge tellingene. Står oppført som ugift i begge tellingene og bodde hos sin bror Ole Johannes. Se Rønnevik 
47d. (29.10.20). 
 

Rønnevik 63: Berta er fra Halleland, Krabbatveit 71: Tone = Tove født 1971.  
 

EIKESKOG 
Tysvær 1, side 112-121. 
 

Eikeskog 17: Ingebrigt Ingebrigtsen Fjellet nevnes som enkemann og er kanskje den samme som var gift med 
Inger Torbjørnsdatter, som ble født 1764 på Fjellet (1.9a) i Avaldsnes. Hun døde i 1790. Ingebrigt og Barbro 
ble gift 1792. 
 

Eikeskog 18: Ingebrigt Ingebrigtsen d.y. var ikke gift med Barbro, som det nevnes i teksten. Barbro var navnet 
på hans mor. Se Eikeskog (17). Ingebrigt d.y. var gift tre ganger. Se mer informasjon om hustruene under 
Nordre Askeland 64 på disse arkene, (25.03.21).  
 

Eikeskog 41: Tilvarende Evje 6 (ikke 7b)  
 

KRABBATVEIT 
Tysvær 1, side 122-133. 
 

Krabbatveit 19c: Sakarias til Haugesund og gift med Johanne. 
 

AMDAL 
Tysvær 1, side 138-147. 
 

Amdal 24Aa: Ranveg gift 1888 med Ole Ivar Pedersen Dueland.  
 

BREKKE 
Tysvær 1, side 148-157. 
 

Brekke 5c: Lars Sivertson (Sjurson) er kanskje den samme som Lars Brekke. Se Tysvær bind 1, side 151 og 
punkt 7. Se også punkt (7) under her. Men det er nok mer sannsynlig at han er den samme som Lars Sjurson, 
som ble født 1666 og som bosatte seg på Risanger i Skjold. Se Skjold bind 1, side 575 og punkt 12.  
Han kom dit omkring 1706 og trolig fra Brekke i Tysvær. Det er en mulighet for at Lars Brekke og Lars Sjurson 
kan være den samme personen, da han først kom til Risanger omkring 1706. Men sannsynligheten for det er 
nok liten da Lars Brekke er nevnt i skattelistene på Brekke i 1736-1740. Sjeleregisteret for Skjold i 1758 
nevner både en Lars på Brekke og en Lars på Risanger. Så dette var nok to forskjellige personer.  
 

Lars Sivertson (Sjurson), som var sønn av Sivert (Sjur) Olson, ble nok sannsynligvis oppkalt etter sin morfar 
og hadde nok også arvet navnet etter en eldre avdød bror, da det var normalt at de to eldste sønnene arvet 
besteforeldrene sine navn. Av fødeåret så ser man i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 5, at Lars hadde minst 
2 eldre brødre da han selv var født i 1666 hvis det da er den samme Lars som bodde på Risanger i Skjold. Se 
også punkt (9) under her. (19.02.20) 
 

Brekke 6a: Det er nok sannsynligvis feil at Brite var født i 1707. I et skifte fra 1735 etter hennes far Ole 
Gunderson (Gunnarson) står det at barnet Brite (Berte) Olsdatter da var 12 år. Det betyr at hun var født 



omkring 1723. Se skifte "SAST, Ryfylke tingrett, IV/IVD/L0005: Skifteprotokoll Karmsund og Hesby, 1724-
1736, s.435b-436b". Hennes bror Gunder (Gunnar) var ifølge skifte 16 år da og dermed født omkring 1719. 
Ole hadde nok bare disse to barna da ikke nevnes flere barn i skifte og på grunn av deres lave alder så fikk de 
hver sin formynder. I skifte står det følgende: "Berte efter moderens forlangende og broderens tilstaaelse bliver 
giort brodergild." Dette betydde at de to søsknene var blitt enig om å dele arven likt etter morens ønske og det 
var nok Kari Tollefsdatter, som ble nevnt som hustru i skifte. 
 

Hvis man går ut fra det som står i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6a, så ville Brite ha vært cirka 28 år i 
1735, hvis hun hadde vært født i 1701, og dermed ikke hatt behov for formynder. Forfatteren hadde nok ikke 
funnet informasjon om når Gunder ble født. Kun at han var nevnt i 1735 og det var nok i forbindelse med 
skifte, som forfatteren beskriver i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6. Der står det blant annet at Gunder og 
Brite var barn og at det derfor ble utnevnt en formynder til hver av barna. Kanskje her burde forfatteren ha sett 
at Brite sitt fødeår ikke kunne stemme med den informasjonen som sto i skifte. 
 

Kari Tollefsdatter (Tollaksdatter) var nok sannsynligvis moren til de to barna da det står følgende i skifte fra 
1735: " hans effterlatte encke Kari Tollefs datter paa den eene og deris sammenaflede børn Gunder Olson og 
Berte Ols datter paa den andre side." Kari var født omkring 1687 ifølge sjeleregisteret for Skjold i 1758 og drev 
nok gården videre som enke etter at Ole døde. Hun betalte skatt i 1734 og det betydde at Ole kanskje var død 
allerede da. Han ble nevnt i 1723 da han betalte skatt.  
 

Ole, som ble født 1664 og som kanskje kom fra Lundervoll, hadde tidligere vært gift med Brite Larsdatter fra 
Brekke og som kanskje var enken etter Sivert (Sjur) Olson på Brekke. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 5. 
Se også punkt (5c) over her. Ole overtok nok gården da han giftet seg med den eldre Brite, som var nevnt på 
Brekke i 1711. De ble nok gift omkring 1698 da Ole ble stevnet dette året for "fornygiftingstoll" og samme året 
"bygsla" gården. Hvis Brite var den samme som tidligere hadde vært gift med Sivert, så var hun blant annet 
mor til barna Ole, født 1659, og Knut, født 1662. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 5. Hvis man går ut fra at 
Brite var cirka 18 år da hun fikk Ole så ble hun født omkring 1641 og dermed cirka 64 år da Brite Olsdatter ble 
født i 1707 ifølge Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6a. Men da det mest korrekte fødeåret til Brita Larsdatter 
var omkring 1723 så ville Brite Olsdatter ha vært cirka 82 år. Så hun var nok uansett for gammel til å være 
moren.  
 

Som nevnt så var det nok Kari som var moren til de to barna og datteren Brite var nok oppkalt etter Ole sin 
første hustru. Det var vanlig tradisjon at det første barnet i neste ekteskap ble oppkalt etter den avdøde når det 
var av samme kjønn. Sønnen Gunder var oppkalt etter sin farfar. Dette var også vanlig tradisjon der de to 
første sønnene ble oppkalt etter farfar/morfar og det samme med de to første døtrene, som da ble oppkalt 
etter farmor/mormor. Men det første barnet i neste ekteskap ble normalt oppkalt etter den avdøde. 
Brite er nok den samme som Britha, som nevnes på Brekke i sjeleregisteret for Skjold i 1758 og var da 35 år. 
Det betyr at hun var født omkring 1723 og var cirka 12 år i 1735 da det var skifte etter Ole Gunderson. Dette 
stemmer med informasjonen i skifte og er da med på å bekrefte at fødselsåret er 1723 og ikke 1707 som det 
står i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6a. Da hun var cirka 12 år i 1735 så stemmer det med at hun da var 
barn og måtte ha formynder etter loven og det samme gjaldt hennes bror Gunder. Den første hustruen til Ole 
ville ha vært cirka 80 år i 1723 og dermed for gammel til å være moren til Brita. Kari, den andre hustruen til 
Ole, var cirka 36 år i 1723. 
 

I Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8, ser man at datteren Brite giftet seg med neste bruker av Brekke og at 
navnet var Bjørn Bjørnson fra Eikeland i Vikedal og født i 1722. I sjeleregisteret for Skjold i 1758 er Bjørn 
nevnt på Brekke og er da 36 år. Det stemmer med fødeåret. Han er oppført sammen med Britha, som er 35 år, 
og deres 4 barn. Så dette er nok den samme Brite og at det oppgitte fødeåret i Tysvær bind 1, side 151 og 
punkt 6a, er feil. Se mer om familien under her på punkt (8). (19.02.20) 
 

Brekke 7: Lars Brekke, som er nevnt i skattelistene i 1736-1740, var kanskje en av sønnene til 
Sivert Olson på Brekke og til Brite Larsdatter, som senere ble gift med Ole Gunderson. Se punkt (6a) over her 
og i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 5 og 6. Lars, som nok var oppkalt etter sin morfar, bodde kanskje i et 
eget hus (stue) på gården. Hans bror Ole, som var oppkalt etter sin farfar, var født 1659 og broren Knut var 
født i 1662. Dermed var nok Lars født omkring 1660/61. Men kan hende at denne Lars døde som ung og at 
det var et senere barn som arvet navnet. Lars flyttet senere til Risanger i Skjold og var nevnt der i 1711. 
Dette bekreftes noenlunde av Skjold bind 1, side 575 og punkt 11. Her står det at Lars Sjurson, som ble født 
1666, trolig kom fra Brekke i Tysvær. Her ser man at faren hete Sjur og kanskje er dette det samme som 
Sivert. Lars kom til Risanger omkring 1706 og bosatte seg der. Han hadde der blant annet datteren Brita, som 
er nevnt 1711. Hun var kanskje oppkalt etter sin farmor Brite på Brekke. Sønnen Claus, som nevnes i Tysvær 
bind 1, side 151 og punkt 7, er ikke nevnt som barn under Lars på Risanger.  
 

Lars var sist nevnt på Risanger i 1745. Men kan dette være den samme Lars Brekke som er nevnt i 
skattelistene i 1736-1740? Normalt ville man jo ha brukt gårdsnavnet der man bodde og da Lars bodde på 
Risanger i 1736-1740 så ville jo navnet ha vært Lars Risanger hvis det hadde vært den samme.  
Et annet alternativ kan være at Lars Brekke er den samme Lars, som står oppført i Sukka-ætta, side 99 og 
punkt 567 (191) 7. Her nevnes det en Lars Bjørnson Brekke, Karmsund, født cirka 1708 på Eikeland i Vikedal 
og som det var skifte etter i 1780 og her nevnes også barna Gunder og Sofie. Heimar og folk i Vikedal 2 på 



side 985 nevner også en Lars Bjørnson fra Eikeland i Vikedal og at han bodde på Brekke i Tysvær som 
innerst, som betydde at man leide, i 1758 og 1762. Kanskje han leide et hus, folgehus eller en stue på gården 
og jobbet der? Lars var også nevnt på Brekke både i 1768 og 1771. 
 

I sjeleregisteret for Skjold i 1758 står det at Lars på Brekke da var 50 år og dermed født omkring 1708. Så 
dette kan ha vært den samme personen som kom fra Eikeland i Vikedal. Kanskje flyttet han hit til Brekke i 
1735/36 da han var nevnt i skattelistene fra 1736. Sammen med Lars i sjeleregisteret nevnes også Kari, som 
da var 71 år gammel. Dette er nok sannsynligvis Kari Tollefsdatter. Se punkt (6a) over her. Kanskje hadde 
Lars giftet seg med den 21 år eldre Kari, som var enke i 1735 og som hadde overtatt gården på Brekke etter 
sin avdøde mann Ole Gunderson. Hun betalte også skatt i 1734 og i 1736 betalte Lars skatt på Brekke. Det 
var ikke uvanlig at yngre menn giftet seg med eldre enker som eide gård.  
 

Brite (Britha), som sannsynligvis var datteren til Kari, ble den neste eieren av gården og det skjedde nok før 
1751 da hun fikk sitt første barn. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8. Se også punkt (6a) over her og punkt 
(8) under her. Dette stemmer med at Lars Brekke ble nevnt som innerst på Brekke i 1758 og sist nevnt der i 
1771. Kanskje bodde han og Kari da i eget folgehus på gården eller i en stue/rom i huset etter at Brite overtok 
gården. Det var kanskje et skifte etter Lars i 1780 og Kari døde nok før dette da hun ikke er nevnt i dette skifte. 
Ifølge Tysvær bind 1, side 151 og punkt 7 så nevnes det at Lars kan ha hatt sønnen Claus og ifølge Sukka-
ætta, side 99 og punkt 567 (191) 7, så nevnes barnet Gunder i skifte etter Lars i 1780 og at Gunder var 
myndig da. Se sukka-ætta, side 170 og punkt 1206 (567) 8. Men det nevnes ikke alder eller fødeår. Kan Claus 
og Gunder ha vært den samme personen? I Tysvær bind 1 står det at Claus Larsson måtte betale en bot på 
10 riksdaler i 1750 etter et slagsmål og han var nok myndig da. Dermed var han nok født cirka 1736 eller 
tidligere. Så det er mulig at Kari kan være moren selv om hun var 49 år i 1736 og kanskje var hun også moren 
til Sofie, som også nevnes i skifte fra 1780. Se Sukka-ætta, side 99 og punkt 567 (191) 7, og side 170 og 
punkt 1207 (567) 8. Men her står det at Sofie var 17 år i 1780 og da ville hun ha vært født omkring 1763. Da 
var Kari cirka 76 år og dermed meget tvilsomt at hun kan ha vært moren til Sofie. Kan Kari ha dødt før 1763 og 
at Lars ble gift på nytt? Men det nevnes ikke noen hustru på Lars i skifte fra 1780 og kanskje var hun død før 
1780?  
 

I sjeleregisteret for Skjold i 1758 er verken Claus eller Gunder nevnt sammen med Kari og Lars. 
Ifølge forfatteren av Sukka-ætta så var Gunder Larsson Brekke, som er oppført som barnet Gunder i skifte 
etter Lars fra 1780, antakelig den samme som Gunder Larsson, som bodde på Sandve og var 51 år i 1801. Se 
Sukka-ætta, side 170 og punkt 1206 (567) 8. Han ville da ha vært født cirka 1750 og dermed ikke den samme 
som Claus i avsnittet over her. Er heller ikke nevnt på Brekke i sjeleregisteret for Skjold i 1758 selv om han da 
var 8 år. Så dette er nok ikke den samme Gunder. Videre kan man lese i Sukka-ætta at Gunder på Sandve var 
gift med Helga Valentinsdatter, som var 48 år i 1801, og de hadde barna Valentin, Malene, Jakob, Gjertrud, 
Helga, Svend og Olene. Men finner ikke denne familien i tellingen fra 1801. Men finner en Gunder Brække på 
Sandve i 1801 og som da var cirka 51 år. Han var gift med Helga Valentinsdatter og hadde de samme barna 
som nevnt i boken Sukka-ætta. Men ingen av sønnene hadde navnet Lars selv om det var vanlig å gi den 
eldste sønnen det samme navnet som sin farfar. Men det kan hende at denne sønnen var død før tellingen i 
1801.  
 

I boken Skudenes og Skudeneshavn, side 319 og punkt 5, kan man lese om Gunnar Jakobsen, født cirka 
1752 og bodde på Sandved i 1801 da han var cirka 49 år. Boken er senere blitt oppgradert på nettsiden til 
Nord-Karmøy historielag der navnet hans er blitt endret til Gunder Jakobsen Brekke, som ble født 1754 og 
døde 1819. Var sønn av Jakob på Brekke på Stangeland. Gunder var gift med Helga Faltinsdatter, født 
omkring 1753 på Sandved, og hadde barna Faltin, Malene, Jakob, Gjertrud, Helga, Svein og Olene. Dette var 
nok den samme familien som i tellingen fra 1801. Så her tyder mye på at forfatteren av Sukka-ætta har 
plassert Gunder fra Tysvær inn på feil familie basert på en telling fra 1801.  
Det er sannsynligvis navnet Brekke som har lurt forfatteren av Sukka-ætta og han har kanskje ikke vist at dette 
både er et stedsnavn både i Tysvær og på Karmøy. I tillegg ganske likt fornavn og nesten samme tidsperiode. 
Men Gunder Brekke på Sandve er ganske sikker ikke den samme som er nevnt i skifte etter Lars i 1780.  
Som nevnt tidligere så er verken Claus eller Gunder nevnt sammen med Kari og Lars på Brekke i 
sjeleregisteret fra 1758 for Skjold, som også dekket Tysvær. Kjenner heller ikke til fødselsåret for Gunder, som 
kan være den samme personen som heter Claus, som kan være født cirka 1736 eller tidligere. Hvis man går ut 
fra at han var født 1736, kort tid etter at Lars kom til Brekke der Kari var enke og gårdseier, så var han cirka 22 
år i 1758 og hadde kanskje da flyttet fra gården og bosatt seg en annen plass. Kanskje hadde Lars og Kari 
også sønnen Gunder og at han også hadde flyttet fra gården før 1758. Da han er nevnt som "myndig" i Sukka-
ætta, se side 170 og punkt 1206 (567) 8, så ble han nok regnet som en voksen. Kanskje hadde han flyttet 
hjemmefra før 1758 og var da sannsynligvis passert 15 år. Så kanskje han var født mellom 1736 og 1743. 
Men dette blir bare en ren gjetning. I Tysvær bind 1, side 151 og punkt 7, nevnes kun sønnen Claus og det er 
ikke sikkert at det var hans sønn. Kanskje er skifte feiltolket og at det rette navnet er Claus og ikke Gunder 
eller omvendt? 
 

Utenom Gunder så nevnes også datteren Sofie i det samme skifte ifølge "Sukka-ætta", side 170 og punkt 
1207 (567) 8. Hun var 17 år i 1780 og dermed født omkring 1763. Da var Kari cirka 76 år og dermed meget 
tvilsomt at hun kan ha vært moren til Sofie. Kan Kari ha dødt før 1763 og at Lars ble gift på nytt? Men det 



nevnes ikke noen hustru på Lars i skifte fra 1780 og kanskje var hun død før 1780? Sofie er uansett ikke med i 
sjeleregisteret for Skjold da hun er født etter 1758.  
 

Det er jo ikke sikkert at Lars og Kari var gift? Det eneste jeg vet sånt noenlunde sikkert av kildene jeg har brukt 
er at Kari betalte skatt i 1734 og var enke med gård i 1735. Da var det bare en gård på Brekke. Lars flytter dit 
og betaler skatt i 1736-1740. Man vet av slektshistorien at enker med egen gård var populære blant menn, 
som da giftet seg til gården selv om enkene var eldre enn dem selv. Vet jo heller ikke om de hadde barn 
sammen hvis de var gift. Tysvær bind 1 nevner at Lars kanskje hadde sønnen Claus og i skifte etter Lars 
nevnes barna Gunder, som var myndig i 1780 og Sofie, som var 17 år i 1780.  
I sjeleregisteret under Brekke i Skjold i 1758 nevnes Lars og Kari sammen. Men ingen barn er ført opp 
sammen med dem. Kanskje døde Kari før 1762/63 og at Lars ble gift på nytt og fikk da barna Gunder og 
Sofie? Men dette er kun en gjetning fra min side da jeg ikke har noen kilder som kan bekrefte dette. Den 
eldste kirkeboken for Skjold som er bevart begynner først på gravlagte i 1783 og gifte i 1793. Men man vet at 
det ikke nevnes noen hustru i skifte etter Lars i 1780.  
 

Kan Gunder og Sofie ha vært nære slektninger av Lars siden de er nevnt i skifte? Kari er ikke nevnt i skifte og 
det kan skyldes at hun døde før Lars. Hun var 21 år eldre enn han. At disse barna har arvet fordi Lars kanskje 
var barnløs? At det er derfor det ikke nevnes barn i Tysvær bind 1? Nevnes kun Claus og dette er usikker. 
Hvis Kari og Lars hadde fått barn sammen så hadde det jo vært vanlig at sønnen enten fikk morfaren sitt 
fornavn, som var Tollef, se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6, eller farfaren sitt navn, som enten var Bjørn 
hvis man går ut fra Sukka-ætta, side 100 og punkt 571 (191) 7, og Heimar og folk i Vikedal 2, side 985, eller at 
det kanskje var Sivert (Sjur) hvis man går ut fra Tysvær bind 1, side 151 og punkt 5. 
Kanskje barna Gunder og Sofie var barna til Brite (Britha), som sannsynligvis var datteren til Kari fra hennes 
første ekteskap og er den neste eieren av gården sammen med sin mann Bjørn Bjørnson. Se Tysvær bind 1, 
side 151 og punkt 8. Se også punkt (6a) og punkt (8). 
 

En teori har vært at Lars kan ha hatt sønnen Erik Larsson, som ble født omkring 1721 og som døde omkring 
1779, fra et tidligere forhold. Dette er nok tvilsomt da Lars bare var 13-14 år i 1721. Men kan ha skjedd? Men 
har ikke funnet noen kilder som støtter dette. Erik var nok heller ikke sønnen til Kari fra hennes første ekteskap 
med bonden Ole Gunderson på Brekke. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6. Se også punkt (6a) over her. 
Erik Larsson bodde en periode på Brekke og kanskje i huset til Kari og Lars. Kanskje han overtok huset etter 
dem? Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 9. Se også punkt (9) under her. Erik er heller ikke nevnt i skifte 
etter Lars fra 1780 så vidt jeg kan se. Men dette er skrevet med gotisk skrift så er det vanskelig å lese. Så kan 
hende at Erik står der. Han er heller ikke nevnt i sjeleregisteret fra 1758. Men kan være at han da oppholdt 
seg en annen plass. (19.02.20) 
 

Brekke 8: Bjørn Bjørnson ble født på Eikeland i Vikedal i 1720 ifølge Heimar og folk i Vikedal 2, side 985, og 
cirka 1722 ifølge Sukka-ætta, side 100 og punkt 571 (191) 7, som bruker sjeleregisteret for Skjold fra 1758 
som kilde. Hans 12 år eldre bror, Lars, var nok den samme personen som Lars Brekke. Se Heimar og folk i 
Vikedal, side 985, Sukka-ætta, side 99 og punkt 567 (191) 7, og Tysvær bind 1, side 151 og punkt 7. Se også 
punkt (7) over her. 
 

Bjørn overtok nok gården på Brekke da han giftet seg med Brite (Britha) Olsdatter fra Brekke. Dette var nok 
datteren til Ole Gunderson, se Tysværbind 1, side 151 og punkt 6, og trolig til Ole sin andre hustru Kari 
Tollefsdatter, som nok drev gården videre etter at Ole døde omkring 1734/35. Det var skifte etter Ole i 1735. 
Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6. Se også punkt (6a) over her. Kari hadde nok hovedansvaret for 
gården fram til at Brite kunne overta og det skjedde nok engang før 1751, da Brite og Bjørn fikk sitt første 
barn.  
 

I Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6a og 8, står det at Brite (Britha) ble født 1707. Men dette er nok 
sannsynligvis feil, da det i sjeleregisteret for Skjold fra 1758 står at Britha da var 35 år og dermed født omkring 
1723. Dette stemmer også overens med skifte fra 1735 etter hennes far Ole Gunderson på Brekke og hun var 
da 12 år. Se punkt (6a). 
 

Gunder, som var broren til Brite og cirka 4 år eldre, nevnes kun i 1735 ifølge Tysvær bind 1, side 151 og punkt 
6b. Dette var nok i skifte etter faren. Selv om de to søsknene ifølge skifte var blitt enig om å dele arven likt, så 
var nok likevel Gunder odelsgutten på gården og derfor skulle ha overtatt gården når han ble myndig? Ifølge 
skifte var han 16 år i 1735 og måtte da ha formynder ifølge skifte. Men i 1737 var han blitt 18 år og som 
odelsgutt kunne han da ha tatt over gården. Men nevnes ikke lenger på Brekke. Kan det være at han har giftet 
seg til en annen gård eller døde før han ble myndig? Tysvær bind 1 nevner ikke noe mer om han og den 
eldste bevarte kirkeboken for gravlagte i Skjold begynner først i 1787. Han er heller ikke nevnt på Brekke i 
1758 da man satt opp sjeleregisteret for Skjold.  
 

Bjørn Bjørnson (Bjørn Brekke) og hans kone Brite står oppført sammen i sjeleregisteret for Skjold fra 1758, og 
han var da 36 år og dermed født omkring 1722. I feltet bak kom navnene på barna: 
 

A. Ole var 7 år i 1758 ifølge sjeleregisteret for Skjold og var 17 år i 1768 ifølge skifte etter hans mor Brite. 
Det betyr at han var født omkring 1751, slik det også står i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8a. Ole 
var nevnt i 1765 og var nok oppkalt etter sin morfar. 
 



B. Bjørn var 5 år i 1758 ifølge sjeleregisteret for Skjold og var 13 år i 1768 ifølge skifte etter hans mor 
Brite. Det betyr at han var født omkring 1752/53, slik det også står i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 
8b. Var nok oppkalt etter sin farfar. Ifølge Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8b, så bodde han på Tveit i 
Skjold og døde der i 1798. Var der gift med Guri Olsdatter født 1756. Men dette er nok feil. 
Ifølge Tysvær bind 5, side 500 og punkt 43, så nevnes Guri Olsdatter, født 1756, på Indra Tveit i Skjold 
og var gift med Bjørn Bjørnson født 1753. Men han kom fra Svinakleiv i Skjold. Se Skjold 1, side 217 
og punkt 18b. Da Bjørn døde giftet Guri seg på nytt med Daniel Johannesson. 

 
 

C. Gunder (Gunnar) var 3 år i 1758 ifølge sjeleregisteret for Skjold og det betyr at han var født omkring 
1755, slik det også står i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8c. Ser ikke navnet hans i skifte etter moren 
Brite fra 1768. Men sannsynligvis står han der da deler av skifte var vanskelig å lese. 
Gunder var nok oppkalt etter sin oldefar på moren sin side og det er kanskje han som også nevnes i 
skifte fra 1780 etter Lars Brekke, som kanskje var onkelen til Gunder. I skifte nevnes det at Gunder var 
myndig i 1780 og hvis det er samme personen, så var Gunder 25 år i 1780. Se Sukka-ætta, side 99 og 
punkt 567 (191) 7.  
Han overtok senere gården etter sin far. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 10. Se også punkt (10) 
under her. 

 

D. Gabriel var 1 år i 1758 ifølge sjeleregisteret og var 10 år i 1768 ifølge skifte etter hans mor Brite. Det 
betyr at han var født omkring 1757/58, slik det også står i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8d. 

 

E. Sofie (Sophie) var 6 år i 1768 ifølge skifte etter hennes mor Brite. Det betyr at hun var født omkring 
1762, slik det også står i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8e. Dette er kanskje den samme Sofie, som 
er nevnt i skifte fra 1780 etter Lars Brekke, som kanskje var onkelen hennes. Ifølge skifte var hun 17 år 
og da født omkring 1763. Så dette kan være den samme. Se sukka-ætta side 170 og punkt 1207 (567) 
8. 

 

Sofie er ikke nevnt i sjeleregisteret da det ble laget i 1758 og var nok oppkalt etter sin farmor, som hete 
Sofia (Sophi) Larsdatter og som bodde på Eikeland i Vikedal. 
 

F. Lars nevnt i 1765 og er kun oppført i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8f. Det er nevnt at han kan 
være født omkring 1760. Men har ikke funnet noen kilder som kan bekrefte dette. Finner han heller ikke 
i skifte etter moren Brite fra 1768. Men sannsynligvis står han der da deler av skifte var vanskelig å 
lese. 

  

Man vet ikke hvordan Bjørn og Brite møtes. Men kanskje det var via Lars Brekke, som kanskje var broren til 
Bjørn og som kanskje var gift med Kari Tollefsdatter, som nok var moren til Brite og hadde gården frem til Brite 
var myndig og var blitt gift? Se punkt (6a) og (7) over her. Hvis dette stemmer så var Lars både onkel og en 
slags reserve-morfar til barna Gunder og Sofie, og det var kanskje derfor de var nevnt i skifte etter Lars i 
1780? Kari fikk nok en egen stue/rom eller et eget folgehus da Bjørn og Brite overtok gården. Lars bodde nok 
også der hvis han var gift med Kari og var nok med på å drive gården på Brekke. 
I Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8, så nevnes det en Bjørn Brekke i den nedre delen av dette punktet 
(avsnittet). Han var gift med Malene Torgersdatter Lindanger 1729-97, som senere ble gift på nytt med John 
Johnson på Halseid og flyttet dit. Det var et skifte etter henne i 1797. Barna Gunder og Sofie er nevnt i skifte 
fra 1780 etter Bjørn Brekke og der er Malene oppført som kone. Forfatteren av Tysvær bind 1 skriver tilslutt at 
han ikke har klart å finne ut eller forstå disse familieforholdene. 
 

Hovedårsaken til dette problemet var nok fordi at neste bruker på gården også var gift med en dame som hete 
Brite Olsdatter, som var født 1707 og som døde 1788. Her har forfatteren nok gått utfra at det er den samme 
Brite, som tidligere var gift med Bjørn på Brekke og var datteren til Ole Gunderson på Brekke. Se Tysvær bind 
1, side 151 og punkt 9. Se også punkt (9). Derfor ble nok forfatteren ganske forvirret da han finner et skifte 
etter en Bjørn Brekke fra 1780 der det står at Malene var hans kone og hadde barna Gunder og Sofie. Dette 
stemte jo ikke med det forfatteren hadde fra før. Der sto det at Brite fremdeles levde i 1780. Kan det ha vært 
en annen Bjørn Brekke? Ikke rart at forfatteren begynte å lure. Tenkte kanskje ikke på at dette kunne være 
snakk om to forskjellige kvinner med det samme navnet? Det ville forfatteren nok ha funnet ut hvis man hadde 
sjekket sjeleregisteret fra 1758 for Skjold, som også dekket Brekke. Den Brite som nevnes der på Brekke og 
som var gift med Bjørn, var en del yngre enn den kvinnen som forfatteren hadde valgt å bruke på Bjørn. 
Det var skifte i 1768 etter Brite (Brita) Olsdatter, som var gift med Bjørn ifølge Sukka-ætta, side 100 og punkt 
571 (191) 7. Fant følgende skifte som bekrefter dette: "SAST, Ryfylke tingrett, IV/IVD/L0006: Skifteprotokoll, 

I følge Sukka-ætta, side 170 og punkt 1214 (571) 8, så giftet Bjørn seg med Brita Olsdatter 
på Brekke og det var skifte etter henne i 1768. Da var Bjørn 16 år og ble senere gift med 
Malene Torgersdatter fra Lindanger. Men kan dette stemme? Det står også at Bjørn og Brita 
fikk barna Gunder, som i 1801 er folgemann på Brekke og datteren Sofie, som var født 1762, 
og da var faren Bjørn bare cirka 10 år da han var født 1752/53. 
I Sukka-ætta, side 100 og punkt 571 (191) 7 så nevnes også Brita Olsdatter på Brekke og 
Malene Torgersdatter fra Lindanger. Men at de her var gift med Bjørn Bjørnson Brekke, som 
var far til Bjørn, født 1752, og Sofie, født 1762. Dette er nok det rette basert på årstall. Har 
ingen andre kilder som nevner hvor sønnen Bjørn ble av. 



1767-1774, s. 110b-111a". Bjørn og barna nevnes i dette skifte. Finner henne dessverre ikke i kirkebøkene da 
de eldste bevarte bøkene for Skjold prestegjeld begynner i 1786 for gravlagte. Informasjonen i sjeleregisteret 
og i dette skifte bekrefter ganske bra at Bjørn Brekke var den samme som Bjørn Bjørnson, som først var gift 
med Brite Olsdatter på Brekke. 
 

I både Sukka-ætta, side 100 og punkt 571 (191) 7, og i Heimar og folk i Vikedal 2, side 985, står det at Bjørn 
Bjørnson Brekke giftet seg på nytt med Malene Torgersdatter fra Lindanger. Dessverre er det ikke bevarte 
kirkebøker som kan bekrefte dette. Men det bekreftes av Tysvær bind 4, side 464 og punkt 13b, der det står at 
Malene var født i 1735 på Lindanger i Skjold og ble først gift med Bjørn Bjørnson på Brekke og deretter gift 
med Jon Jonson på Halseid i Skåre. Dette bekreftes også delvis av Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8, der 
det står at Malene kan være født 1729. Men dette er nok feil da også sjeleregisteret for Skjold fra 1758 
bekrefter at hun var født i 1735. 
 

Det var skifte i 1780 etter Bjørn Bjørnson på Brekke ifølge Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8, og her var 
både hustru Malene og to av barna hans, Gunder og Sofie, nevnt. 
Ifølge Sukka-ætta, side 99 og punkt 567 (191) 7, var det også skifte etter Lars Brekke i 1780 og han var 
sannsynligvis broren til Bjørn. I dette skifte nevnes også Gunder og Sofie. Men det er ikke sikkert at dette var 
barna hans. Se mer i punkt (7) over her. Har prøvd å studere den gamle skifteprotokollen fra 1780 for Skjold. 
Men den er ganske uleselig for meg og fant derfor ikke verken Bjørn eller Lars. Kan det ha skjedd noe spesielt 
at de to døde omtrent samtidig? At det kanskje har vært en ulykke eller liknende? Eller bare at det var tilfeldig? 
Får heller ikke sjekket dette i kirkebøkene da det ikke finnes bevarte kirkebøker fra denne tiden når det gjelder 
begravelser. 
 

Kan det være at forfatteren av Sukka-ætta har misforstått skifte eller skrevet feil? At skifte fra 1780 gjelder 
Bjørn, slik som det står i Tysvær bind 1, og ikke Lars? Da kan det jo passe med at Gunder og Sofie er nevnt i 
skifte. Hvis Lars var gift med Kari, som sannsynligvis var svigermoren til Bjørn, så ville jo Lars ha blitt 
folgemann når Bjørn tok over gården. Se mer under punkt (7) over her. Hadde kanskje ikke blitt laget skifte 
hvis man var folgemann eller eventuelt husmann? Kanskje ble Lars nevnt i skifte til Bjørn da de sannsynligvis 
var brødre og hvis Lars var gift med Kari, så var han jo også på en måte svigerfar til Bjørn. Så det kan være at 
forfatteren av Sukka-ætta misforsto skifte da det ble nevnt både Lars på Brekke, Gunder og Sofie. At dette 
skifte egentlig gjaldt Bjørn, som var faren til Gunder og Sofie. 
 

Som nevnt ble Malene Torgersdatter, som er nevnt som hustru i Bjørn sitt skifte, født 1735 på Lindanger i 
Skjold. Hun var hans andre hustru. Se Tysvær bind 4, side 464 og punkt 13b. Malene hadde søsteren Astrid, 
som ble født 1748 og bosatte seg på Brekke der hun ble gift med Gunder (Gunnar) Bjørnson, som var sønnen 
til Bjørn, som Malene var gift med. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 10. Se også punkt (10) under her. 
Malene var også søsteren til Erik Torgerson, som ble født 1743 og som døde 1812. Han overtok gården 
Lindanger og fikk der blant annet sønnen Lars, som ble født 1786. Se Tysvær bind 4, side 465 og punkt 16. 
Lars bosatte seg også på gården Brekke og ble der gift med Brita Gundersdatter, som ble født 1782 og som 
døde 1829. Hun var datteren til Gunder Bjørnson og Astrid Torgersdatter på Brekke. Se Tysvær bind 1, side 
152 og punkt 13. Se også punkt (13) under her. 
 

Ifølge Tysvær bind 4, side 464 og punkt 13b, ble enken Malene Torgersdatter gift på nytt med Jon Jonson på 
Halseid i Skåre. I Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8, står det John Johnson Halseid og at Malene flyttet til 
han. Jon og John er den samme, og er nok også den samme som Johannes Johannesson, som ble født på 
Halseid i 1749 og som døde 1826. Se Skåre bind 1, side 136 og punkt 8. Johannes overtok gården på Halseid 
etter sine foreldre og var gift med Guri Gotskalksdatter, som ble født 1753 på Straumen i Sveio sokn og døde 
omkring 1780. Johannes arvet jord for 2 ½ spann korn etter sin kone i 1780 og dette er det samme året som 
det var skifte etter Bjørn Brekke. I 1797 arvet Johannes igjen 2 ½ spann korn etter ei Malene Torgersdatter. 
Dette var nok hans andre kone. Er ikke nevnt barn. (19.02.20) 
 

Brekke 9: Her nevnes Brite Olsdatter, født 1707 og død 1788, som enke på Brekke. Da hun er nevnt som 
neste bruker så kan det tolkes som at hun er enken etter Bjørn Bjørnson på Brekke. Se Tysvær bind 1, side 
151 og punkt 8 og 9. Se også punkt (8) over her. Men er nok sannsynligvis ikke enken etter Bjørn, da han ble 
gift på nytt med Malene før 1780 og det stemmer heller ikke med informasjonen i sjeleregisteret fra 1758 for 
Skjold, der hans kone Brite Olsdatter da var 35 år og dermed født omkring 1723. Men denne eldre Brite (Brita) 
kan også ha kommet fra Brekke og kan ha vært datteren til Brite Larsdatter og Ole Gunderson på Brekke? Se 
Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6. Det har skjedd noen ganger at halvsøsken hadde det samme navnet. 
Men dette er bare en gjetning fra min side. Ifølge sjeleregisteret så er ikke den eldre Brite Olsdatter nevnt på 
Brekke i 1758 og bodde nok da en annen plass før hun kom til Brekke.  
 

Kan det være at den eldre Brite har prøvd å ta gården på odel? Tviler litt på det og hun må da eventuelt ha 
tapt saken da Gunder Bjørnson overtok gården etter sin far i 1780. 
 

Se punkt (10) under her. Hvis hun var en eldre datter av Ole Gunderson på Brekke så hadde hun kanskje en 
mulighet til å ta gården på odel etter at den forrige eieren, Bjørn Bjørnson, som døde omkring 1780? Se punkt 
(8) over her. Hvis den eldre Brite (Brita) var en datter av Ole Gunderson så ville hun kanskje ha vært nevnt i 
skifte fra 1735? Kan det være at hun ikke er nevnt i skifte fordi hun var voksen og hadde flyttet til en annen 
plass, der hun hadde giftet seg og stiftet egen familie. At skifte kun inneholdt navnene på de som var hjemme? 



For det er nok ikke den eldre Brite som er nevnt i skifte etter Ole da det her står at hun var barn, var 12 år og 
fikk formynder. Det passer ikke med Brite, som da var cirka 28 år. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 6. Se 
også punkt (6a) over her.  
 

Ifølge Tysvær bind 1, side 151 og punkt 10, så eide Gunder Bjørnson gården i 1780 og hadde arvet den etter 
sin far Bjørn Bjørnson. Se mer på punkt (8) og punkt (10). Så sannsynligvis så bodde den eldre Brite Olsdatter 
i et eget hus på gården og kanskje det var i folgehuset, der Lars Bjørnson og Kari Tollefsdatter hadde bodd og 
kanskje bodde der fremdeles. Se punkt (7) over her.  
Ifølge Tysvær bind 1, side 151 og punkt 9, så giftet den eldre Brite Olsdatter seg med Erik Torgerson 
Lindanger? og at de levde bare et års tid sammen i ekteskap. Hun var nevnt som "Erik Brekkes hustru" da hun 
døde. Trolig var dette den samme Erik som senere var gift med Kari Gudmundsdatter Stråtveit. Erik og Brita 
hadde sønnen Lars, som ble født 1789 og konfirmert 1807 i Skjold. Han overtok gården Brekke i 1804. Se 
Tysvær bind 1, side 152 og punkt 13. 
 

Men her har forfatteren av Tysvær bind 1 sannsynligvis gjort noen småfeil og skriver jo også nede i Tysvær 
bind 1, side 151 og punkt 9, at det er noen problemer ved disse familietilhøvene. Den første feilen er at Brite 
fikk sønnen Lars i 1789 selv om hun døde i 1788 og i kirkeboken står det at hun da var 81 år. Så hun kan ikke 
ha vært moren til Lars og sannsynligvis heller ikke om han hadde vært født året før eller noen år tidligere på 
grunn av hennes alder. Så han var nok ikke hennes sønn. Den neste feilen er han som giftet seg med Brite. 
Ifølge Tysvær bind 4, side 498 og punkt 249, så var hun gift med Erik Larsson, født 1721, og ikke med Erik 
Torgerson Lindanger, som var gift med Kari Gudmundsdatter fra Stråtveit. De to sistnevnte ble gift før 1772 og 
hadde blant annet sønnen Lars, som ble født 1786. Se Tysvær bind 4, side 465 og punkt 16. Dette er ikke 
sønnen Lars, som er nevnt som barn under Brite Olsdatter og Erik Larsson i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 
9. Her har forfatteren gjort en ny feil. Lars, som var sønnen til Erik Torgerson og Kari Gudmundsdatter, var han 
som flyttet til Brekke der han ble gift med Brita Gundersdatter, som ble født 1782 og som døde 1829. Hun var 
datteren til Gunder Bjørnson og Astrid Torgersdatter på Brekke. Se Tysvær bind 1, side 152 og punkt 13. Se 
også punkt (13) under her. 
 

Som nevnt så ble den eldre Brite Olsdatter sannsynligvis gift med Erik Larsson og det var nok han som ble kalt 
"Erik Brekke". Men det er nok feil at de bare var gift cirka et år som det er nevnt i Tysvær bind 1, side 151 og 
punkt 9. De to må ha giftet seg engang før 1786 da de ikke står oppført i den eldste bevarte kirkeboken, som 
begynner med vielser først i 1786. Finner dem ikke der mellom 1786 og 1788, da Brite døde. Så det kan ikke 
stemme at de bare levde et års tid sammen i ekteskap. Brita, som var 51 år gammel i 1758, er ikke nevnt på 
Brekke i 1758 ifølge sjeleregisteret for Skjold og kan være at hun flyttet dit først etter 1758 og ble der gift med 
Erik, som kanskje bodde på Brekke fra tidligere av.  
 

Kan Erik ha vært en sønn av Lars Brekke? Brite ble nevnt som "Erik Brekkes hustru" da hun døde. Ifølge 
Tysvær bind 4, side 498 og punkt 249, ble Erik Larsson født 1721 og forfatteren av Tysvær bind 4 har bare 
funnet ut at han kom fra Brekke og hadde der tidligere vært gift med Brite (Brita) Olsdatter, født cirka 1707 og 
døde 1788. Hun var 36 år eldre enn Erik. Lars Brekke ble født omkring 1708 på Eikeland i Vikedal og kom til 
Brekke cirka 1735/36 da han var nevnt der i skattelistene fra 1736. Se punkt (7) over her. Men tviler på at Erik 
var sønnen til Lars, som bare var cirka 13 år i 1721 da Erik ble født. Tenker at Erik Larsson kanskje har hatt en 
forbindelse til Brekke og kanskje var i slekt med dem siden han bosatte seg der og var gift med Brite Olsdatter. 
Han ble jo også kalt for "Erik Brekke". En gjetning fra min side kan være at han var sønn av Lars Sjurson på 
Risanger i Skjold. Se Skjold bind 1, side 575 og punkt 11. Lars Sjurson var sannsynligvis sønnen til Sivert 
(Sjur) Olsen på Brekke. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 5. Se også punkt (5c) over her. Dermed kan 
Sivert (Sjur) ha vært farfar til Erik. Men Erik er ikke nevnt blant de andre barna til Lars Sjurson i Skjold bind 1. 
Men fødeåret til Erik, som er cirka 1721, passer bra med fødeårene til de andre barna som Lars har. Da man 
er litt usikker på Lars sin datter Siri så kan det være at han også hadde sønnen Erik, som flyttet tilbake der 
faren kom fra. Men som nevnt så er dette bare en gjetning fra min side og har ingen kilder som kan støtte det.  
Men som nevnt tidligere og ifølge Tysvær bind 4, side 498 og punkt 249, så hadde Erik Larsson vært gift med 
den eldre Brite (Brita) Olsdatter og de bodde på Brekke. Det kan hende at de bodde i folgehuset, der Lars 
Bjørnson og Kari Tollefsdatter hadde bodd og kanskje bodde der fremdeles. Man kjenner ikke til om Erik og 
Brita fikk barn sammen og som nevnt så var ikke Lars deres felles barn. Brite døde i 1788 og dette bekreftes 
av kirkeboken for Skjold prestegjeld. Se ministerialbok nr. A 2, 1786-1815, side 6. Der står det at Brithe 
Olsdatter er gravlagt i 1788 i Tysvær og at alderen er oppgitt å være 81 år gammel og dermed født 1707. Det 
står ikke hvor hun bodde. Ingen andre Brithe, Brita og eller Brite Olsdatter er begravet 1788. 
 

Erik giftet seg på nytt i 1789 med Kari Paalsdatter (Pålsdatter), født 1767 og død 1829, fra Lindanger og ikke 
med Kari Gudmundsdatter fra Stråtveit, som var gift med Erik Torgerson på Lindanger. Erik Larsson og Kari 
Paalsdatter bodde først en periode på Brekke der de fikk sønnen Lars i 1789, som bosatte seg på Skjold 
prestegård der han var forpakter. Se Skjold bind 2, side 42 og punkt 45. Dette er nok den samme sønnen 
Lars, som er nevnt i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 9a, og som ble konfirmert 1807. Ikke den samme Lars 
som er nevnt i Tysvær bind 1, side 152 og punkt 13. Omkring 1790-1792 flyttet Erik og Kari til Lindanger i 
Skjold der de fikk datteren Brita i 1792. Hun var nok oppkalt etter Brite (Brita), som var Erik sin første kone. 
Det var ganske vanlig å oppkalle det første barnet etter den avdøde, hvis man hadde vært gift tidligere. Se 
Tysvær bind 4, side 498 og punkt 249. 
 



Men kan fødeåret til Erik Larsson være riktig? Da sønnen Lars ble født i 1789 var Erik blitt cirka 68 år og da 
datteren Brite ble født i 1792 var Erik blitt 71 år. Hans kone Kari, som var født 1767, var 45 år yngre enn Erik. 
Så det kan jo hende at han er født senere da det ikke er noen bevarte kirkebøker som kan bekrefte fødeåret 
hans. Hvis man går ut fra at han er født omkring 1723 eller senere så er det mulig at han kan være sønnen til 
Lars Bjørnson Brekke, som bodde på Brekke og kanskje var gift med enken Kari Tollefsdatter. Se punkt (7) 
over her. Men da Lars først ble kjent med Kari etter 1735 så må eventuelt Erik ha vært en sønn som Lars 
hadde fra tidligere av og som vokste opp hos Lars da han kanskje flyttet sammen med enken Kari. Kanskje 
arvet Erik huset etter Lars og at det var dette huset Erik bodde i da han var gift med den eldre Brite. Men dette 
er bare en gjetning fra min side. Erik kan ha vært en eldre mann da han giftet seg med sin andre kone Kari 
Paalsdatter. (19.02.20) 
 

Brekke 10: Gunder (Gunnar) Bjørnson, født 1755 og død 1810, var sønn av Bjørn Bjørnsen på Brekke og av 
Brita Olsdatter. Se Tysvær bind 1, side 151 og punkt 8. Se også punkt (8) over her. Hans stemor Malene forlot 
nok gården omkring 1780 og sannsynligvis sammen med resten av barna som fortsatt bodde hjemme, da 
Gunder overtok gården i 1780 og det var nok en arv etter sin far Bjørn. Kan hende at det var en odelssak om 
gården omkring 1780 mellom Gunder og Brite Olsdatter, som kanskje var halvsøsteren til hans mor. Se punkt 
(9) over her. Men Brite tapte nok denne saken hvis det var en odelssak, siden Gunder drev gården videre etter 
1780. 
 

Gunder var gift med Astrid Torgersdatter, født 1748 og død cirka 1790, og som kom fra Lindanger i Skjold. 
Hun var datter av Marta Johannesdatter, født 1700 og død 1767, og av Torger Erikson, født 1698/99. Se 
sjeleregister for Skjold fra 1758 og Tysvær bind 4, side 464 og punkt 13. Astrid var søsteren til Erik Torgersen, 
som nevnes i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 9. Men det er nok feil at han var gift med Brite Olsdatter. Se 
punkt (9) over her. Astrid var også søsteren til Malene Torgersdatter, som ble født 1735 og var den andre 
konen til Bjørn Bjørnson Brekke, som var far til Gunder Bjørnson. Se punkt (8) over her. Astrid var også tanten 
til Lars Erikson, som ble født cirka 1786 og bosatte seg på Brekke. Se punkt (13) under her. 
 

Gunder og Astrid hadde sønnen Torger, født 1780 og død 1800 ugift, og datteren Brita Gundersdatter. Se 
punkt (13) og Tysvær bind 1, side 152 og punkt 13. (19.02.20) 
 

Brekke 13: Lars Erikson Lindanger, født 1786 og ikke 1789, kom ikke fra Brekke slik som det står i Tysvær 
bind 1, side 152 og punkt 13. Ifølge Tysvær bind 4, side 465 og punkt 16d kom Lars fra Lindanger i Skjold og 
var sønn av Kari Gudmundsdatter, født 1755 og død 1843, og av Erik Torgerson, født 1743 og død 1812. Erik 
var en av brødrene til Astrid Torgersdatter i punkt (10) over her. Kari Gudmundsdatter kom fra Stråtveit i Vats 
og det er hun som nevnes på Brekke under punkt (9) over her og i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 9. Men i 
Tysvær bind 1 er hun nevnt med feil ektemann. Lars Erikson var nok ikke i slekt med Lars Erikson, som 
nevnes i Tysvær bind 1, side 151 og punkt 9. Se også punkt (9) over her. Lars, som døde 1847, giftet seg med 
sitt søskenbarn Brita Gundersdatter, født 1782 og død 1829. Hun var datter av Gunder Bjørnson og Astrid 
Torgersdatter. Se Tysvær bind 1, side 151-152 og punkt 10 og 13. Se også punkt (10) over her. Lars overtok 
nok gården da han giftet seg med Brita. (19.02.20) 
 

Brekke 29h: Eli Årvik (16c).  
 

DAL 
Tysvær 1, side 158-163. 
 

Dal 15: Sakarias Halvorsen Frøland fikk skjøte på bruk 1 i 1895 for 3500 kroner av Kristoffer (Christopher) 
Einarsen Dal (11h) i følge panteregisteret. Kristoffer hadde fått skøyte på det i 1889 for 2000 kroner av sin far 
Einar Kristoffersen Dal (11). I følge tellingen fra 1900 så bodde Sakarias da i Kirkegaten i Haugesund sammen 
med familien og var arbeidsmann. Han solgte gården til Ole Mandius Monsen Dal (26), som fikk skøyte i 1906 
for 2725 kroner. Tellingen fra 1910 viser at Ole Mandius bodde her da med familien på bruk 1 og var 
gårdbruker. Mandius solgte gården til Botolv Stolt-Nielsen Nordre Askeland (15), som fikk skøyte i 1918 for 
8000 kroner ifølge panteregisteret. Botolv kjøpte da også bruk 2 på Dal av Peder Størkersen Dal (17), som 
hadde fått skilt ut dette bruket fra bruk 1 i 1903 etter å ha kjøpt det av Sakarias Halvorsen Frøland Dal (15). 
Botolv solgte bruk 1 og 2 på Dal til Sven Kristian Knutsen Dal (15A), som fikk skøyte i 1924 for 20000 kroner 
ifølge panteregisteret.  
 

Ifølge tellingen fra 1920 så hadde Botolv en forpakter på Dal og det var Bertel Malenius Olsen Ur, født 1895 
og som kom fra Sedberg fremre i Årdal. Se Årdal bind 2, side 203 og punkt 20h. Bertel bodde her med sin 
kone Otelia Jonesdatter (Jonsdatter), født 1897 og som kom fra Nedre Mæle i Årdal. Se Årdal bind 2, side 126 
og punkt 44d. Kanskje kom de hit omkring 1918/19 til Dal etter at Botolv hadde kjøpt både bruk 1 og 2 her. 
Bertel og Otelia fikk skøyte på hjemgården til Otelia i 1936 og sannsynligvis flyttet de dit omkring 1924 da 
Botolv solgte hele gården. Olaus Olsen Ur, født 1904 og som bodde på Fikstveit (36) i Skjold, var broren til 
Bertel. (16.03.21). 
 

Dal 15A: Sven Kristian Knutsen, som ifølge kirkeboken ble født 1891 i Haugesund og som blir bekreftet av 
tellingen fra 1910, var sønn av skipstømmermann Sven Knutsen, født 1852/53 og som kom fra Kallastein på 
Falnæs prestegård (se Karmøy, Skudenes og Skudeneshavn, side 612 og punkt 23), og av Ceselie (Sissela) 
Håkonsdatter, født 1847 og kom fra Ekrene i Sveen (Sveio). Sveio bind 2, side 322 og punkt 8m. Ceselie var 



nok sannsynligvis Sven Kristian sin andre kone, da det nevnes i boken Karmøy, Skudenes og Skudeneshavn, 
side 612 og punkt 23h at han ble gift 1874 med Gjertrud Helene Abrahamsdatter fra Nesdal i Stryn og som var 
jordmor. Foreldrene til Sven Knutsen, som var far til Sven Kristian, bodde tidligere på bruk 5, på Øvre Risdal 
under Falnæs prestegjeld. Karmøy, Skudenes og Skudeneshavn, side 421 og punkt 12. Familien bodde i 
Skjoldaveien da Sven Kristian ble født ifølge kirkeboken og i 1910 bodde de i Haraldsgaten ifølge tellingen.  
 

Sven Kristian bodde i Haugesund da han ifølge kirkeboken ble gift der i 1918 med Gurine (Gurina) Severine 
Torbjørnsdatter, som kom fra Reileren på Tveit (84) i Skjold, der hun bodde sammen med sin mor Brita og sin 
stefar Nils Jakobsen, født 1853/54 og som kom fra Austrheim Øvre (98d) i Skjold. Nils, som var steinarbeider 
og murer, og Brita ble gift 1899 og bodde da på Myrra, Aurdal i Vats. Soga om Vats, side 415 og punkt H13a. 
Gurine (Gurina) Severine, som ble født 1893 ifølge kirkeboken og døpt i Vats kirke, var som nevnt datter av 
Brita (Berta) Karine Nilsdatter, som ble født 1864 og kom fra Aurdal i Vats (se Soga om Vats, side 414 og 
punkt H10d), og av skomaker og notbas Torbjørn Olsen, født 1865 og som bodde på vestre Eio (Eide) i Ølen. 
Se Ølen 1b, side 207 og punkt 233. Det nevnes i Soga om Vats at Brita Karine reiste til Ølen i unge år og 
ifølge kirkeboken, da Gurine ble født 1893, så står det at Brita Karine var tjenestejente. 
 

Sven Kristian og Gurine Severine bodde i Haraldsgata 31 i 1918 da Cecilie ble født og i 1920 da Svend ble 
født ifølge kirkeboken. I 1921 bodde familien i Haraldsgata 85 da Bertha ble født og i 1923 da Johan ble født 
ifølge kirkeboken. Både i 1921 og 1923 er Sven Kristian oppført som kjører og ifølge Tysvær bind 5, side 261 
og punkt 12 var han blant annet kusk for skipsreder Botolv Stolt-Nielsen. 
 

Sven Kristian fikk i 1924 kjøpe bruk 1 og 2 på Dal i Tysvær for 20000 kroner av Botolv Stolt-Nielsen, som 
hadde kjøpt disse brukene i 1918 ifølge panteregisteret. Se Dal (15) over her og se også Tysvær bind 1, side 
162 og punkt 15A. Barna Martin Kornelius, Gjertrud Karoline og Gudrunn (Gudrund) Kristine ble født her. Sven 
Kristian solgte bruk 2 til Otto Dal (18) i 1927 og bruk 1 til Alf Bauer Rasmussen i 1931. Man vet ikke sikkert 
hvorfor gårdene ble solgt. Men har fått informasjon om at en av sønnene til Sven Kristian ble stanget ned fra 
låvebroen av en geitebukk og dette medførte til at sønnen ble lam og trengte kostbar behandling.  
 

Etter hvert kjøpte Sven Kristian en ny gård og familien flyttet da til bruk 1 på Ådnanes (12) i Skjold, der han fikk 
skøyte i 1931. Sven Kristian døde her i 1962 og Gurine Severine døde i 1987 ifølge gravminnebasen til Slekt 
og Data. Ifølge Tysvær bind 5, side 261 og punkt 12 så ble Gurine Severine født 1892. Men både kirkebøker 
og gravstein viser at hun ble født 1893. (19.03.21). 
 

Dal 16: Alf Rasmussen ble født 1901 i Bergen ifølge tellingen fra 1910 og hans foreldre var Carl Rasmussen, 
som ble født 1865 i Bergen og var handelsborger med manufakturforretning, og Henriette (Harriet) Mathilde 
Monsen, som ble født 1864 i Bergen. Familien bodde i Cappesvei 30a i Bergen i 1910 og i 1922 bor familien i 
Harald Haarfagregate i Bergen ifølge lokaltelling fra 1922. Henriette var da enke. Alf bor hjemme i 1922 og er 
ugift. Finner ikke informasjon om når han kom til Tysvær. 
 

Henny Gudrid Karlsdatter Dankertsen ble ifølge tellingen fra 1910 født 1905 på Haukeland i Årstad kommune, 
som ble en del av Bergen kommune i 1915. Hun var datter av garvesvend Karl Severin Dankertsen, som ble 
født 1882 og kom fra Årstad, og av Gjertrud Berentine (Bertine) Dankertsen, som ble født 1884 og kom fra 
Haugesund. I 1922 bodde familien i Haukelandsvei i Bergen og Henny bodde da hjemme. Finner ikke 
informasjon om når hun kom til Tysvær.  
 

Sannsynligvis kom Alf Rasmussen til Tysvær for første gang i 1931 da han ifølge panteregisteret kjøpte bruk 1 
på Dal for 17000 kroner av Sven Kristian Knutsen på Dal (15A). Alf måtte også skrive en erklæring på at han 
ville bosette seg på eiendommen og drive den som gårdsbruk. Det ble ifølge panteregisteret gitt obligasjoner 
til Harriet Tollaksen, født Rasmussen, på 10000 kroner og til Carl Rasmussen på 6000 kroner. Harriet og Carl 
var søsknene til Alf og pengene var nok et lån til Alf, slik at han kunne kjøpe gården. I 1934 nevnes Alf på Dahl 
for første gang i Adresseboken for Rogaland fylke med skatteligninger. Han har da begynt å betale skatt på 
Dal og hadde da en årlig inntekt på 5000 kroner.  
 

Vet ikke når Henny Gudrid Karlsdatter kom til Tysvær. Men ifølge kirkeboken ble hun og Alf ble gift i 1932 i 
Tysvær kirke og her brukte Alf mellomnavnet Bauer, som også er nevnt i Tysvær bind 1, side 162 og punkt 16. 
I 1931 kjøpe Alf også gården Lia (9) i Tysvær (se mer informasjon under Lia på disse arkene) og i 1962 kjøpte 
han bruk 1 på Brekke (17) i Tysvær av Nils Skipenes.  Dette bruket og gården Lia ble sammenføyd med Dal. 
Ifølge gravminnebasen til Slekt og Data så døde Alf i 1984 og Henny i 2002. (19.03.21). 
 

Dal 16a: Einar, født 1935, kjøpte gården på Dal (16A) av sine foreldre i 1962. Se informasjon under her. 
(19.03.21). 
 

Dal 16b: Berit, født 1938, bodde i Aksdal i Tysvær, der hun døde i 2011 ifølge tilsendt informasjon. (19.03.21). 
 

Dal 16b: Øystein (Øistein), født 1941, ble gift med Inger Dagny Johanne Selmer, født 1942 og kom fra Narvik 
ifølge tilsendt informasjon. De giftet seg 1964 i Narvik og bosatte seg i Birkeland, i Agder. (19.03.21). 
 

Dal 16A: Alf Rasmussen, som ble født 1935 og kom fra Dal (16a) i Tysvær, ble gift 1974 i Ølen med Astrid 
Nikunda Nerheim, som ble født 1940 og kom fra Nerheim i Ølen. Hun var datter av Henry Olaus Kornelius 
Nerheim, født 1901 og døde 1987, fra Nerheim i Ølen, og av Marie Østbø, født 1901 og døde 1966, fra 
Hundvåg i Stavanger. Se Ølen 1B, side 108 og punkt 205.  Delvis tilsendt informasjon. (19.03.21). 



 

NORDRE ASKELAND 
Tysvær 1, side 164-184. 
 

Nordre Askeland 15: Botolv Stolt-Nielsen født 1863 og Louise født 1892. Botolv gift 2 gang med Astrid Mnter 
Rolfsen født 1881. I første ekteskap hadde han og Niels Johan født 1892 gift med Gudrun Braae Johannesen. 
John Botel fikk skøyte på 1/10 av garden i 1974. Barn 1 ekteskap: (a) Aslaug til Nes 27. (d) Lovise bosatt i 
Haugesund. (e) Margrethe bosatt i Haugesund. (g) Anna Marie til Klovning 104. Barn 2 ekteskap: (a) Lill født 
1920.  
 

Nordre Askeland 28b: Barbro (Barbra) Sivertsdatter, født 1870, ble gift med Hans Adolf Knutsen Gismarvik og 
de bosatte seg på Nordre Askeland (44) i Tysvær. Se mer informasjon under her. (17.03.21). 
 

Nordre Askeland 37: Tore (Tor) Olsen og Astrid Helgesdatter kom hit i 1831 fra Aksdal (9.10) i Avaldsnes og 
han fikk folgekontrakt i 1842. Tore, som ble født 1768 og kom fra Kallakot (11e) i Tysvær, døde i 1850 på 
Nordre Askeland. Astrid giftet seg på nytt med Ingebrigt Ingebrigtsen d.y på Nordre Askeland (121). Se mer 
informasjon om henne der på disse arkene.  
 

Tore og Astrid fikk sønnen Helge Andreas, som ble født 1836 og gift 1858 med enken Anna Tostensdatter 
(Torsteinsdatter), som ble født 1813 og som kom fra Lindanger (212c) i Skjold. De hadde husmannsplassen 
Pikhaug (Romsalandsvågen) på Romsaland (99) i Skjold fra 1857. Se mer om dem i Tysvær bind 4, side 67 
og punkt 99. (25.03.21).  
 

Nordre Askeland 44: Hans Adolf Knutsen Gismarvik ble ifølge folketellingen fra 1910 og kirkeboken født 1879 
på Krossnes, Gismarvik (andre oppsitjar 23) i Avaldsnes. Han ble ifølge kirkeboken født som "uekte" og hans 
foreldre var "pige" Ingrid (Inger) Halvorsdatter, som ble født 1848 og som kom fra Gismarvik (se Tysvær bind 
3, side 38 og punkt 23a) og enkemann Knud Knudsen, som ble født 1847 og som kom fra Husebø, Hetland 
prestegjeld. Ligger under Stavanger i dag. Knud var både jagteier og fører, og sildesalter. Se også Gismarvik 
(andre oppsitjar 23) på disse arkene. 
 

Hans Knutsen Gismarvik var ifølge tellingen fra 1910 og 1920 gift med Barbro (Barbra) Sivertsdatter, som 
ifølge tellingene og kirkeboken var født 1870, og som kom fra Nordre Askeland (28b). Se mer informasjon over 
her. Hans og Barbro ble gift 1898. I 1910 bodde de på bruk 3 Neiken på Nordre Askeland ifølge tellingen og i 
1920 bodde de på bruk 17 Langeland på Nordre Askeland ifølge tellingen. Hans var gråsteinsmurer i 1910 og 
murarbeider og gårdbruker i 1920.  
 

Hans og Barbro hadde adoptivsønnen (pleiesønnen) Bjarne Hermand Magnusen hos seg ifølge Tysvær bind 
1, side 174 og punkt 44, og tellingen fra 1920. Han ble ifølge tellingen født 1916 og ifølge kirkeboken ble han 
født på Sundsteigen i Eid. Hans foreldre var Herborg Nilsine Nilsdatter, som var født 1875 og som kom fra 
Sundsteigen (se Kvinnherad bind 5, side 66 og punkt 16e) og løsarbeider Magnus Berntsen, som var født 
1884 og som kom fra Alversund i Alver kommune. Var en del av Hamre kommune frem til 1885. Herborg og 
Magnus ble gift i Eid sokn i 1915 og ifølge tellingen fra 1920 så bodde de da Rossabø i Skåre kommune der 
Magnus var løsarbeider innen stein og jordarbeid. Bjarne ble gift med Signe på Erland (68) i Tysvær. Se mer 
informasjon på Erland på disse arkene.  
 

Hans og Barbro bodde kanskje i Haugesund da de døde, da begge er gravlagt på Vår Frelser Gravlund i 
Haugesund. Ifølge Slekt og Data gravminnebase så døde han i 1959 og hun døde i 1963. (17.03.21). 
 

Nordre Askeland 70: Knut Andreas Olsen, født 1869 og som kom fra Grinde (35) i Skjold, hadde tidligere bodd 
på Lia (8) i Tysvær. Se nyere informasjon på disse arkene. Knut fikk skøyte i 1927 på bruk 9 Stensland, 
Nordre Askeland, av Hans Knutsen Gismarvik for 3000 kroner ifølge panteregisteret. Hans bodde på bruk 3 
Neiken, Nordre Askeland (44), og fikk selv skøyte i 1906 på bruk 9 av Andreas Andersen på Nordre Askeland 
(19) for 1800 kroner. Sannsynligvis flyttet Knut hit omkring 1906/07 da han er nevnt her i tellingen fra 1910 
med sin andre kone Hanne Sofie Torbjørnsdatter, som ble født 1873 og som kom fra Tordalen (6h) i Tysvær. 
Knut var nok innerst (leieboer) eller husmann på Nordre Askeland frem til 1927 da han fikk skøyte. (16.03.21). 
 

Nordre Askeland 121: Ingebrigt Ingebrigtsen d.y. fra Eikeskog (18) i Tysvær bosatte seg på bruk 8, Haugen, 
på Nordre Askeland i Tysvær i 1838. Han ble gift 1817 i Skåre kirke med Oline Olsdatter, som ble født 1784 
og som kom fra Hemmingstad i Skåre. Finner ikke hennes dåp. Men i tellingen fra 1801 så var hun da 18 år 
gammel og oppført som ugift pige på Hemmingstad. Oline døde 1853. 
 

Ingebrigt ble gift på nytt i 1853 med enken Astrid Helgesdatter, som tidligere hadde vært gift med Tore Olsen 
på Nordre Askeland (37) i Tysvær. Se lenger oppe her. Hun kom fra Haraldseid (261) i Skjold og var datter av 
Helge Gjermundson, som ble født 1771, og av Lisbet Gregoriusdatter, som ble født 1767. Se mer om denne 
familien i Skjold bind 1, side 451 og punkt 261. Astrid, som ble født 1798 (1800), døde 1857 på Nordre 
Askeland. 
 

Ingebrigt ble gift på nytt i 1858 med Inger Knutsdatter og ifølge kirkeboken var hun da 41 år, og kom fra 
Haaland. Hennes far var Knud Steensen. Ingebrigt var da 63 år gammel. Finner verken Knud eller Inger på 
Haaland i Skjold eller i Tysvær. (23.03.21). 
 



Nordre Askeland 108: Helene Nilsdatter født 1869 fra Horneland, Stord. Barn (a) Mons Ingolf død 1922. (b) 
Åsta Mathilde Nora død 1971. (c) Magda Helene død 1947 og gift med Karl Vestnes Bringsinghaug, Møre. (d) 
Nils Ingebrigt druknet 1925. (e) Emma født 1909 gift med Martin Skogland, Tysvær 82. 
 

Nordre Askeland 121: Ingrid Larsdatter Nedre Førland 38a. 
 

LIA 
Tysvær 1, side 185-187. 
 

Lia 7: Knut Johnsen Kvidanes, født 1847 og som kom fra Kvitanes (7a) i Skjold, fikk skøyte på gården i 1875 
av John Kristoffersen for 300 kroner ifølge panteregisteret. Han ble gift 1875 med Eli Knutsdatter, født 1841 og 
som kom fra Tveit indra (25g) i Skjold. Ifølge tellingen fra 1891 bodde de da på bruk 1, Lia. Knut og Eli flyttet til 
Kvitanes (8) i Skjold da han fikk skøyte der i 1891 for 2400 kroner. Ser mer informasjon om barna i Tysvær 
bind 5, side 418 og punkt 8. 
 

I følge panteregisteret så solgte Knut Johnsen Kvidanes gården til T. Sandvig, som får skøyte i 1916 for 5000 
kroner. T. Sandvig selger gården videre til Botolv Stolt-Nielsen Nordre Askeland (15), som fikk skøyte i 1918 
for 4000 kroner ifølge panteregisteret. (16.03.21). 
 

Lia 8: Knut Andreas Olsen, født 1869 og som kom fra Grinde (35) i Skjold, står oppført som gårdbruker og 
selveier av bruk 1 på Lia ifølge tellingen fra 1900. Men dette står ikke nevnt i panteregisteret. Sannsynligvis 
var Knut innerst (leieboer) på Lia og leide av Knut Johnsen Kvidanes. Se Lia (7). Knut Andreas ble gift 1898 
med Karen Kristine Tormodsdatter, som var født 1860 og som kom fra Dal (25c) i Tysvær. Hun var død før 
1910 og da var Knut Andreas gift med Hanne Sofie Torbjørnsdatter ifølge tellingen fra 1910. Hanne (Hanna) 
ble født 1873 og som kom fra Tordalen (6h) i Tysvær. Ifølge tellingen fra 1910 bodde Knut Andreas og Hanne 
Sofie da på bruk 9 på Nordre Askeland (70) i Tysvær. (16.03.21). 
 

Lia 9: Alf Bauer? Rasmussen, født 1901 ifølge tellingen fra 1910, fikk skøyte på Lia i 1931 ifølge 
panteregisteret og han kjøpte det for 17000 kroner av Kristian Knutsen Dal (15A), som selv fikk skøyte i 1924 
da han kjøpte gården av Botolv Stolt-Nielsen for 20000 kroner. Se Lia (7) på disse arkene. Alf bodde 
sannsynligvis på Dal (16) i Tysvær. Se mer informasjon om han der. (16.03.21). 
 

ØVRE FØRLAND 
Tysvær 1, side 188-198. 
 

Øvre Førland 21: Hans Nilsson gift 2 gang 1849 med enken Kari Johannesdatter født 1777 fra Straum, Skjold. 
Se Tysvær 4, side 103, Straum (18). 
 

NEDRE FØRLAND 
Tysvær 1, side 199-218. 
 

Nedre Førland 37b: Marta Serine gift 1 gang med Endre O. Austerheim Heskja (35a). Barn: (a) Else Taletta 
født 1923. 
 

Nedre Førland 37c: Nils Henrik gift med Olga Amalie Austerheim Heskja (35e).  
 

Nedre Førland 38a: Ingrid til Nordre Askeland 121. 
 

Nedre Førland 88: Trond Sakariason født 1780 og Anna Torbjørnsdatter født 1782 flyttet til Årek i Skjold. Se 
Tysvær 5, side 438, Årek (29). 
 

Nedre Førland 138: Asbjørn Støyva er fra Byrkjelo, Nordfjord og foreldre er Petrine Åland og Adolf Støyva. 
Asbjørn gift 1965. Barn: (a) Anita født 1966 og gift 1990 med Kjell Terje Skrunes, Nes (20d) født 1961. De to 
har datteren Tale, født 1991. (b) Vidar født 1969 og forlovet med Elise Marie Aarøy født 1971. (c) Thomas født 
1977. 
 

SKOGEN 
Tysvær 1, side 219-223. 
 

Skogen 13: Johannes og Inger bodde på Søndenå 49A, i Tillegg.  
 

SØNDENÅ (SØNNARÅ) 
Tysvær 1, side 224-237. 
 

Side 230: Bilde er av bruk 4 og ikke av bruk 3. 
 

Side 232: Bilde er et kurs fra 1937. Fra venstre sitter Helga Nesse, Gerd Nesse, Tonny Førland, Henny 
Askeland, Julie Nesheim, Helene Eikeskog, Astrid Førland. Fra venstre står Marta Høyvik, Gunnbjørg 
Rønnevik, Anna Hjeltnes og lærer, Helene Eikeskog, Rønnevik. 
 

Søndenå 13f: Frans Sjursen, som ble født 1817, bodde på Raunås på Mykje i Avaldsnes fra siste halvpart av 
1840 årene. Ble gift 1842 med Inger Elisabet Eliasdatter, som ble født 1815 og kom fra Rabben på Nordtveit 
(andre oppsitjarar 5c) i Avaldsnes. Hun var datter av Elias Iversen, som ble født 1781, og av Anna Kristine 
Larsdatter, som ble født 1718. Se Tysvær bind 3, side 91 og punkt 5. Frans og Inger fikk 5 barn på Mykje og 



Frans bodde der som enkemann i 1900. Se mer om familien i Avaldsnes bind 2, side 414 og punkt 44. 
(21.03.21). 
 

Søndenå 20b: Eldbjørg og Henrik Bådsvik se 95.  
 

Søndenå 23: Arnt (Arents, Arent) Silius Pedersen Søndenaa, som ble født 1885 og kom fra Søndenå (22d) i 
Tysvær, var gift med Bertine Elise Knutsdatter, som ble født 1885 og kom fra Kvitanes (8b) i Skjold. De fikk 
skøyte på bruk 2 i 1912 ifølge panteregisteret. Ifølge tellingen fra 1910 er Arnt da både veiarbeider og 
gårdbruker. Han tok nok over driften på hjemgården i ung alder da hans far døde i 1893. I tellingen fra 1920 er 
han kun oppført som gårdbruker. 
 

I 1946 ble bruk 30 på Søndenå skilt ut fra bruk 4 ifølge grunnboken og dagens hus på bruk 30 ble flyttet fra 
Hundsnes. Arnt og Bertine bosatte seg nok der, da hans bror Olaus Johan Pedersen Søndenaa, som ble født 
1892 og kom fra Søndenå (22g), overtok gården. Olaus fikk først skjøte på gården i 1956 ifølge grunnboken, 
da Arnt døde. Ifølge grunnboken ble det også gjort en avtale i 1956 der Bertine Elise hadde rett på å kjøpe 
melk, poteter og korn til leverandørpris fra gården, og skulle ha rett til å ha 2 sauer med lam på gården. Hun 
døde i 1968 ifølge gravminnebasen til Slekt og Data. (19.03.21). 
 

Søndenå 24: Olaus Johan Pedersen Søndenaa, som ble født 1892 og kom fra Søndenå (22g) i Tysvær, ble 
gift 1916 med Eli (Ellen, Ella) Halvorine (Halvordine) Knutsdatter Nerheim, som ble født 1896 og kom fra bruk 
2 Litle Nerheim, Nerheim i Ølen. Se Ølen 1b, side 107 og punkt 204g. Hun var datter av Knut Larsen, som ble 
født 1853 og kom fra Aartun i Sauda og av Ellen (Eli) Halvardsdatter, som ble født 1863 og kom fra Vela i 
Sand. Ølen 1b, side 107 og punkt 204.  
 

Olaus bodde hjemme i 1910 ifølge tellingen og han var da rikstelegrafarbeider. I 1920 bodde han på bruk 6 på 
Husebø, Hundvåg i Stavanger sammen med Eli. Han jobbet da som agronom. Ifølge tilsendt informasjon så 
hadde Eli nær familie/slekt på Husebø og at det var der Olaus møtte henne. Ifølge kirkeboken ble de gift i Ølen 
i 1916 og bostedsadressen var Stavanger. Ifølge den tilsendte informasjonen ble alle barna født i på Hundvåg. 
Senere var Olaus inspektør på Rosenborg verft. Man vet ikke når Olaus og familien flyttet tilbake til Søndenå. 
Men det er etter 1930 og før 1956, da det nevnes i Tysvær bind 1, side 230 og punkt 24, at han hadde drevet 
gården før han fikk skjøte på den i 1956 ifølge grunnboken. Utenom å være gårdbruker, så var Olaus også 
poståpner. Ifølge gravminnebasen til Slekt og Data så døde Olaus i 1971 og Eli i 1968. (19.03.21). 
 

Søndenå 24a: Per Laurits, født 1921 og døde 2005 på Søndenå, var gift med Borghild Smith Lothe, som var 
født 1926 og kom fra Haugesund. Han overtok gården i 1968 og huset på gården ble etter hvert brukt som 
feriehus, da Per og Borghild bosatte seg i Bryne. De fikk der barna (1) Ruth Lothe, født 1952 og gift med 
Lennart Nordstrøm, født 1950 og fra Stockholm. De bosatte seg der. (2) Arnt Emil Olaus, født 1953 og gift med 
Helga Ekeland, født 1954. De bosatte seg på Ålgård. Denne informasjonen har jeg fått tilsendt.  
 

Ifølge Tysvær bind 1, side 230 og punkt 24a så ble selve gården paktet bort. Ifølge Grunnboken fikk Per skjøte 
på gården i 1968 for 30000 kroner og samtidig også skjøte på bruk 28 (30?) på Søndenå. Ifølge grunnboken 
ble det gjort en avtale i 1968 om at foreldrene Olaus og hustru hadde rett til å bebo hele våningshuset så 
lenge som de levde. Bruk 28 kan være feilskrevet og at det skal være bruk 30 der Bertine Elise Søndenaa 
bodde. Se Søndenå (23) over her. Finner ikke bruk 28 på kartverket. Hun hadde ikke barn og døde i 1968. 
(19.03.21). 
 

Søndenå 24b: Ellen Konstanse ble født 1924 og hadde sønnen Ernst Magne Søndenå, som ble født 1944 i 
Stavanger og som døde 1998 på Jessheim i Ullensaker. Ellen reiste til Stockholm før krigens slutt og ble der 
gift med Fritz Evert Leonard Sjøstedt. Sammen fikk de sønnen Per Olaf, som ble født 1953. Ellen overtok bruk 
30 på Søndenå i 1967 ifølge grunnboken. Det hadde tidligere tilhørt hennes tante Bertine Elise Søndenaa 
(23), og brukte huset her som sommerhytte. Hun døde i 2010 på Kungsholmen i Stockholm og sønnen Per 
Olaf fikk eiendommen på Søndenå i 2013 og dette bekreftes av grunnboken. Deler av denne informasjonen 
har jeg fått tilsendt. (19.03.21). 
 

Søndenå 24c: Laura Cecilie ble født 1930 og bosatte seg på Nesttun i Bergen, der hun var gift med Kåre 
Aarvik (Årvik), som ble født 1931 i Vikebygd, Ølen og som døde 1994 på Nesttun. Han var administrerende 
sjef i Televerket for Bergen og Haugesund. Laura, som døde 2015, kjøpte bruk 39 på Søndenå i 1967. De to 
hadde barna (1) Per Annstein, født 1955, som har vært politisjef i Haugesund og nå tingrettsdommer i 
Haugaland tingrett. Bor i Haugesund og gift med Toril Halsjø, født 1958. (2) Ole Jan ble født 1959 og ble gift 
med Kari Andal, som ble født 1959. De bosatte seg i Haugesund og har bruk 21 på Nes i Tysvær. (3)  Eli 
Helen ble født 1959 og ble gift med Christian Lien, som ble født 1956. De bosatte seg på Nesttun i Bergen. 
Deler av denne informasjonen har jeg fått tilsendt. (19.03.21). 
 

Søndenå 25d: Sivert døde 1953.  
 

Søndenå 49: Gabriel døde 1918. Enka solgte til Laurits Tormodsen (51) i 1919. 
 

Søndenå 49a (ny): Johannes Hansen Bringedal (34d), født 1898 og død 1989, gift med Inger Larsdatter 
Bjørkheim, Bjørk (16c), født 1898 og død 1981. I boka er dette feilaktig ført på Skogen, side 223, etter Norges 
Bebyggelse. Han var først i Amerika, kom hjem i 1923 og kjøpte bruk 11 Børsheim av Lars og Serine Nesse, 
Hervik 190. De hadde kjøpt eiendommen av Laurits Sivertsen Askeland (28h) og Signe Johannesdatter, 



Skogen (5a), som bygde huset i 1910 som handelsplass. I 1927 kjøpte han bruk 6 av Laurits Tormodsen (51), 
og i 1945 bruk 29. Johannes og Inger hadde barna: (a) Hans født 1928. Se neste punkt.  
 

Søndenå 49B: Hans Johannesen Bringedal født 1928. Se forrige punkt. Gift 1958 med Anna Olava Mæland, 
født 1936 fra Bømlo. Han overtok i 1974, men bor selv på Hjøllo i Odda og leier garden bort til beite. Barn: (a) 
Jard født 1962. (b) Kjersti født 1964. (c) Ingve født 1966 har sønnen Jørgen Løvold født 1989, Bergen.  
 

Søndenå 62: De hadde også barnet Jørgine. 
 

Søndenå 83: Arne Olav Amdal gift 1971 med Else Berit Halle født 1947, Stavanger. Barn: (a) Rita født 1972. 
(b) Tor Arne født 1974. (c) Erik født 1985. 
 

Søndenå 84: Einar Sigbjørn Amdal født 1939 og Astrid har også barna: (b) Bjørn Einar født 1968. (c) Eva 
Johanne født 1970. (d) Unni født 1972.  
 

NES 
Tysvær 1, side 238-249. 
 

Nes 20b: Grete Havn født 1961. 
 

Nes 20d: Kjell Terje. Se Nedre Førland (138a) på disse arkene.  
 

Nes 20e: Odd Vegar ugift. Fjern  
 

Nes 20g: Gerd Solveig født 1963 til Klovning 87. 
 

Nes 22: Eli Svendsdatter født 1798 og ble gift 2 gang 1861 med enkemann Ole Johannesen Våg, Skjold. 
 

Nes 26: Skal være: John Knutsen Haaland solgte til Christian Haaland. Sjå Nordre Askeland 15a.  
 

Nes 27: Aslaug Haaland kjøpte av Christian Haaland. Nordre Askeland 15a.  
 

Nes 76: Barn: (a) Eirik født 1983. (b) Frode født 1986. (c) Gry født 1989.  
 

KLOVNING  
Tysvær 1, side 254-265. 
 

Klovning 21c: Jakob Hervik (161) på dette ark. 

 

Klovning 40a: Laura Johanne ble født 20/1-1903 og døpt hjemme 24/1-1903. Dåpen ble stadfestet 8/3-1903 i 
kirkeboken og ble oppført som uekte barn. Hennes far var Villeik Larsen Falkeid (118c), født 1866 og død 
1947, og hennes mor var tjenestejenta Marta Sofie Larsdatter Falkeid (118g), født 1878 ifølge tellingen fra 
1900. Ifølge tellingen fra 1910 ble Marta født 29/9-1879. Villeik og Marta var søsken, og dette bekreftes i 
kirkeboken. Dette var nok straffbart. Men finner ingen informasjon om at saken ble fulgt videre. Marta var 
tjenestejente og bestyrerinde på gården hos Villeik ifølge tellingen fra 1900, og sannsynligvis flyttet hun hjem 
til foreldrene sine da hun var gravid eller fødte barnet. 
 

Ifølge tellingen fra 1910 bodde hun da hos sine foreldre på Falkeid (118) og de var nå føderaadsfolk. Marta 
jobbet som tjenestejente på gården, som ble drevet av hennes to brødre Tjerand Martin, født 1876, og Johan, 
født 1883. Marta ble gift med Ludvig (Ludvik) Andreas Henriksen 3/11-1920 og de bosatte seg på Sandvik 
(18). Bekreftet av kirkebok. Ludvig, som ble født 1871 og kom fra Sulen, fikk skøyte på bruk 1, Sandvik, i 
1919. Han hadde tidligere vært gift med Lisbet, som døde før 1919, og hadde 6 barn med henne. Se navnene 
på disse under Sandvik (18). Et av barna var Adolf Elias Ludviksen, født 1901 og død 1950 (1953?). Han tok 
over gården Sandvik (19) etter faren og ble gift 1949 med Laura Johanne, som var datteren til Marta. Laura 
døde 22/5-1986. (04.07.20). 
 

Klovning 72: Hans Arne Hansen er gift med Berta Serine Fredsvik født 1941. De kjøpte bruket av Bjarne 
Svalland i 1986. Barn: (a) Håkon født 1964. (b) Sølvi født 1967. (c) Anne Gurine født 1977. 
 

Klovning 74a: Barn: (a) Ingvild Alice født 1973. (b) Else Kristine 1976. (c) Knut Andreas født 1979. (d) Anna 
Serine født 1985.  
 

Klovning 87: Rudi Aas født 1963 gift med Gerd Solveig Skrunes født 1963, Nes (20g). Se disse arkene. 
 

Klovning 104: Anna Marie Nilsen er fra Nordre Askeland 15g.  
 

ERLAND 
Tysvær 1, side 289-300. 
 

Erland 14i: Ellen Malene Erland født 1898 og Reinert Severin Holgersen født 1894 bodde på Nesheim. Se 
Tysvær bind 3, side 269, punkt 4 under bruksnummer 2. 
 

Erland 15a: Nils født 1924.  
 

Erland 29: Lorenze E. Apeland er datter til Einar Heskja 24a.  
 

Erland 44b: Torvald Severin, født 1902 og død 1974, var gift med Vegner Severine Hansen født 1908 og død 
1972 fra Haugesund. Bodde i Haugesund. Barn: (a) Odd Mikal født 1928 og død 2018. Bodde i Haugesund. 



(b) Solveig Rigmor født 1932 og død 2008. Bodde i Førre, Tysvær. Se Tysvær bind 3, side 357 og bruk 364. 
Se Førre (364.1) på disse arkene. (c) Hendry født 1934 bor i Moss. (d) Tor Waldemar født 1943 og død 2010. 
Bodde i Førre, Tysvær. Se Tysvær bind 3, side 357 og bruk 363. Se Førre (363.1) på disse arkene. (12.07.20). 
 

Erland 67: Stener Sigvedsen Tysvær, som ble født 1874 og som kom fra Tysvær (66f), hadde i 1920 bruk 7 på 
Erland ifølge tellingen. Ifølge Tysvær bind 1, side 300 og punkt 67, så overtok han bruk 10 Rygg på Erland i 
1925. Ifølge tellingen fra 1910 var han da fisker. Stener hadde blant annet datteren Signe Karoline som 
overtok bruket. Se neste eier på Erland (68). (17.03.21). 
 

Erland 68: Signe Karoline Tysvær, født 1916 og datter av forrige eier av bruk 10 på Erland (67), var gift med 
Bjarne Hermand Magnusen Gismarvik, som ble født 1916 på Sundsteigen i Eid. Ifølge tellingen fra 1920 var 
Bjarne da adoptivsønn (pleiesønn) hos Hans Adolf Knutsen og Barbro (Barbra) Sivertsdatter på Nordre 
Askeland (44) i Tysvær. Se informasjon der på disse arkene. Signe, som døde 2002 ifølge Slekt og Data 
gravminnebase, og Bjarne, som døde 1987 ifølge Slekt og Data gravminnebase, bosatte seg i Haugesund. 
(17.03.21). 
 

Andre: Ifølge kirkeboken bodde gårdbruker Jørgen Danielsen og Karen Serine Nilsdatter på Erland i Tysvær 
da hun døde dette året. Er ikke nevnt i Tysvær bind 1 under Erland. Se mer informasjon om Jørgen og Karen 
Serine på Gismarvik (10.3) under Avaldsnes på disse arkene. (20.03.21). 
 

LUNDERVOLL 
Tysvær 1, side 301-309. 
 

Lundervoll 33: Marta Halleland født 1888 fra Halleland i Skjold.  Se Tysvær bind 5, side 366 og 37b. Barn: (a) 
Gurine født 1912. (b) Borgild født 1914.  
 

Lundervoll 39Ad: Halvard Bakken døde 10.04. 1940 då linjeskipet "Tosca" var senket av tyskerne under andre 
verdenskrig. Halvard var da 18 år gammel. 
 

TYSVÆR 
Tysvær 1, side 310-334. 
 

Tysvær 59i: Navnet skal være Knut Henrik.  
 

Tysvær 66f: Stener Sigvedsen, født 1874, hadde ifølge tellingen fra 1920 bruk 7 på Erland (67) i Tysvær.  
 

Tysvær 73: Helge Johannessen (Johanessen, Johanesen), som ble født 1820 og kom fra Tysvær (22d), var 
gift med Siri Olsdatter, som ble født 1820 og kom fra Øvre Kvinnesland (8f) i Tysvær. Helge fikk feste på bruk 
4 Sletten (Slætten) i Tysvær i 1842 og er nevnt der i tellingen fra 1865 som husmann med jord. Ifølge tellingen 
fra 1875 så bodde familien på Labben i Tysvær. Etter en beskrivelse om hvor dette lå så var det omtrent på 
samme plassen som Sletten og var nok da samme eiendommen. I 1875 var Helge da både husmann med jord 
og snekker.  
 

I 1875 er det kun døtrene Anne Marie og Gunela, som da er cirka 22, som bor hjemme. Ifølge folketellingen fra 
1875 så står det at Gunela forsørges av faren. Ifølge tellingen fra 1891 så nevnes det ikke noe bosted. Men at 
det er i tellekrets Hetland og kirkekretsen. Sannsynligvis bor de på samme plassen i nærheten av kirken i 
Tysvær. Både Gunela og Anne Marie bor fortsatt hjemme og begge er ugift. Siri Olsdatter døde i 1893 og før 
1900 flytter Helge til Gismarvik i Avaldsnes (10.3) der han bodde ifølge tellingen fra 1900 hos datteren sin 
Anne Marie, som da er gift og har bosatt seg på Gismarvik. Kanskje flyttet han dit før 1895 da datteren Gunela 
døde på Gismarvik i 1895. Hun flyttet nok dit sammen med faren. Helge døde der i 1907. Se Tysvær bind 3, 
side 28 og punkt 3. (20.03.21). 
 

Tysvær 73b: Ole, som ble født 1847, var ifølge tellingen fra 1865 bakerdreng i Stavanger og bodde da i 
bydelen Uhrens Rode og kan se ut som han hadde rom hos bakermester Ole Danielsen, født 1819 og kom fra 
Frue sogn (Stavanger?). Ifølge Tysvær bind 7, side 316 og punkt 18g, så flyttet Ole til Haugesund i 1870 og 
var da bakermester der. Dette var samme året som han ble gift med Marta (Marthe, Marthine) Sofie (Sofia, 
Sophie) Sørensdatter Langballe, som ble født 1847 og kom fra Nedstrand strandstad (Strannå) (18g). Hun var 
datter av landhandler Søren Krass Hansen Langballe, som ble født 1800 og kom fra Nedstrand (16f), og Anna 
Serina Nilsdatter, som ble født 1815 og som kom fra Alstveit (23b) i Nedstrand. Se Tysvær bind 7, side 315 og 
punkt 18. Ifølge tellingen fra 1875 var Søren også poståpner og drev på med hagedyrking. 
 

Ifølge tellingen fra 1875 var Ole nå bakermester i Stavanger med eget verksted (bakeri) og bodde nok på 
samme plassen som bakeriet i Bredgaten i Stavanger. De hadde da pleiedatteren Serine, født 1870, hos seg. 
Ifølge tellingen fra 1885 bodde den lille familien da i bydel 5te Rode og nummer 524b, som i dag er Øvre 
Strandgate 36 i Stavanger. Ole var da fortsatt bakermester. Ifølge tellingen fra 1900 bor de fortsatt på samme 
adresse og nå har pleiedatteren flyttet ut. Av tellingen kan det se ut som at han har bakeri her, da det er to 
bakersvend, en butikkjomfru og en tjenestepike på samme adresse. Ole var fortsatt bakermester. I de siste 
tellingene blir etternavnet Helliesen brukt på familien. Ifølge tellingen fra 1910 bodde Ole og Marta da i Kaptein 
Langesgate 31 og han står nå oppført som forhenværende bakermester og rentenist. Marta sin søster, 
Gunelia, var gift med Torbjørn, som var broren til Ole. (20.03.21). 
 



Tysvær 73c: Sivert Johan, som ble født 1850, flyttet til Stavanger i 1872 ifølge Tysvær bind 1, side 325 og 
punkt 73c. Ifølge tellingen fra 1875 var han da på Høynes (Høines) i Skudenes prestegjeld og var oppført som 
skipsfører. Sivert var da gift med Maria (Marie) Olsdatter, som ble født 1849 og som kom fra Høynes. Hun var 
datter av Ole (Ola) Larsen, som ble født 1819 i Falnæs sogn, og av Berte (Berta) Karine Torkelsdatter, som 
ble født 1820 i Falnæs sogn. Ifølge tellingen fra 1875 så kan det se ut som at begge familiene bodde på 
samme adresse på Høyland og Ole var da husmann med jord og deltok også på Nordlandsfiske.  
 

Sivert Johan og Maria, som ble gift 1872, bodde senere i Skudeneshavn (585) og han var da skipper. Se mer 
om familien i boken Karmøy, Skudenes og Skudeneshavn, side 827 og punkt 585. Foreldrene til Maria bodde 
senere også i Skudeneshavn (508). Se mer om familien i boken Karmøy, Skudenes og Skudeneshavn, side 
812 og punkt 508. (20.03.21). 
 

Tysvær 73d: Gunela, som ble født 1853, bodde hjemme hos foreldrene og var ugift. Hun døde 1895 på 
Gismarvik i Avaldsnes og bodde da sannsynligvis på bruk 10 Halsen, Gismarvik (10.3), hos Anne Marie, som 
var søsteren hennes. Deres far Helge bodde også der. (20.03.21). 
 

Tysvær 73e: Johannes, som ble født 1857, flyttet til Stavanger før 1875 og ifølge tellingen fra 1875 var han da 
bakerdreng (bakersvend) hos sin bror Ole Helgesen, som var bakermester med eget verksted (bakeri) i 
Stavanger. Johannes, som da var ugift, bodde nok hos sin bror i Bredgate i Stavanger og det var nok samme 
adresse som verkstedet (bakeriet). Ifølge tellingen fra 1885 var Johannes da blitt bakermester og bodde da i 
Østrevaagsalmendingen i Stavanger. Kanskje jobbet han fortsatt hos sin bror? 
 

Ifølge tellingen fra 1885 var han da gift med Kristine Andersdatter, som var født 1854 på Hovland og kom fra 
Orrestad i Helleland sogn. Hennes foreldre var Anders Ellingsen, født 1827 og som kom fra Hogstad, og Ane 
Olsdatter, født 1851 og som kom fra Hovland. Se Hetland skipreide bind 2 Helleland sokn, side 679 og punkt 
111. De hadde tidligere bodd på Hovland. Se Hetland skipreide bind 2 Helleland sokn, side 444 og punkt 103. 
Johannes og Kristine hadde ifølge tellingen fra 1885 fire barn. 
 

Ifølge tilsendt informasjon bodde familien en periode i Egersund der Johannes var bakermester, før de flyttet til 
USA i 1890 sammen med sine da åtte barn. De fikk senere tre barn til. I USA brukte familien etternavnet 
Hilgesen og i 1900 bodde familien i Minneapolis, der Kristine døde i 1896. (20.03.21). 
 

Tysvær 73h: Anne Marie, som ble født 1865, giftet seg i 1891 med sjømannen Daniel Edvard Jørgensen, som 
ifølge kirkeboken angående vielsen ble født 1865 og kom fra Vatnaland (8.1a) på Bokn. De bosatte seg på 
bruk 10 Halsen på Gismarvik (10.3) i Avaldsnes. Se Tysvær bind 3, side 28 og punkt 3. Se også mer 
informasjon om dem under Gismarvik på disse arkene. (17.03.21). 
 

Tysvær 73i: Torbjørn (Thorbjørn), som ble født 1844, ble gift 1869 med Gunelia Sørensdatter Langballe, som 
ble født 1845 og som kom fra Nedstrand strandstad (Strannå) (18f). Hun var datter av landhandler Søren 
Krass Hansen Langballe, som ble født 1800 og kom fra Nedstrand (16f), og Anna Serina Nilsdatter, som ble 
født 1815 og som kom fra Alstveit (23b) i Nedstrand. Se Tysvær bind 7, side 315 og punkt 18. Ifølge tellingen 
fra 1875 var Søren også poståpner og drev på med hagedyrking. Gunelia var søsteren til Marta, som var gift 
med Ole, som var broren til Torbjørn.  
 

Gunelia og Torbjørn flyttet til Stavanger i 1869, der datteren Anne (Anna) Sesilia (Siselia) ble født 1873/74. 
Ifølge tellingen fra 1875 bodde Gunelia og Torbjørn da i Nedstrand hos hennes foreldre. Han var da sjømann, 
matros og stuart, og var blant annet på reise til Amerika ifølge Tysvær bind 7, side 316 og punkt 18f. Ifølge 
tellingen fra 1885 var Torbjørn da blitt pakhusforvalter og de bodde i 3de Rode og gårdsnummer 256, som i 
dag er Høllebjerggate 9 i Stavanger. Datteren Anne bodde hjemme og de hadde nå også datteren Sølga 
Krass, som ble født 1883/84 i Stavanger. I tellingene bruker familien etternavnet Helliesen.  
 

Ifølge tellingen fra 1900 bodde familien da i Skolegaten og Torbjørn var da kolonialhandelsmann (kjøpmann) i 
Stavanger. Datteren Sølga er oppført med yrke kassererske og jobbet kanskje hos faren. Familien var blitt 
større og nå hadde Torbjørn og Gunelia også barna Helge, som var født 1886 og som jobbet som 
butikkbetjent (kanskje hos faren), og Olene Sofie, som var født 1890. Ifølge tellingen fra 1910 bodde familien 
da i Klinkenbergbakken 9 og Torbjørn var da fiskehandler. Tre av barna bodde hjemme og det var Anne, som 
var ugift og handlende i frukt, Helge, som var ugift og fiskehandler, og Sofie, som var ugift og jobbet som 
lagerarbeiderske på en hermetikkfabrikk. (20.03.21). 
 

Tysvær 82g: = Kirsten.  
 

Tysvær 145: Kjell Arne Kallekodt er gift med Anny Silden fra Silda i Nordfjord.  
 

Tysvær 151: Navnet er Egil Henrik Bjørlo.  
 

HÅLAND 
Tysvær 1, side 335-347. 
 

Håland 12: Osmund fikk skøyte på Hindervåg, Avaldsnes 1761.  
 

Håland 60: Tilvarende Tysvær 59.  
 



Håland 61: Størker Jonsen født 1845 og Jørgine (Georgine) født 1846 og ikke 1845 flyttet til Bjoland i Skjold. 
Hun kom fra Rossadal (12d). Tysvær bind 2 og side 146. Se hele familien på Bjoland (24). Tysvær bind 4 og 
side 226. 
 

LØNNING  
Tysvær 1, side 348-356. 
 

Lønning 23b: Hans til (50).  
 

Lønning 24f: Tilv. nr. 50 og ikke til 34.  
 

BRINGEDAL 
Tysvær 1, side 360-368. 
 

Bringedal 19: Skal helst stå etter (26) på bruk 2.  
 

Bringedal 27: Ingeborg Torsdatter trolig fra Kallakot 35. De hadde også barnet Berte født 1831 og død ung. 
 

Bringedal 29: Nils og Synnøve hadde også disse barna: (a) Ole Abraham født 1850 og død ung. (b) Marie født 
1859 og død ugift 1933.  
 

Bringedal 33c: Berta og stryk ut Bjørk 14. 
 

Bringedal 33d: Inger Karine gift 1908 med enkemann Ole Ivar Pedersen Dueland. 
 

Bringedal 34: Hans Andreas døde 1907 og Inger Oline døde 1940. Hans drev gården og hun var den første  
kommunale tilsette jordmor i Tysvær og tok mot barn til hun var i 80 årsalderen.  
 

Bringedal 34b: Berte Karine til Bjørk 14.  
 

Bringedal 34d: Johannes: Søndenå 49A. Se disse arkene. Stryk Skogen 13.  
 

Bringedal 34e: Larseus død 1983.  
 

Bringedal 38b: Nils Severin var maskinsjef.  
 

Bringedal 39: Eli Torsdatter trolig fra Kallakot 35.  
 

BJØRK 
Tysvær 1, side 369-375. 
 

Bjørk 14: Berte Karine Bringedal (34b). Stryk siste setning: Hun hadde før vært gift ...  
 

Bjørk 16c: Inger til Søndenå 49A. Se disse arkene. 
 

HESKJA 
Tysvær 1, side 376-389. 
 

Heskja 17: De hadde også barna: (g) Malene født 1861 gift med enkemann Lars Fransen født 1825 Nordre 
Askeland (74d) og død 1910. Susort 47. (h) Gunvor født 1865 og gift med Reinert Severin født 1880 Susort 
(22e). Susort 24. 
 

Heskja 21f: Bertine gift med Georg Apeland og ikke med Einar. 
 

Heskja 35a: Endre gift med Marte Serine Nedre Førland 37b. 
 

Heskja 35e: Olga Amalie gift med Nils Henrik Nedre Førland 37c.  
 

BILDE 
Tysvær 2, side 6. 
Bilde av mannskapet på "Solrunn": Den "ukjente" er Nils Johannes Tjoland født 1923 på Fosenøy, Avaldsnes.  
 

VÅGEN  
Tysvær 2, side 13-20. 
 

Vågen 15: Roald og Guri flytte til Grinde, Skjold. Det står at de giftet seg i 1845. Men under Grinde der de 
bodde står det at de giftet seg 1850. Se Grinde (70), Tysvær bind 5, side 318. (14.02.18). 
 

Vågen 20c: = Serina. 
 

Vågen 20g: Reinert på Vatland.  
 

Bilde side 19: Bilde til venstre er av Lars Jonas Bjørk, Kallakot 15. 
 

SLOGVIK 
Tysvær 2, side 21-31. 
 

Slogvik 24: Guri var født omkring 1697. 
 

Slogvik 48: Tormod Henriksen var fra Østebø, Sandeid og gift 1814 med Anna Jakobsdatter født 1797, Blikra 
(12h). Vatsboka s. 464.  
 



HUNDSNES  
Tysvær 2, side 32-45. 
 

Hundsnes 9: Daniel var av Koll-ætta.  
 

Hundsnes 14: Tormod var av Koll-ætta.  
 

Hundsnes 18: Margrete skrev navnet Bakkevig.  
 

Hundsnes 29: Gramstad hadde 3 barn til: (d) Karen, født 1891 og død 1988, gift med Torolf Johnsen. Bodde i 
Stavanger. (e) Magda Otilie, født 1894 og død 1988, gift med Johannes Waage Rasmussen. Bodde i Sand i 
Ryfylke. (f) Sigved Martin, født 1896 og død 1918 ugift. 
 

Hundsnes 30e: Anny født 1918.  
 

Hundsnes 51c: Ida Johanne gift 1897 med Tor (Thor) Svensen, født 1878 i Haugesund. De bodde på Vatland i 
Skjold (124), Tysvær 5, side 146. Han kom vekk på sjøen og Ida sto oppført som enke i 1900 og bodde da hos 
hans foreldre på Vatland (27), Tysvær bind 5, side 135. (14.02.18). 
 

Hundsnes 84a: Gunn-Marit født 1967 gift med Gjermund J. Lygre født 1966 i Skånevik. Sogneprest i 
Førresfjorden og bor i Førre. Barn: (a) Gunhild født 1991. (b) Ingeborg født 2001. (14.02.18).  
 

KALLAKOT 
Tysvær 2, side 46-54. 
 

Kallakot 35a: Se Susort 55. Eli trolig til Bringedal 39. 
 

Kallakot 35b: Se Susort 55. Ingeborg trolig til Bringedal 27.  
 

STEINSVIK  
Tysvær 2, side 55-62. 
 

Steinsvik 28e: Johan Edvard, født 1873 og død 1957, var gift 1909 med Maria Jakopsdatter, født 1878 Roda 
og død 1947. Hun var søsteren til Martha, som var gift med Arnt Laurits (28i). Johan Edvard og Maria bodde 
på bruk 16 Solheim, Steinnes på Finnøy. Finnøy bind 1 og side 292. (14.02.18). 
Steinsvik 28i: Arnt Laurits Sevrin, født 1885/86 og død 1969, var gift 1912 med Martha Jakopsdatter, født 1884 
Roda og død 1938. Hun var søsteren til Maria, som var gift med Johan Edvard (28e) Arnt og Martha bodde på 
Nordbø, Finnøy, på bruk 7 Steinsvik. Finnøy bind 2 og side 85. Hun var ikke gift med Syvert Martin (28g). 
(14.02.18). 
 

HETTERVIK (HATTARVÅG) 
Tysvær 2, side 71-86. 
 

Hettervik 27c: Kristoffer - 76. Stryk 34. 
 

Hettervik 35: Stryk: og kalla seg med det navnet.  
 

Hettervik 35a: Ragnhild Målfrid er gift med Ulf Rudolf Kvam og bodde i Moss. 
 

Hettervik 35c: Kirsten Torhild. 
 

Hettervik 66: Tilsvarende. Se 34.  
 

VOLL 
Tysvær 2, side 87-91. 
 

Voll 2c: Brite Sk. 1757 på Falkeid. 
 

Voll 7: Johannes er gift med Berta Nilsdatter Hersdal (24a) 1773 (ikke 24c).  
 

HERVIK 
Tysvær 2, side 92-117. 
 

Hervik 16: Familien hadde 1 barn til: (l) Jakob Johan, født 1918 og død 1981, gift med Signe Margrete 
Pedersdatter Svalland, født 1926 Klovning (21c). Se Hervik 155A. (Nytt nr.) på disse arkene. 
 

Hervik 100: Jakob Kallakodt, født 1881 og død 1943, gift 1 gang 1910 med Olene Steinsland, født 1887 og 
død 1935. Gift 2 gang 1941 med Ingeborg Grimstveit, født 1884 Søre Askeland (29h). Barn 1 ekteskap: Barn: 
(a) Tolleif, født 1910 og død 1985, gift med Lilli Solveig Leirvåg født 1917. De bodde i Stavanger. (b) Jon, født 
1912 og død 1936 ugift. (c) Ingvald Kristoffer, født 1915. (101). (d) Olav Johannes, født 1917 og død 1969 
ugift 
 

Hervik 128: Tilsvarer Hettervik 76 (ikke 34).  
 

Hervik 154: Larseus og Gurina hadde disse barna: (a) Hans, født 1921, gift med Else Storhaug, født 1924. (b) 
Lars, født 1923, gift med Birgit Johannesen, født 1923. Bodde i Stavanger. (c) Ingrid, født 1926, gift 1955 med 
Kåre Oddmund Øvrebø, født 1924 og død 1984. De bodde på Gaupås (77), Skjold. Se Tysvær bind 4, side 
166. (d) Ingebjørg født 1928 og gift med Lars Vetrhus født 1929. Bodde på Varhaug. (e) Bjarne født 1930 og 
gift 1 gang med Karine Romsaland, født 1932 og død 1982. Bodde på Sola.  



 

Gift 2 gang med Berta Nesse fra Bømlo. (f) Kjell født 1933 og gift med Inger Margrete Brennhaug født 1940. 
Bodde på Hamar. (g) Leif født 1935 og gift med Olga Balle født 1939. Bodde på Sola. (h) Gunnar Leonard født 
1937 og gift med Kari Hauge født 1938. Bodde i Stavanger.  
 

Hervik 155A. (Nytt nr.): Jakob Johan Hervik (16l) på disse arkene. Født 1918 og død 1981. Gift med Signe  
Margrete Pedersdatter Svalland, født 1926 Klovning (21c). Fikk skilt ut bruk 28 i 1941 og solgte til Eggert 
Andreassen i 1955 og det er brukt til hytte. Jakob Johan og Signe Margrete flyttet til Førre 1961. Bodde på 
bruk 251 Solhaug, Førre. Hun flyttet til Aksdal i 1990. Se Tysvær 3, side 348.  
 

Barn (a) Sverre Johan født 1949 og gift med Bjørg Gabrielsen født 1949. Bodde i Fredrikstad. (b) Marit 
Synnøve født 1952 i Haugesund og gift med Ole Johan Thorsheim født 1943 i Bergen. Bodde på bruk 43 
Sørvåg, Førresfjorden. Se Tysvær bind 3, side 148. (c) Egil født 1954 og gift med Ellen Kari Vik født 1958. 
Bodde på Nodland, Førresfjorden, bruk 7. Tysvær bind 3, side 285. (d) Gjertrud Sofie født 1958 og gift med 
Bjarne Midtun født 1952 i Odda. De overtok huset etter hennes mor Signe Margrete i 1990 i Førre. Bruk 251 
Solhaug, Førre. Se Tysvær 3, side 348. (14.02.18). 
 

Hervik 177: Atle Gerhard gift med Gerd Hans Olaisdatter Årvik.  
 

Hervik 185: Gustav Alfonso født 1984 er fra Colombia.  
 

EVJE 
Tysvær 2, side 125-137. 
 

Evje 7b: Skifte 6/4 1740, 4 barn. Stryk Eikeskog 41.  
 

Evje 10: Tilvisning (9e) født 1768 gift med Marita Osmundsdatter. Knut kan ha hatt en Rasmus til som er død 
liten. 
 

Evje 32: Agate (Aagot, Ågot) Nilsdatter født 1792 på Runestad (Husmannsplass), Fogn, Finnøy, og ble gift 
1814 med Knut Rasmusen. Se Finnøy bind 3, side 191. (14.02.18). 
 

Evje 32a: Magdela (Magla) Knutsdatter, født 1816 Varenes under Runestad og død 1877, gift 1 gang 1842 
med Anders Torbjørnson, født 1808 på Hovda, Finnøy og død 1853. De bodde på bruk C, Hovda, Finnøy 
(c.3). Magdela gift 2 gang 1854 med Lars Torbjørnson, født 1819 og død 1897. Han var broren til Anders, som 
var første ektemannen. De bodde på bruk C, Hovda, Finnøy (c.4). Se Finnøy bind 3, side 235. (14.02.18). 
 

Evje 51: Knut Henrik Johnsen (ikke Bendik).  
 

Evje 51d: Bergliot er født 1911. Sønnen Arne er adoptert og født i 1950. Gift med Siv Matland og flyttet senere 
til Aksdal. Barn: (a) Bjarne født 1985. (b) Audun født 1987. (c) Svein født 1989. 
 

Evje 52c: Marit er jordmor.  
 

Evje 52d: Fjern jordmor.  
 

Evje 87: Husmannsplassen Breivik ble bruk 6 i 1921. 
 

Evje 91: Lars og Kristiane har også datteren Astrid født 1957. 
 

RABBEN 
Tysvær 2, side 138-142. 
 

Rabben 8e: Sjå Åkraboka s. 290.  
 

ROSSADAL (ROSENDAL) 
Tysvær 2, side 143-148. 
 

Rossadal 12e: Ingeborg Serine, født 1848 og død 1937, gift 1 gang 1879 med Størker Johnsen (Jonson) 
Bjoland, født 1845 på Bjoland, Skjold, og død 1882. De bodde på Bjoland (24). Se Tysvær bind 4, side 226. 
Størker hadde tidligere vært gift med Jørgina (Georgine) Larsdatter, født 1846 i Vikøye i Øystese, Kvam, og 
død 1878. De to ble gift 1871 og Jørgina (Georgine) var søsteren til Ingeborg Serine. Se Rossadal 12d. 
Ingeborg arvet gården etter sin mann og giftet seg 2 gang 1885 med Lambrigt Knutson, født 1843 på Vik øvra 
i Vikebygd og død 1914. (14.02.18). 
 

Rossadal 12g: Marte født 1856 og tjente i Skjold i 1875.  
 

HERSDAL 
Tysvær 2, side 157-168. 
 

Hersdal 24a: Berte - Voll 7. 
 

Hersdal 24c: nr. 36; stryk Vold 7.  
 

Hersdal 36: Brita Nilsdatter (24c). 
 

Hersdal 44: Jakob og Hanna Marie hadde også disse barna: (?) Ola født 1907 og død 1934. (?) Ragna født 
1915 og død 1933.  
 



SØRE ASKELAND 
Tysvær 2, side 169-177. 
 

Søre Askeland 19c: Odd Geirmund og Reidun Karin har barna: (a) Erik født 1985. (b) Merete født 1987.  
 

Søre Askeland 34j: Harald gift med Jeanette Gunnarsdatter Rødland.  
 

STORHAUG 
Tysvær 2, side 182-196. 
 

Storhaug 45b: John og Helene kjøpte i 1991 og har barna: (a) John Helge født 1969. (b) Gro Anita Grinde født 
1973.  
 

FALKEID 
Tysvær 2, side 197-222. 
 

Falkeid 79d: Arnstein født 1952.  
 

Falkeid 118: Ifølge tellingen fra 1910 er Lars Vilhelmsen (Villumsen) født 8/7-1935 og hans kone Johanne 
Johannesdatter født 8/7-1936. I følge samme tellingen er husmannsplassen Løken (Løkane) det samme som 
bruk 13 under Falkeid i 1910. (05.07.20). 
 

Falkeid 118g: Marta Sofie Larsdatter ble født 1878 ifølge tellingen fra 1900 og 29/9-1879 ifølge tellingen fra 
1910. Hun var i 1900 tjenestejente og bestyrerinde på gården Klovning (40) hos sin bror Villeik ifølge tellingen. 
Der ble hun gravid. Se mer informasjon om dette på disse arkene under Klovning 40a. (05.07.20). 
 

Falkeid 118h: Johan Larsen ble født 21/6-1883 ifølge tellingen fra 1910. (06.07.20). 
 

Falkeid 147: Kornelius Osmundson, født 1854 på Falkeid (116b) og død 1930, ble gift 1880 med Berte (Brita) 
Serina Roaldsdatter, født 1850 på Kalvaland (35), Skjold, og død 1913. De bodde i Grinde (71), Skjold. Se 
Tysvær bild 5 og side 318. (14.02.18). 
 

Falkeid 164A c: Jorun er fra Gran på Hadeland.  
 

HESTHAMMAR 
Tysvær 2, side 223-233. 
 

Navnet kan stamme fra at det er fortalt at folk drev gamle hester utfor hammaren for å ta livet av dem.  Linje 19 
side 226. Teksten skal være: Mari skal være Kari. Linje 5, 2 rekke, side 227. Teksten skal være: klaga for 
slagsmål og trusler om mord.  
 

Hesthammar 10a: Navnet er også skrevet Magdela.  
 

Hesthammar 12: Siste setning: Hun flytte seinere til Tre går ut.  
 

Hesthammar 17b: Helene bodde i Asker.  
 

Hesthammar 18: Johannes Johannesen fikk skøyte på bruk 2.  
 

Hesthammar 29: Sivert flyttet til bruk 1 og hadde det fra 1923 og til 1932. 
 

Hesthammar 31A: Erling gift med Jorunn Liknes.  
 

ÅRVIK 
Tysvær 2, side 234-253. 
 

Årvik 16c: Eli gift med Laurits. Se Brekke 29h.  
 

Årvik 28: Malene død 1811. Torstein gift 2 gang 1815 med Mette Eriksdatter, født 1777 og død 1860, fra Vik, 
Nedstrand. Erik Andreas er sønnen deres. Stryk nr. 30.  
 

Årvik 50d: Anne Karine - sjå Lervik 34. 
 

Årvik 65: Johannes var i Myrane i 1875. 
 

SANDVIK 
Tysvær 2, side 254-266. 
 

Sandvik 18: Ludvik (Ludvig) Andreas Henriksen ble født 1871 og kom fra Sulen. Ble gift for andre gang med 
Marta Sofie Larsdatter Falkeid (118g), født 1878. Se mer informasjon om dette på disse arkene under 
Klovning 40a. (05.07.20). 
 

Sandvik 19: Adolf Elias Ludviksen, født 1901 og død 1950 (1953?), var sønn av Ludvik (Ludvig) Andreas 
Henriksen på Sandvik (18). Adolf ble gift 1949 med Laura Johanne Villeiksdatter, som ble født 1903 på 
Klovning (40a). De fikk ikke barn. Se mer informasjon om dette på disse arkene under Klovning 40a. 
(05.07.20). 
 

SUSORT 
Tysvær 2, side 270-283. 
 



Bilde side 279: Den ukjente til høyre er Magdelle Kristine Fjeldheim, Skjold. Vermor til Lars Susort 41d. 
 

Bilde side 280: Ola Susort med hesten. 
 

Susort 24: Stryk Sand 29e. Skal stå Heskja 17h - i Tillegg. 
 

Susort 30d: Berta Gurine Holgersdatter. Se Gismarvik (12.4) på disse arkene. (21.03.21). 
 

Susort 41: Rasmus gift med Martha Jørgine Sjursdatter. De hadde flere barn: (?) Jørgine født 1916 og død 
1916. (?) Jørgine født 1918 og død 1918. (?) Reidar født 1923 og død 1931. (?) Ingvald født 1925 og død 
1956.  
 

Susort 47: Malene Pedersdatter født 1861 fra Heskja 17g - i Tillegg. Dei hadde Magnus. Bodde i Haugesund. 
Gunvor Pedersdatter var søster til Malene. 
 

Susort 55: Se Kallakot 35. 
 

Susort 83: Ole Knutsen død 1981. 
 

LERVIK 
Tysvær 2, side 284-297. 
 

Lervik 34: Karine Danielsdatter - Årvik 50d, død 1959. 
 

Lervik 70: Laurentse (Laura) - se Odland 26a. 
 

Lervik 138 nytt nr.: Liv Elise Birknes født 1951 fra Gulen og Svein Ivar Langhelle født 1948 fra Sandnes har 
bruk 63 fra 1990.  
 

EIKJE (RØDESEIKE) 
Tysvær 2, side 298-309. 
 

Eikje 31: Rasmus Torsen død 1907 og Ida Tomine født 1882 og død 1944. 
 

Eikje, andre oppsitjarar, 48: Se mer informasjon om Jørgen Danielsen og Karen Serine Nilsdatter på 
Gismarvik (10.3) under Avaldsnes på disse arkene. (20.03.21). 
 

NEDRE KVINNESLAND  
Tysvær 2, side 317-337. 
 

Nedre Kvinnesland 27: Stryk siste setning: Hun giftet seg om att … 
 

Nedre Kvinnesland 28c: Nils - se Nedre Førland 149. 
 

Nedre Kvinnesland 36d: Nils gift med Karen. Datteren Berta Gurine født 1888, til Gismarvik. Se Gismarvik 12.4 
på disse arkene.  
 

Nedre Kvinnesland 37: Olga Juline fra Odland (14g). 
 

Nedre Kvinnesland 37i: Olga – tilvarende Nordre Askeland 123. 
 

Nedre Kvinnesland 54d: Torval - nr. 134 
 

Nedre Kvinnesland 54g: Stryk nr. 134. 
 

Nedre Kvinnesland 134: Trygve Jøsang; Torval Jøsang og Berta hadde bruk 26 fra 1950, utskilt fra bruk 3.  
 

Nedre Kvinnesland 134b: Ole og Liv har bruk 9 fra 1976 og bodde i Førre fra 1972 på bruk 472. Se Tysvær 
bind 3, side 365. (14.02.18). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



FØRRESFJORDEN (EN DEL AV GAMLE AVALDSNES) 
 

 
 

GISMARVIK 
Tysvær 3, side 14-40. 
 

Gismarvik 12.4: Nils Johannes Gismarvik, født 1876 og død 1927, er nok den samme som Nils Jørgensen 
(Jørgenson) Vatnaland nevnt under Gismarvik 12.3. Nils Johannes Gismarvik sine foreldre hete Karen og 
Jørgen Vatnaland på Bokn. Under 12.3 står det at Bertel K. Lura solgte gården til Nils Jørgensen Vatnaland i 
1913 og dette salget står også nevnt i 12.4. Så dette tyder ganske sikkert på at Nils Johannes Gismarvik og 
Nils Jørg ensen (Jørgenson) Vatnaland er den samme personen. Under 12.4 står det at Nils er gift med Bertha 
Gurine Jørgensen, født 1888 og død 1953? og at foreldrene hennes er Kari og Holger (Holgerson Susort?). 
Men under 12.3 står det at hun heter Bertha Gurine Nilsdatter Gismarvik. Dette er nok hun samme som 
nevnes under Nedre Kvinnesland 36d på disse arkene og som heter Berta Gurine Nilsdatter, født 1888, til 
Gismarvik. Tysvær bind 3, side 30. (14.02.18). 
 

Gismarvik 10.3: Daniel Edvard Jørgensen, som ble født 1865 og som kom fra Vatnaland (8.1.1) på Bokn, giftet 
seg ifølge kirkeboken i 1891 i Tysvær kirke med Anne Marie Helgesdatter, som ble født 1865 og kom fra 
Tysvær (73h). Se mer informasjon om henne på disse arkene. Foreldrene til Daniel var gårdbruker og 
jagtefører Jørgen Danielsen, som ble født 1838 og kom fra Hetland (54h) i Tysvær, og Karen Serine (Sirine) 
Nilsdatter, som ble født 1837 og kom fra Kopervik (171a) på Karmøy. Se Karmøy, Stangeland og Kopervik, 
side 463 og punkt 171. Kirkeboken angående vielsen i Tysvær kirke mellom Jørgen og Karen Serine i 1864 
bekrefter at Nils Sjovatsen i Kopervik var faren hennes.  
 

I Bokn bind 2, side 594 og punkt 1, står det at faren til Daniel hete "Edvard" Jørgen Danielsen. Men finner 
ingen andre kilder som nevner navnet Edvard utenom en folketelling fra 1891 der han var enkemann. I andre 
kilder jeg har brukt så står det kun Jørgen. Ifølge tellingen fra 1891 står det også at barna brukte "etternavnet" 
Jørgensen og Jørgensdatter. Dette kan kun tolkes som at faren hete Jørgen til fornavn. Sønnen Daniel brukte 
bare "etternavnet" Jørgensen eller Jørgenson i de kildene som jeg har brukt her og som også bekrefter at 
faren hete Jørgen. Dermed er nok navnet Edvard en skrivefeil i folketellingen fra 1891 og som er blitt en 
følgefeil i boken Bokn bind 2. 
 

Som nevnt ble Jørgen Danielsen født på Hetland (54h) i Tysvær og foreldrene var Daniel Ingebretsen, som 
bekreftes av kirkeboken da Jørgen giftet seg i 1864, og Mari Sjursdatter. Se mer informasjon om dem i Tysvær 
bind 1, side 53 og punkt 54. Her står det at Jørgen bosatte seg på bruk 2 Lushavn (Loshavn) på Hetland (21) 
og ifølge tellingen fra 1865 så var han gårdbruker og selveier da. Han bodde nok her da han i 1864 ble gift 
med Karen Serine Nilsdatter, som tjente i Tysvær i 1864. Ifølge Tysvær bind 1, side 48 og punkt 21, så var 
også Jørgen en sjømann og jagtefører. Ifølge panteregisteret kan det se ut som at Jørgen mister gården i 
slutten av 1865 på grunn av gjeld og at gården tilfaller Inger Johnsdatter. Hun får skjøte på gården i 1866 av 
skifteretten. De fikk da sette opp et hus eller overta en eldre husmannsplass på bruk 4 Leirvold på Hetland. 
Ifølge tellingen fra 1875 så bodde de fortsatt på bruk 4. Men dette er ikke nevnt i Tysvær bind 1 under Hetland. 
Jørgen jobbet da som matros og dette året var han blant annet på reise til Gøteborg i Sverige.  
 

Utenom sønnen Daniel, som ble født 1865 på Hetland, hadde Jørgen og Karen Serine også barna Elen 
Karine, som ble født 1868 på Hetland og som døde der i 1874 da hun var kvelt under ei kjerre som veltet, 
Marie, som ble født 1870 på Hetland, og det ble også Sivert, som ble født 1873. Denne informasjonen er 
hentet fra Tysvær bind 1, side 48 og punkt 21, og fra folketellingen i 1875.  
 

I følge Tysvær bind 2, side 309 og punkt 48, så er det en Jørgen Danielsen og ei Karen Serine Nilsdatter, som 
er oppført som oppsitjarar på Eikje (Rødeseike) (48) i Tysvær. Nevnes ingen årstall på dem. Men dette er nok 
de samme da årstallet 1864 for vielsen stemmer. Men det er kun datteren Marie som passer inn her av barna. 
De to andre barna som nevnes her er Elen Karine, som er født 1876 og Nils Johannes, som er født 1876. 
Ifølge kirkeboken var de to tvillinger og faren Jørgen, var da 36 år og dermed født cirka 1840, og moren Karen 
Serina var da 39 år, og dermed født cirka 1837. Dette passer med foreldrene til Daniel Edvard Jørgensen, 
som var 11 år. Kan ha vært en annen plass da han ikke er nevnt under Eikje (Rødeseike) eller at forfatter av 
boken ikke har fått dette med. På Eikje fikk Jørgen denne skoleattesten: "Lærer godt, god 
kristendomskunnskap, godt forhold".  
 

Ifølge kirkeboken bodde gårdbruker Jørgen Danielsen og Karen Serine Nilsdatter på Erland i Tysvær da hun 
døde dette året. Ifølge folketellingen fra 1891 så bodde "Edvard" Jørgen Danielsen da på bruk 8 "Oksebåsen" 



(Oxebaasen) på Vatnaland (Watnelund) (8.1) på Bokn og var da enkemann. Han bodde her sammen med 
barna Daniel Edvard, født 1865 og var ugift (ble gift 1891), Sivert, født 1873 og ugift, Marie, født 1870 og ugift, 
og Nils Johannes, født 1876 og som i 1913 bosatte seg på Gismarvik (12.4) i Avaldsnes på disse arkene. Se 
også om familien til Jørgen i boken Bokn bind 2, side 594 og punkt 8.1. 
 

Daniel Edvard Jørgensen, som var sjømann i 1891, og Anne Marie Helgesdatter bosatte seg på bruk 10 
Halsen på Gismarvik i Avaldsnes. De fikk skjøte på gården i 1894 for 2000 kroner av Anna Marie 
Torsteinsdatter, som var enke etter forrige eier av gården. Ifølge tellingen fra 1900 var Daniel da både fisker 
og gårdbruker, og hadde tre barn sammen med Anne Marie.  
 

Ifølge tellingen fra 1900 så bodde også Helge Johannessen (Johanessen, Johanesen) her på gården og han 
var oppført i tellingen som forherværende bygselmann. Helge, som ble født 1820 og kom fra Tysvær (22d), 
hadde tidligere bodd på bruk 4 Sletten (Slætten) i Tysvær (73) og var far til Anne Marie. Vet ikke når han flyttet 
til Gismarvik. Men det var nok etter at hans kone, Siri Olsdatter, døde i 1893 og før 1895, da datteren Gunela, 
som var søsteren til Anne Marie, døde på Gismarvik i 1895. Hun var ugift og flyttet nok hit sammen med faren. 
Helge døde i 1907. Daniel var broren til Nils Johannes på Gismarvik (12.4). Se mer om Daniel, som døde 
1936, og Anne Marie, som døde 1952, i Tysvær bind 3, side 28 og punkt 10.3. Delvis tilsendt informasjon. 
(20.03.21).  
 

Gismarvik 12.4: Nils Johannes Jørgensen Gismarvik, som ble født 1876 og kom fra Vatnaland (8.1.5) på Bokn, 
giftet seg ifølge kirkeboken i 1913 i Tysvær kirke med Berta Gurine Holgersdatter, som ble født 1888 og kom 
fra Susort (30d) i Tysvær. Hun var datter av Holger Olsen, som ble født 1847, og av Kari Holgersdatter, som 
ble født 1851. De bodde på Susort (30) i Tysvær. Se Tysvær bind, side 277 og punkt 30. Nils Johannes var 
broren til Daniel Edvard Jørgensen på Gismarvik (10.3).  
 

Ifølge panteregisteret så kjøpte Nils Johannes "Vatnaland" bruk 12 Bekkjarvik på Gismarvik for 4450 kroner av 
Bertel Klengsen Lura og fikk skjøte i 1913. Bertel var gårdbruker og sjømann på Gismarvik ifølge tellingen fra 
1910 og var født 1855 og kom fra Tysvær. Han var gift med Anna Asbjørnsdatter, som ble født 1866 og kom 
fra Fossan. Ifølge panteregisteret så fikk de skøyte på gården i 1908 for 1950 kroner av Matias K. Kallevik. 
 

Ifølge tellingen fra 1920 så var Nils Johannes nevnt som gårdbruker på Bekkervik, Gismarvik. Bertha Gurine 
tok over gården i 1927 da Nils Johannes døde og hun hadde den frem til hun døde juli 1953 ifølge informasjon 
fra folkehelseinstituttet. Se mer om familien i Tysvær bind 3, side 30 og punkt 4. (21.03.21). 
 

Gismarvik andre oppsitjarar 23a: Ingrid (Inger) Halvorsdatter, født 1848, hadde sønnen Hans Adolf Knutsen 
Gismarvik, som ble født 1879 på Gismarvik ifølge tellingen fra 1910 og kirkeboken, der det sto at Hans var født 
utenom ekteskap. Faren var enkemann Knud Knudsen, som ble født 1847 og som kom fra Husebø, Hetland 
prestegjeld. Ligger under Stavanger i dag. Knud var både jagteier og fører, og sildesalter. Det kan se ut som at 
Hans vokste opp hos sine besteforeldre, Halvor Helgesen og Anna Susanne Knutsdatter på Gismarvik (23), 
ifølge tellingen fra 1891. Her er han oppført som deres sønn og kirkeboken bekrefter at dette er feil. Hans var 
egentlig deres barnebarn. Hans Adolf ble gift med Barbro (Barbra) Sivertsdatter og de bodde på Nordre 
Askeland (44) i Tysvær. Se mer informasjon der på disse arkene. 
 

Ifølge kirkeboken ble Ingrid (Inger) Halvorsdatter gift 1893 med Johannes Johannesen, som ble født 1838 og 
som kom fra Våga i Avaldsnes. Dette er Våga som i dag ligger i Karmøy kommune. Hun var hans andre kone 
og de bodde på Øvrabø, på Våga. Se Avaldsnes bind 2, side 88 og punkt 42. (17.03.21)  
 

HØYE 
Tysvær 3, side 56-84. 
 

Høye 6.2f: Johan Rikardsen Høie, født 10/4-1852, bodde i Haugesund i 1875 og var da smedsvend ifølge 
tellingen. Han var da gift med Gunilde Sofie Olsen (Olsdatter). Hun ble født 1853 og kom fra Tysvær 
prestegjeld og Bokn sogn. Dette er nok den samme som Gunnield Sophie, som ifølge kirkeboken for Tysvær 
prestegjeld ble født 17/12-1853 og døpt 5/2-1854. Foreldrene var Nils Olsen og Inger Larsdatter på Føresvik, 
som var en husmannsplass på Sæbø på Bokn. Se side 359 og punkt 19 i Bokn bind 1.  
 

Ifølge tellingen fra 1885 er Johan Ricardsen (Rikardsen) Høie nå blitt smedemester og bor i Møllerveien i 
Haugesund. Men er nå gift med Karen Serine Richardsen, født 7/10-1850 i Skjold. Dette kan tyde på at 
Gunilde er død eller har forlatt han. Har prøvd å lete i kirkeboken for Haugesund under "døde og begravet". 
Men teksten var vanskelig å lese og fant ikke navnet hennes. Men dette har nok skjedd før 1877 da sønnen 
Ricard (Rikard) Alexander ble født 30/12-1877 og hans mor var "pige" Karen Serine Larsdatter fra Egge i 
Skjold og født 1851 ifølge kirkeboken i Skjold prestegjeld. Rikard ble døpt 27/1-1878 i Skjold og ble da oppført 
som "uekte". I tellingen fra 1885 står det at Rikard ble født i Haugesund og her står også barna Karoline 
Emelia født 1880 i Haugesund og Ingeborg Gurine født 1883 oppført.  
 

Som nevnt så kom Karen fra Egge (37e) i Skjold og i Skjold bind 2 bekreftes det at hun var gift med Johan 
Rikardson Høie. Se side 159 og punkt 37e i Skjold bind 2. Ifølge tellingen fra 1891 hadde Johan og Karen fått 
to barn til. Det var Karl Johan født 1890 og Gunhilde Sofie født 1887. Gunhild var nok oppkalt etter den første 
hustruen til Johan. Det var en tradisjon i sin tid å oppkalle et barn etter den avdøde, hvis en av foreldrene 
hadde vært gift tidligere. Dette kan tyde på at Gunilde døde før 1877.I tellingen fra 1891 er det oppført at 



sønnen Rikard (Ricart) er født i Skjold og at familien har fått etternavnet Høie. Adressen er nå "mellom 
Skolegaden og Thuehouggaden". Møllerveien går mellom disse to gatene og derfor er det nok samme 
adresse som tidligere. 
 

Familien Høie bodde fortsatt i Møllerveien i 1900 ifølge tellingen og barneflokken er utvidet med Lars, som er 
født 1893 i Haugesund. Broren Rikard (Richard) bor hjemme og er maskinarbeider. Kanskje jobber han hos 
sin far, som eier og driver bedriften J. R Høies Mek. værksted & jernstøberi i Haugesund. Ifølge tellingen fra 
1910 er noen av barna nå flyttet hjemmefra og Johan står oppført som rørlegger. Da han døde 23/12 -1930 
hadde han tittelen Smedemester og Karen døde 21/5-1936. Datoene funnet på gravminnebasen til Slekt og 
Data. (06.07.20). 
 

Høye 6.2g: Ingeborg Gurine Rikardsdatter, født 1858, var gift med skredder Nils Johannes Johannesson 
Dueland, født 1855 på Dueland (17g) i Skjold. De bodde i Haugesund. Mer informasjon om dem under 
Dueland (17g) på disse arkene. (02.08.20).  
 

KALLEVIK 
Tysvær 3, side 93-121. 
 

Kallevik andre oppsitjarar 9k: Anne Katrine Knutsdatter, født 1877, ble gift 1900 med Reinert Martin Einarson 
fra Sørvåg (andre oppsitjarar 30d) i Avaldsnes. De bodde på Sørvåg da sønnen, Martin Alfred Kallevik, ble 
født i 1905. Han bodde på Dagsland (45) i Skjold. Se mer informasjon under Dagsland på disse arkene. Se 
også side 130 og punkt 45 i Skjold bind 1. (10.07.20). 
 

SØRVÅG 
Tysvær 3, side 135-154. 
 

Sørvåg andre oppsitjarar 30d: Reinert Martin Einarson, født 1876, ble gift 1900 med Anna Katrine Knutsdatter 
fra Kallevik (andre oppsitjarar 9k) i Avaldsnes. De bodde på Sørvåg da sønnen, Martin Alfred Kallevik, ble født 
i 1905. Han bodde på Dagsland (45) i Skjold. Se mer informasjon under Dagsland på disse arkene. Se også 
side 130 og punkt 45 i Skjold bind 1. (10.07.20). 
 

SKEISEID 
Tysvær 3, side 165-177. 
 

Skeiseid andre oppsitjarar 10: Samuel Olsen, født 1788 og død 1854, kom fra Søra Vikse i Skåre. Se Skåre 
bind 1, side 265 og punkt 43Af. Hans kone skrives her som Gunla. Men er det samme som Gunnhild.  
 

Skeiseid andre oppsitjarar 10c: Hans Knut Samuelsen. Fødeåret 1829 er feil og det rette er 1819 i følge både 
kirkeboken og tellingen fra 1865, der alderen 47 år ble oppgitt på Hans og beregnet blir det 1818/19. I tellingen 
blir det oppgitt Avaldsnes sokn som fødested. Men ble døpt 1819 i Skåre og bodde da på Vikse. Kan det være 
at moren Gunnhild kom fra Avaldsnes sokn og at Hans ble født der? Hans flyttet til Veim. Se Tysvær bind 3, 
side 311 og Veim andre oppsitjarar 5. Se også på disse arkene der det er mer informasjon. (11.11.20). 
 

FRAKKAGJERD 
Tysvær 3, side 178-198. 
 

Frakkagjerd 2.2: Gjert Olsen, som ble født 1868 og som kom fra Folkedal (312f) i Granvin, fikk skøyte på bruk 
2 på Frakkagjerd i 1893. Hans foreldre var Helga Gjertsdatter, født 1829/30, og Ola (Olav) Pederson (Person), 
født 1823, bodde hos Gjert da Ola døde i 1896 ifølge boken Granvin, side 97 og punkt 312. Dette bekreftes 
også av kirkeboken og at han ble gravlagt ved Førdesfjorden kirke. Ola ble nevnt på Folkedal i 1894 i 
forbindelse med en tinglysning og har nok da flyttet til Frakkagjerd engang mellom 1894 og 1896. 
 

Helga og Ola bodde noen år på Aursland i Skjold, der han fikk skjøte i 1878 for 4000 kroner på bruk 1. Se 
Tysvær bind 5, side 457 og punkt 16A. De bodde der med barna fram til 1885 da de flyttet tilbake til Folkedal. 
Gjert Olsen flyttet med hustru og barn til USA i 1900 og hadde da solgt gården til sin søster Ingeleiv. Se 
Frakkagjerd (2.3). (21.03.21). 
 

Frakkagjerd 2.3: Ingeleiv Olsdatter, som ble født 1865 og som kom fra Folkedal (312e) i Granvin, fikk skøyte 
på bruk 2 på Frakkagjerd i Avaldsnes i 1900 av sin bror Gjert Olsen. Se Frakkagjerd (2.2). Hennes foreldre var 
Ola (Olav) Pederson (Person), født 1823 og som døde på Frakkagjerd (2.2) i 1896, og Helga Gjertsdatter, født 
1829/30 og som bodde her hos datteren Ingeleiv som folgeenke ifølge tellingen fra 1900. Ingeleiv solgte 
gården i 1905 og flyttet da sannsynligvis til Kringeland (16) i Skjold sammen med moren. Malena Kristofina 
Olsdatter, som var søsteren til Ingeleiv, bodde på Kringeland og ifølge kirkeboken så døde Helga i 1908 på 
Kringeland. Se Kringeland (20) på disse arkene. (21.03.21). 
 

AKSDAL 
Tysvær 3, side 199-219. 
 

Aksdal 9.10: Se mer informasjon om Tore Olsen og Astrid Helgesdatter under Nordre Askeland (37) på disse 
arkene. (25.03.21). 
 

 



HELGELAND 
Tysvær 3, side 220-228. 
 

Helgeland 1.7d: Synnøve Matiasdatter, død 1732, var gift med Bård Omundson, født cirka 1643 Tveitaskog, 
Sveio, (6a) og død i sotta i 1733. De bodde på gården Tveit, ytre, Sveio (10), der Bård hadde bosatt seg i 
1711. Se Sveio bind 2, side 344. Man kjenner kun til datteren Torborg, som kanskje er født i 1724. I boet etter 
Synnøve i 1732 var nettoeiga 51 rdl. Bård tilbød seg å la datteren få 100 rdl, «som han selv vil værge for og 
stræve at af clare …», imot at han fikk alt lausøret i boet. Dette ble godkjent av formynderen. I boet etter Bård 
året etter var det nettoeige 309 rdl. Datteren var da cirka 9 år gammel.  
 

Knut Omundson Nordskog (Sveio, Vandaskog 10), død 1740, Svein Matiasson Veim, født cirka 1698-1701 
(Helgeland 1.7c) og død 1750, og Anders Johannesson Vestvik, Sveio (37), født cirka 1692 og død 1768, var 
alle 3 i nær slekt med Torborg og Svein var broren til hennes mor og Anders var gift med Ragnhild 
Osmundsdatter, født cirka 1693/94 på Tveitaskog, Sveio (6c) og døde 66 år gammel i 1759, som var søsteren 
til Bård, som var hennes far. De 3 tok på seg formynderskapet for gården og fikk hver 103 rdl for dette.  
 

Det nevnes ikke noe mer om Torborg her. Men sannsynligvis plassert hos sine besteforeldre Matias 
Johannessen og Marta Olsdatter på Helgeland (1.7) da ei Torborg Bårdsdatter, født cirka 1724 og død 1786, 
giftet seg 1742 med Matias Helgesen, født 1718 på Høye og død 1780. De bodde på bruk 5 på Høye (Høie) 
(5.2) og hun var datter av en Bård på Helgeland. Den eneste Bård som passer inn her er han som var gift med 
Synnøve Matiasdatter på Helgeland og fødselsårene passer noenlunde på Torborg. Se Tysvær bind 3, side 
67. Kan nevne til slutt at Bård Omundson og broren Kåre Omundson nevnes i Sjømilitært manntall for 
Hordaland 1704 og at de der heter Amundsønner på Tveitaskog. (15.02.18). 
 

Helgeland 1.7d: Anna Olsdatter, som ble født 1855 og som døde 1932, var datter av Ola (Olav) Pederson 
(Person), som ble født 1823 og som døde i 1896 på Frakkagjerd (2.2) i Avaldsnes, og av Helga Gjertsdatter, 
som ble født 1829/30 og som i 1900 bodde som folgeenke hos datteren Ingeleiv Olsdatter på Frakkagjerd 
(2.3). Ola og Helga hadde tidligere bodd på Folkedal (312) i Granvin (Granvin, side 97 og punkt 312) og på 
Aursland (16A) i Skjold. Se Tysvær bind 5, side 457 og punkt 16A.  
 

Anna Olsdatter var søsteren til Malena Kristofina Olsdatter, som bodde på Kringeland (16) i Skjold, og til 
Ingeleiv Olsdatter, som bodde på Frakkagjerd (2.3) i Avaldsnes mellom 1900 og 1905, og deretter på 
Kringeland (38) i Skjold. Moren Helga, som bodde hos Ingeleiv mellom 1900 og 1905, bodde sannsynligvis 
hos Anna i 1908 da hun døde av alderdom. Ifølge kirkeboken for Førdesfjorden sokn så bodde Helga på 
Aksdal Helgeland da hun døde i 1908 og ble nok gravlagt i Førre ved sin mann Ola, som døde i 1896. 
(21.03.21). 
 

FJELLET 
Tysvær 3, side 229-235. 
 

Fjellet 1.9a: Ingebret Ingebretsen, som var gift med Inger Torbjørnsdatter, er kanskje den samme som 
enkemannen Ingebrigt Ingebrigtsen Fjellet, som ble gift 1792 med Barbro Jensdatter på Eikeskog (17) i 
Tysvær. Se informasjon på disse arkene. (25.03.21) 
 

Fjellet andre oppsitjarar 1b: Liva Margrete Olsdatter, født 10/1-1859 på Kallevik, Avaldsnes, var andre kone til 
Ole Halvorsen (Bergslien), født 2/5-1848 og død 12/1-1923, som var sønn av Halvard Tjerandsen Bergslien og 
Brita Bårdsdotter i Erfjord i Suldal. Liva og Ole, som ble gift 20/10-1887 på Sand, bosatte seg på bruk 4 på 
Vassøy. Kilde: Prosjekt Vassøy av Hans Gangstø. Se Slekt og Data sine nettsider. (06.07.20). 
 

NODLAND 
Tysvær 3, side 274-293. 
 

Nodland 12.2: Ole Helgesen (Heljesen), født 6/3-1859 på Indra Tveit (137g) og død 1934, og Madli (Malena) 
Kristensdatter, født 1858 på Øvre Sekse i Kinsarvik og død 1932, bodde i Haugesund i 1900 ifølge tellingen. 
Hun var datter av Kristen Pederson (Person) Sekse, født 1813 og død 1896, og av Siri (Sigrid) 
Oddmundsdatter, født 1827 og død 1906. De bodde på Årvik i Vikebygd fra 1861 (Se side 848 og 
bruksnummer 2 i Heimar og folk i Vikebygd 2) og hadde tidligere bodd på Øvre Sekse i Kinsarvik der Madli ble 
født i 1858 (Se side 396 og punkt 4b i Odda, Ullensvang og Kinsarvik i gamal og ny tid bind 4/2). Det som var 
Kinsarvik kommune i 1858 ble en del av Ullensvang kommune i 1869.  
 

Ole og Madli ble gift 1883 og fikk skøyte i 1883 på bruk 2 Tårhaugen på Indra Tveit (21) i Skjold. Se side 496 
og punkt 21 i Tysvær bind 5. Her ble alle barna født utenom Hild (Hilda) C. født 5/3-1900 i Haugesund og Karl 
født 6/7-1904 på Lilland i Skjold. I 1899 flyttet Ole og Madli til Haugesund sammen med noen av barna og 
bosatte seg i Haraldsgata ifølge tellingen fra 1900. Før 1904 flyttet de til Lilland (44) i Skjold der Ole var 
forpakter, og i 1907 fikk Ole skøyte på bruksnummer 12 på Nodland i Førdesfjorden. Kort tid senere flyttet 
familien dit og blir boende der. Dette bekreftes av tellingen fra 1910. Datteren Hild (Hilda) C. Helgesen døde i 
Førre i Førdesfjorden 3/2-1953. Ingen barn eller mann nevnt i dødsannonsen i Haugesunds avis. Men finner 
henne ikke i Tysvær bind 3 for Førdesfjorden. Sønnen Karl bosatte seg i Førre (24.1). (05.07.20). 
 

Nodland 12.3: Sigvald Olsen Helgesen, født 1897, er sønnen til Ole Helgesen og Madli Kristensdatter på 
Nodland (12.2). Sigvald kjøpte gården av faren i 1928. (05.07.20). 



 

VEIM 
Tysvær 3, side 294-311. 
 

Veim 4.12a: Anna Marta Knutsdatter, født 1841, bodde hos sin søster Larsiane, født 1836, i 1910 ifølge 
tellingen og var da ugift. Hadde husstell som yrke. Se side 331 og punkt 2 i Tysvær bind 3. (05.07.20). 
 

Veim 42.1: Sverre Olav Langelandsvik født 1938 på Langelandsvik, Skjold (29b) gift 2 gang med Dora Marie 
Rødeseike Mæland fra Haugesund. Bor på Gard. Barn: (a) Svein Inge bor i Stavanger. (b) Ester bor i 
Haugesund. (c) Hanne Cecilie, født 1983 i Haugesund. Bor på Storasund, Karmøy. (15.02.18). 
 

Veim andre oppsitjarar 5: Hans Knut Samuelsen, født 1819 på Søra Vikse i Skåre i følge kirkeboken. Familien 
flyttet til Skeiseid i Avaldsnes i 1823. Se Tysvær bind 3, side 311 og punkt Skeiseid andre oppsitjarar 10. Hans 
oppgir i tellingen fra 1865 at fødestedet er Avaldsnes sokn. Men er i følge kirkeboken døpt i Skåre og bodde 
da på Søra Vikse. Gift med Kari Olsdatter, født 1821 på Sundfør i Skjold. Se Tysvær bind 5, side 549 og punkt 
157b. I tellingen fra 1865, som bekrefter fødeåret, står det at fødestedet er Avaldsnes sokn. Men dette er nok 
feil. (11.11.20). 
 

FØRRE (FØRDE) 
Tysvær 3, side 312-384. 
 

Førre 1.18: A. Sampson. Se mer informasjon om familien på side 384 og punkt 65 i Tysvær bind 3. (05.07.20). 
 

Førre 9.22: Jens Knutsen, født 1818 og død 1904, var sønn av Knut Jensen og Siri Ivarsdatter på Vormedal i 
Avaldsnes. Se side 465 og punkt 9 i Karmøy-Avaldsnes 2. Jens kom til Førre i 1845 med familien og bodde 
her til begynnelsen av 1860-tallet. Se mer utfyllende informasjon om familien på side 33 og punkt 16 i Skåre 
bind 1. (05.07.20). 
 

Førre 9.23: Margrete Elisabet Vegner Jensdatter ble født 1842 i Tømmerdal, Skåre, og døde i 1901 i Førre. 
Informasjon funnet i kirkebøkene. Hun var datteren til Jens Knutsen, som bodde en periode i Førre (9.22). Se 
mer utfyllende informasjon på side 33 og punkt 16 i Skåre bind 1. Hennes mann, gardbruker Gunnar (Gunder) 
Pedersen, døde 10/11-1878 og ble gravlagt 16/11. Informasjon funnet i kirkeboken. (05.07.20). 
 

Førre 24.2: Karl Helgesen ble født 6/7-1904 på Lilland (44) i Skjold og familien flyttet til Nodland (12.2) i 
Førdesfjorden i 1907. Se mer informasjon på disse arkene. Ifølge tellingen fra 1910 står det at Karl ble født 
8/7-1904. Men dette er feil og den riktige datoen bekreftes av kirkeboken for Skjold. Ble gift 2/11-1933 i St. 
Petri kirken i Stavanger med Anna Lovise Helene Kristoffersen, som ble født 27/7-1908 i Bodin. Hun jobbet 
som kafevertinne i Haugesund og han var bilreparatør ifølge kirkeboken. De fikk skøyte på eiendommen i 
Førre i 1954. Men bodde sannsynligvis i Haugesund da Karl døde 13/9-1963 og ble gravlagt i Haugesund. 
Anna giftet seg på nytt med Arne Nessa. Se Førre (83.2) og på disse arkene. (05.07.20). 
 

Førre 83.2: Arne Nessa, født 25/5-1919 og død 25/2-2000, er nok den samme Arne Nessa, som ble født på 
Indre Nessa (44e) 25/5-1919 og hadde bruk 4 og 5 på Indre Nessa (46) fra 1984. Datoene er hentet fra 
gravsteinen via gravminnebasen til Slekt og Data. Arne ble gift 26/7-1969 med Anna Lovise Helene 
Kristoffersen og dette var nok hans andre kone. Informasjon fra annonse i Haugesunds avis. Hun hadde 
tidligere vært gift med Karl Helgesen i Førre (24.2). Se mer informasjon om henne der og på disse arkene. 
Side 600 og punkt 46 i Tysvær bind 7 står det at Arne bosatte seg i Haugesund. Men har kanskje senere flyttet 
til Førre og bodde der frem til 1988 da han solgte huset og deler av innboet. Hadde annonse i Haugesunds 
avis. Anna døde 14/5-1983 og kan være at de bodde i Haugesund da siden hun og senere Arne ble gravlagt i 
Haugesund. Karl Helgesen er nevnt på denne eiendommen i 1972. Men er nok ikke den samme Karl, som 
hadde bruk 24 i Førre (24.2), da han døde i 1963. (05.07.20). 
 

Førre 363.1: Tor Waldemar Erland, født 1943 i Møllerveien, Haugesund og død 2010 i Førre. Se Erland, 
Tysvær (44b, d) på disse arkene. Gift 1965 med Hjørdis Olaug Langelandsvik, født 1944 på Langelandsvik, 
Skjold (29d) Se disse arkene. Barn: (a) Tore Birger Langelandsvik, født 1966 i Tømmerdalen, Haugesund. 
Bodde på Fjellmyr, Haugesund, i Grinde, Skjold (299) (se Vårå 70a på disse arkene) og i Førre (353.1. Se 
disse arkene). (b) Jan Vidar, født 1967 i Førre og bor på Frakkagjerd, Tysvær. (c) Trond Helge, født 1971 i 
Førre og bor i Førre (339). Overtok dette huset i 2000. (d) Vigdis Margrete, født 1973 i Førre og bor på 
Førresdalen. (e) Marianne, født 1980 i Førre og bor på Napatjøn, Frakkagjerd, Tysvær. (15.02.18). 
 

Førre 364.1: Laust Bligaard, født 1926 i Skive, Danmark og død 2014, gift med Solveig Rigmor Erland, født 
1932 i Haugesund og død 2008. Se Erland, Tysvær (44b, b) på disse arkene. Solveig Rigmor hadde sønnen 
Werner Johan, født 1950 i Haugesund med Mathiesen. Werner tok etternavnet Bligaard da Solveig Rigmor 
giftet seg med Laust. Werner bor i Aksdal, Tysvær. Solveig Rigmor og Laust hadde barna: (a) Reidar Bo, født 
1957. Bodde på Asparhaug, Frakkagjerd (232.1) og flyttet senere til Raglamyr, Haugesund. (b) Inger Johanne, 
født 1965 i Tømmerdalen, Haugesund. Bodde i Førre (232.2) og flyttet senere til Stakkestad, Tysvær. 
(15.02.18). 
 

Førre 353.1: Jan Henry Sjursen, født 1944 i Haugesund, gift med Oslaug Marie, født 1948 på Langelandsvik, 
Skjold (29e) Se disse arkene. Barn: (a) Jan Eivind født 1971 i Haugesund og bor i Skåredalen. (b) Geir Morten 



født 1974 i Førre og bor på Solvang, Haugesund. (c) Oddbjørn født 1976 i Førre og bor på Bleikmyr, 
Haugesund. (15.02.18). 
 

Førre 541.1a: Bjørn Arild Strand, født 1974, flyttet senere til bruk 444 i Førre. (05.07.20). 
 

Førre diverse stader.65: Helge Andreas Samsonsen. Se mer informasjon om familien på side 318 og punkt 18 
i Tysvær bind 3. (05.07.20). 
 

Førre andre oppsitjarar.70c: Ragnhild Strand, født 1913, bodde på Dagsland (45) i Skjold. Se mer informasjon 
under Dagsland på disse arkene. Se også side 130 og punkt 45 i Skjold bind 1. (10.07.20). 
 
 
 

GAMLE VATS KOMMUNE 
 

 
 

AURDAL (URDAL) 
Vats, side 395-415. 
 

Aurdal H13: Nils Jakobsen, som ble født 1853/54 og som kom fra Austrheim Øvre (98d) i Skjold, ble gift 1899 
med Brita (Berta) Karine Nilsdatter, som ble født 1864 og kom fra Aurdal (H10d) i Vats. Hun hadde vært i Ølen 
i unge år som tjenestejente og ble der kjent med skomaker og notbas Torbjørn Olsen, født 1865 og som 
bodde på vestre Eio (Eide) i Ølen. Se Ølen 1b, side 207 og punkt 233. De fikk datteren Gurine (Gurina) 
Severine Torbjørnsdatter sammen. Hun vokste opp hos sin mor og stefar, som var steinarbeider og murer. 
Den lille familien flyttet etter hvert til Reileren på Tveit (84) i Skjold. (25.03.21). 
 

Aurdal H13a: Gurine (Gurina) Severine Torbjørnsdatter, som ble født 1892/93 og som ble døpt 1893 i Vats 
kirke, ble gift 1918 i Haugesund med Sven Kristian Knutsen, som ble født 1891. De bodde i Haugesund til 
1924 og flyttet da til Dal (15A) i Tysvær. Se mer informasjon om dem der på disse arkene. (25.03.21). 
 

STOKKEDAL 
Vats, side 628-639. 
 

Stokkedal 17: Sakarias Sakariasen fra Tveit i Skjold er født 1758 og ikke 1749. Se Skjold bind 2 side 198 
under 20 c. Er også bekreftet av skannet kirkebok. 
 
 
 

BOKN KOMMUNE 
 

 
 

SÆBØ 
Bokn 1, side 289-360. 
 

Sæbø husmannsplass Føresvik 19.2: Gunnhild Sofia, født 17/12-1853 og døpt 5/2-1854 ifølge kirkeboken for 
Tysvær prestegjeld, er nok den samme som Gunilde Sofie Olsen (Olsdatter), som bodde i Haugesund i 1875 
og var fra Tysvær prestegjeld, Bokn sogn, der hun ble født 1853. Hun var gift med Johan Høie, født 1851/52 
på Høie (6.2f) i Avaldsnes prestegjeld. Se mer informasjon lenger oppe på disse arkene. (06.07.20). 
 

VATNALAND 
Bokn 2, side 559-600. 
 

Vatnaland 8.1: Se mer informasjon om Edvard Jørgen Danielson og Karen Serine Nilsdatter på Gismarvik 
(10.3) under Avaldsnes på disse arkene. (20.03.21). 


